
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ایران از گروه 
الحشدالشعبی عراق و حزب الله لبنان که برای مبارزه با 
تروریست ها تشکیل شده اند رسماً حمایت می کند، گفت: 
ما این موضوع را انکار نمی کند، اما برخی کشورهای منطقه 
پنهانی از تروریسم ها حمایت می کنند و آن را انکار می کنند.

به گزارش ملت، دکتر علی لاریجانی که برای حضور در 

اجلاس بین المجالس کشورهای عضو سازمان همکاری های 
اسلامی به کشور عراق سفر کرده، در گفت وگو با شبکه 
العراقیه گفت: هیچ گاه رفتار مسلمانان به ویژه شیعیان تند 
نبوده است بلکه بیشتر تندروی ها از وهابی ها و سعودی ها 
دیده می شود. وی ادامه داد: شیعه همواره رفتار سنجیده 

داشته است، اما شاید مستشرقین نخواستند ...

 چه چالش هایی پیش روی توافق هسته ای وجود دارد؟

برجام؛ شروع درخشان 
ادامه دشوار

برجام در هفته گذشته با اعلام رسمی پایبندی ایران به تعهدات خود از سوی آژانس بین المللی انرژی اتمی پیشرفت بزرگی 
به سمت جلو داشت. در مقابل آمریکا و اتحادیه اروپا نیز به لغو و تعلیق تحریم های هسته ای ایران پرداختند. اگرچه رسیدن به 

روز اجرای توافق اتفاق قابل توجه و فرخنده ای بود، اما مسیر پیش رو هموار نیست و تضمین تداوم آن دشوار است.
برای اینکه توافق به مرحله اجرا برسد، ایران باید تعهدات خود شامل انتقال ذخایر اورانیوم غنی شده به خارج از خاک ایران، 
از کار انداختن نزدیک به 12 هزار سانتریفیوژ و از کار انداختن راکتور آب سنگین اراک را کاملا اجرا می کرد. همه این مراحل 

در بازه ای زودتر از آنچه انتظار می رفت، انجام شد ...
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ماجرای ما چند نفر را به کجا می برید

انتخابات برای چه کسانی است؟

از سیدحسن خمینی تا آیت الله جنتی

چهره های خبرساز پنجمین انتخابات خبرگان

فرار یک ایرانی از زندان فوق امنیتی آمریکا

علی لاریجانی در گفت وگو با شبکه العراقیه:

سعودی ها در درک مشکلات جهان اسلام 
دچار اشتباه شده اند
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روزنامه

سخنگوی وزارت خارجه با اشاره به اعلام آمادگی پاکستان برای میانجیگری 
میان ایران و عربستان گفت: عربستان رابطه خود را با ایران قطع کرده است و 

برای هرگونه تغییر در این روابط باید اعلام آمادگی کند.
حسین جابری انصاری صبح دیروز در نشست خبری هفتگی خود با اصحاب 
رسانه با اشاره به سفر رئیس جمهور چین به کشورمان گفت: در این سفر افق 
مشترک ربع قرنی 2۵ ساله آینده همکاری های جامع بین چین و جمهوری 
اسلامی ایران مورد توافق قرار گرفت. وی با اشاره به اینکه روابط چین برای 
جمهوری اسلامی ایران حائز اهمیت است افزود: در حدود کمتر از نیم قرن 

گذشته که رابطه دوران جدید برگزار شده، همواره این روابط رو به گسترش بوده است و در 
بیش از یک دهه گذشته که جمهوری اسلامی ایران دوران تحریم های ظالمانه سپری کرده 
است این دو کشور همکاری هایی داشته اند که از اهمیت و حجم خاص خود برخوردار بوده 

است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان ادامه داد: در دوران پسابرجام رابطه با چین برای 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری اسلامی ایران برای چین از اهمیت خاصی برخوردار است.

وی ابراز امیدواری کرد: در 2۵ سال آینده شاهد روابط دو کشور در حوزه های سیاسی، 
اقتصادی و جنبه های دیگر باشیم...

سخنگوی وزارت خارجه خبر داد:

درخواست کمک آمریکا از ایران

تروریسم بدون همکاری جامع و جدی 
ریشه کن نمی شود
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روحانی در دیدار با رئیس جمهور ایتالیا

شهرداری قم در راستای اهداف و برنامه های عمرانی شهر، برابر لایحه قانونی نحوه خرید تملک اراضی 
برای برنامه عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب ۵8/11/17 شورای اسلامی انقلاب و با عنایت به 
مصوب کمیسیون ماده ۵ و شورای اسلامی شهر به منظور اجرای طرحهای مصوب به پیوست نقشه خط 
محدوده پارکینگ وخدمات عمومی شهری و ادامه خیابان توحید )پروژه شهید کاظمی( شهرداری قصد 
تملک املاک و اراضی واقع در محدوده اعلامی را دارد، لذا ازکلیه مالکین و صاحبان حقیقی و حقوقی 
اراضیو املاک مذکور خواهشمند است ظرف مدت 1۵ روز پس از انتشار نوبت دوم این آگهی با همراه 
داشتن مدارک مالکیت جهت واگذاری و توافق با شهرداری شرکت باریابان مطمئن به مدیریت پروژه 
)مجری اجرای طرح(واقع درقم بلوار بسیج - خیابان هنرستان- کوی 28 –کوچه انصار- فرعی دوم سمت 
راست پلاک ۵ مراجعه فرمائید در غیر این صورت شهرداری برابر قانون نسبتبه اخذ مجوز اعمال ماده 9 

لایحه قانون فوق الذکر از مراجع ذیصلاح و اقدامات بعدی مبادرت خواهد نمود.

آگهی تملک املاک واقع در طرح 
پارکینگ های عمومی و خدمات عمومی شهری 

و ادامه خیابان توحید)پروژه شهید کاظمی(

روابط عمومی شهرداری منطقه 7 قم

موضوع:اخطار نوبت  دوم

 دستگاه مناقصه گزار:

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

موضوع مناقصه:
عملیات اجرای محوطه مسجد و یادمان شهدای مجتمع دانشگاهی واقع در پردیسان 

به شرکت های دارای صلاحیت و گواهی از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور که 

دارای توانمندی لازم در طراحی و اجراء را داشته باشند. 

مهلت مراجعه جهت اطلاع از شرایط مناقصه و دریافت اسناد:
از تاریخ 94/11/06 الی 94/11/15

مدارک لازم و نحوه دریافت اسناد مزایده:
مراجعه حضوری با اصل فیش واریز به مبلغ 500/000 ریال به حساب جاری 

0200200146006 سیبای ملی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم )غیر استرداد(  

ضمنا هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
زمان و محل دریافت اسناد:

درساعات اداری )8 صبح الی 16( قم، شهرک پردیسان، بلوار دانشگاه، مجتمع 

دانشگاهی آزاد اسلامی قم، ساختمان مرکزی، حوزه معاونت عمرانی

تلفن: 2807474 - 0253

مهلت و ارائه پاکت:
10 روز پس از انتشار آگهی به دفتر حراست دانشگاه واقع در مجتمع دانشگاهی 

پردیسان، ساختمان مرکزی می باشد.

ضمنا حضور شرکت کنندگان در مناقصه در جلسه بازکردن پاکت های ارسالی 

الزامی است و عدم حضور شرکت کنندگان مانع از بازگشایی پاکات نخواهد شد و 

دانشگاه در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد.

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

آگهی مناقصه عمومی
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گزینه صواب تر
بررسی  نتیجه  پیش،  روز  چند  نظارت  هیئت های 
صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس را اعلام کردند. نتایج 
اعلامی نشانگر آن است که صلاحیت کمتر از نیمی از 
داوطلبان تائید شده و صلاحیت اصلاح طلبان و اعتدال گرایان 
رد یا عدم احرازشده است. این نوشتار به کوتاهی به دلایل 

داخلی و بین المللی ضرورت برگزاری رقابت آمیز انتخابات مجلس و خبرگان می پردازد و 
واکنش 21 نماینده مجلس را به اظهارات روحانی بررسی می کند.

1-جمهوریت و اسلامیت مؤلفه های اساسی نظام هستند. برگزاری انتخابات رقابتی و 
حضور همه باورمندان به نظام در انتخابات بنا به دلایل گوناگون، مقوم جمهوریت و اسلامیت 
نظام است. مقام معظم رهبری، انتخابات را حق الناس دانسته اند. ایشان، بر حضور همه اقشار 
در انتخابات، حتی آنانی که با نظام مشکل دارند، تأکید کرده اند. رد صلاحیت و یا عدم احراز 
صلاحیت داوطلبانی نظیر مطهری، اشراقی، صالحی منش، مفتح، صحفی، پور فاطمی 

می تواند بر میزان کنشگری تأثیرگذار باشد.
2-ایرانیان در خاورمیانه و در پی انقلاب مشروطه، پیشگام دموکراسی خواهی بوده اند 
و با انقلاب اسلامی این روند را تثبیت کرده اند. خاورمیانه و شمال آفریقا از سال 1389 
تکانه های شدید سیاسی را پشت سر گذاشت و انقلاب های مردمی را تجربه کرد. اکنون 
قدرت در مصر در اختیار نظامیان است، لیبی در عمل به گرداب بی ثباتی غلتیده، تونس 
البته یك استثناست و تا حدی باثبات و دموکراتیك است. عدالت و توسعه ترکیه در بیش 
از یك دهه گذشته کوشیده است تصویر جدیدی از تلفیق اسلام و دموکراسی عرضه کند. 
برگزاری انتخابات رقابتی، همچنان جایگاه ایران را در برابر این رقیب منطقه ای –که به شکل 
روزافزونی با جمهوری اسلامی تضاد منافع یافته است-به لحاظ معیارهای دموکراتیك، حفظ 
خواهد کرد. این توضیحات نشانگر آن است که هرگونه تصمیم درباره انتخابات، در عرصه 

منطقه ای و بین المللی، پیامدهای خاص خود را به همراه خواهد داشت.
3-بیست ویک نماینده مجلس در نامه ای به شورای نگهبان، به سخنان رییس جمهور 
در جمع استانداران و فرمانداران درباره انتخابات اعتراض کرده اند. درباره این نامه چند نکته 

قابل ذکر و تأمل است:
21 نماینده مجلس به ابراز امیدواری روحانی درباره ورود معتدلان به مجلس، اعتراض 
کرده اند و آن را فرمان انتخاباتی برای اعمال نظر در انتخابات و خلاف بی طرفی دولت 

دانسته اند. جمله کامل روحانی این است:
»دلمان می خواهد معتدلین به مجلس بروند. این آرزوی ماست گرچه در عمل باید 

بی طرف باشیم«.
رییس جمهور در این بخش و دیگر بخش های سخنانش به صراحت بر بی طرفی دولت 
در انتخابات تأکید کرده است. گویا امضاکنندگان نامه، به این بخش از سخنان روحانی 
توجه لازم نداشته اند لاریجانی، ابوترابی، جلالی، توکلی، مطهری، منصوری آرانی، مفتح، 
تابش، عارف، پزشکیان، تاج گردون، صحفی، اشراقی و بسیاری از اصولگرایان و اصلاح طلبان 
را می توان ازجمله اعتدال گرایان دانست. امضاکنندگان نامه، با واکنش به تأکید روحانی بر 

حضور معتدلان، به طور تلویحی جایگاه خود را در این تقسیم بندی روشن کرده اند.
انتخابات در جمهوری اسلامی، در مرحله اخذ رأی و اعلام نتایج با سلامت کامل، برگزار 
می شود. وزارت کشور و زیرمجموعه آن شامل استانداری ها، فرمانداری ها و بخشداری ها، با 
امانت و دقت و تعهد، انتخابات را برگزار می کنند. یادآوری این نکته جالب است که بخشی از 
داوطلبان مجلس هشتم در فهرست اصولگرایان، سهمیه احمدی نژاد معرفی شدند. ادعایی 
که هیچ گاه تکذیب نشد. اگر آقایان تا این حد درباره خودداری دولت از دخالت در انتخابات 
حساس هستند، چرا آن روز واکنشی نشان ندادند؟ آنچه آمد نشانگر اهمیت برگزاری 
انتخاباتی رقابتی است. موضوعی که به لحاظ داخلی و خارجی، گزینه ای صواب می نماید. 
نظام اسلامی از ظرفیت لازم برای برگزاری چنین انتخاباتی برخوردار است و برگزارکنندگان 

انتخابات، با پاک دستی، انتخابات را با سلامت برگزار خواهند کرد.
*کارشناس مسائل سیاسی

علی اکبرولایتی:

کشورهای جهان خواهان توسعه 
روابط با ایران هستند

رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: رابطه با اروپا جزو 
روابط مهم و سنتی ایران است و بدون تردید در آغاز یک دوره جدید از روابط با دنیا هستیم.

به گزارش ایرنا، علی اکبر ولایتی در پایان نشست خبری دومین همایش بین المللی »خطر 
جریان های تکفیری در دنیای امروز؛ مسئولیت علمای جهان اسلام« در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به سوال ایرنا در خصوص سفر رئیس جمهوری به ایتالیا و فرانسه افزود: رقبت کشورهای 
اروپایی از سفرهای متعدد آن ها به ایران مشخص شده و این تنها محدود به اروپا نیست و 
رئیس جمهوری چین با هیات بزرگی به ایران می آید که در تاریخ روابط ایران با کشورهای 
دیگر کم سابقه است. وی اضافه کرد: این نشان می دهد که خواست عمومی در بین کشورهای 
جهان برای توسعه روابط با ایران بعنوان مهمترین کشور منطقه وجود دارد. ولایتی در پاسخ به 
سوالی در خصوص روابط ایران و جمهوری آذربایجان گفت: از زمانی که جمهوری آذربایجان 
استقلال پیدا کرد و در آن زمان من وزیر امور خارجه بودم همه تلاشم را به کار بردم تا این 
کشور را که بیشترین مواضع مشترک فرهنگی با ما دارد، به ایران نزدیک تر کنیم و در هر باری 
که نیاز شده کمک هایی را به این کشور داشته ایم و این وظیفه ایران است که به کسانی که 
با ما مشترکات دارند، کمک کند. وی همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص روابط ایران و 
ترکیه گفت: بین ایران و ترکیه سردی وجود ندارد، سال ها، دهه ها و قرن ها با هم زندگی کرده 

اند و ممکن است گاهی اختلاف نظرهای بوجود آید.

سخنگوی حزب اعتدال و توسعه:

چاره ای جز ارائه لیست مشترک نداریم
سخنگوی حزب اعتدال و توسعه با اشاره به رایزنی های روسای جمهور و مجلس با شورای 
نگهبان در مورد تأیید صلاحیت  متقاضیان کاندیداتوری مجلس، گفت: بسیار امیدوارم که در 
شورای نگهبان که نهادی فراجناحی است، تجدید نظری اساسی در این رابطه صورت بگیرد.

غلامعلی دهقان در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، در مورد اینکه آیا حزب اعتدال و توسعه در 
انتخابات پیش روی مجلس کاندیداهای خود را در قالب لیستی واحد معرفی می کند یا شاهد 
ائتلاف این حزب با جریان اصلاحات خواهیم بود، با بیان اینکه تا اعلام نهایی نامزدهای دارای 
صلاحیت از سوی شورای نگهبان نمی توان درباره چگونگی لیست های انتخاباتی صحبت کرد، 
اظهار کرد: در حال حاضر منتظریم تا مشخص شود از رایزنی های روسای جمهور و مجلس با 

شورای نگهبان چه نتیجه ای حاصل می شود.
وی با تأکید بر اینکه انتخابات زمانی به معنای واقعی کلمه برگزار می شود که طی آن رقابتی 
حداقلی مشاهده شود، خاطرنشان کرد: لازمه شکل گیری رقابتی حداقلی در انتخابات،  حضور 

همه سلیقه های درون نظام در این عرصه است.
سخنگوی حزب اعتدال و توسعه همچنین با اشاره به صحبت های اخیر رئیس جمهور 
مبنی بر اینکه خانه ملت باید آینه ملت باشد، گفت: زمانی که قانون اساسی حق و حقوق 
اقلیت های دینی از جمله زرتشتیان، یهودیان و مسیحیان آشوری و ارامنه را می پذیرد، جای آن 

دارد که تمامی جناح های سیاسی بتوانند خود را در معرض انتخاب ملت قرار دهند.
دهقان با بیان اینکه این ملت است که باید احراز صلاحیت نمایندگان را انجام دهد، افزود: 

این موضوع منافاتی با نظارت شورای نگهبان ندارد.
این فعال سیاسی اظهار کرد: حزب اعتدال و توسعه به رایزنی های انجام شده با شورای 
نگهبان امیدوار است و به لطف خدا در اسفندماه شاهد برگزاری انتخاباتی پرشور خواهیم بود.

وی در ادامه در مورد احتمال ائتلاف اعتدالیون با اصلاحات و ارائه لیست مشترک 
انتخاباتی توسط این دو جریان، خاطرنشان کرد: آنطور که شواهد و قرائن نشان می دهد، تمام 
اصلاح طلبان، اعتدالیون و حتی معتدلین اصولگرا و مستقلین اعتدال گرا در انتخابات پیش رو 

چاره ای جز وحدت کلمه و ارائه لیست مشترک ندارند.
دهقان با اشاره به افرادی که از حوزه انتخابیه تهران تأیید صلاحیت شده اند، گفت: گرچه 
تا به اینجای کار تعداد کاندیداهای شاخص اصلاح طلب، اعتدالیون و معتدلین اصولگرا در 
تهران که از سوی شورای نگهبان صلاحیت شان تأیید شده است به تعداد انگشتان دست هم 
نمی رسد، اما امیدواریم که پس از اعلام نظر نهایی شورای نگهبان، بتوانیم در قالب یک لیست 

واحد، جمعی از اعتدالیون را فراتر از یک جناح معرفی نماییم.
این عضو حزب اعتدال و توسعه همچنین به وضعیت و تعداد تأیید صلاحیت  شده ها 
در سایر حوزه های انتخابیه اشاره و اظهار کرد: در سایر حوزه های انتخابیه وضعیتی مشاهده 
می شود که گویی فقط یک گزینه برای رقابت وجود دارد. با این وجود امید دارم که با نظر 
اعضای محترم شورای نگهبان بتوان شاهد شکل گیری رقابتی شایسته در همه حوزه های 

انتخابیه باشیم.

سخنگوی وزارت ارشاد:

حضور سالار عقیلی در شبکه ضدانقلاب
قابل دفاع نیست

سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سالار عقیلی را خواننده سنتی و از جمله 
هنرمندان محبوب کشورمان عنوان کرد و گفت: حضور این خواننده در شبکه ماهواره ای 

ضدانقلاب باعث شگفتی و تعجب همگان شده و قابل دفاع و توجیه نیست. 
به گزارش ایرنا حسین نوش آبادی در بیست و سومین نشست رسانه ای خود که هم 
اکنون در دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی در حال برگزاری است در پاسخ به سوال خبرنگاری 
درباره واکنش و موضع وزارت ارشاد در خصوص حضور سالار عقیلی در یک شبکه ماهواره 
ای گفت: ابعاد این اتفاق در حال بررسی است و یقین داریم این موضوع قابل توجیه و دفاع 
نیست. به گفته وی پس از بازگشت آقای عقیلی توضیحات لازم از علت حضور وی گرفته می 
شود و گزارش تهیه و پس از تصمیم گیری های لازم، نتیجه اطلاع رسانی خواهد شد. معاون 
حقوقی، پارلمانی و امور استان های وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: توصیه ما به 
هنرمندان این است که از جایگاه و منزلت خود صیانت کرده و مراقب شان خود باشند. به گفته 
نوش آبادی شان هنرمندان در گرو وفاداری به کشور و نظام جمهوری اسلامی ایران است. 
سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ به این سوال که سالار عقیلی از جشنواره 
بین المللی موسیقی فجر حذف شده، گفت: هنوز در این خصوص تصمیم گیری نشده است.

بیگلری انتقاد کرد:

اشتباه در حذف یارانه نقدی برخی از خانوارها
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: در حذف یارانه نقدی 
بخشی از خانواده های یارانه بگیر اشتباهاتی صورت گرفته است که باید این موضوع حل شود.

محسن بیگلری درگفت  وگو با خانه ملت، درباره سهم یک درصدی تولید از هدفمندی 
یارانه ها گفت: درحالی که بخش های مختلف تولید کشور در وضعیت رکودی است که با 
برنامه ریزی این امکان وجود دارد که با اختصاص منابع بیشتر از هدفمندی یارانه ها به تولید 
شرایط توسعه کشور را فراهم کند. نماینده مردم سقز و بانه در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: مقرر شده بود از محل افزایش قیمت حامل های انرژی حدود 30 درصد به بخش تولید 
اختصاص داده شود که براساس گزارش تفریغ بودجه به این هدف دست پیدا نکردیم. این 
نماینده مردم در مجلس نهم افزود: با توجه به اینکه بر اساس قانون هدفمندی باید یارانه بخش 
تولید پرداخت می شد، اما این مهم بطور کامل عملیاتی نشد و مشکلاتی به همراه داشت. 
بیگلری گفت: براساس قانون هدفمندی یارانه ها، اگر یارانه نقدی تنها به اقشار نیازمند پرداخت 
می شد، منابع بیشتری به بخش تولید اختصاص داده می شد. وی با تاکید بر لزوم افزایش 
سهم بیشتری از منابع حاصل از هدفمندی یارانه ها به بخش تولید، تاکید کرد: در حذف یارانه 
نقدی بخشی از خانواده های یارانه بگیر، اشتباهاتی صورت گرفته است که باید با شناسایی 
دقیق دهک های ثروتمند این موضوع حل شود. عضوکمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی یادآور شد: باید پذیرفت برای رونق تولید و اشتغالزایی باید درصد بیشتری از 

منابع حاصل از هدفمندی یارانه ها به بخش تولید اختصاص یابد.

پاسخ باهنر به تذکر حسینی:

 اسامی نمایندگانی که چند خانه 
در شمال تهران دارند را رسانه ها بدهید

 نایب رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان گفت: اسامی 
نمایندگانی که چند خانه در شمال تهران دارند را رسانه ها بدهید.

به گزارش ایلنا، تذکر شفاهی سیدباقر حسینی در مورد دلایل رأی نیاوردن لایحه مناطق 
آزاد سیستان بود که در این تذکر از کارشکنی برخی کاندیداهای رقیب و نمایندگان مخالف 
دولت گفت و در بخشی از تذکر خود اظهار داشت: آقایان مدعی که چندین واحد مسکونی در 
بهترین نقاط تهران دارید، آیا مقابل بی سرپناهان مسئول  نیستید؟ محمدرضا باهنر که ریاست 
جلسه دیروز را بر عهده داشت، در پاسخ به تذکر حسینی، متذکر شد که دلسوزی شما برای 
مردم خیلی هم خوب است، اما اگر مسئولانی را می شناسید که چند خانه در شمال تهران 

دارند، اسامی آنها را به رسانه ها بدهید و خوب نیست پشت تریبون اعلام کنید.

روحانی در دیدار با رییس جمهور ایتالیا:

تروریسم بدون همکاری جامع و جدی 
ریشه کن نمی شود

رییس جمهوری، دو ملت ایران و ایتالیا را دارای روابط تاریخی، صمیمی و برخوردار از 
سابقه تمدنی درخشان دانست و گفت: امروز اراده دو طرف بر این قرار گرفته تا از فرصتهای 
بعد از توافق هسته ای به خوبی استفاده کرده و همکاریهای خود را در راستای منافع دو 

ملت و صلح و ثبات در منطقه و جهان هر چه بیشتر گسترش دهند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه و در دیدار 
سرجیو ماتارلا رییس جمهوری ایتالیا با اشاره به اینکه ظرفیتهای مشترک فراوانی برای 
ارتقای سطح همکاریهای تهران - رم وجود دارد، اظهار داشت: دو کشور در سالهای گذشته 
به دلیل تحریمهای ناعادلانه و نادرست نتوانستند از فرصتها و ظرفیتهای متقابل به خوبی 
استفاده کنند و اکنون زمان جبران است و باید همکاریهای خود را با تعامل و در راستای 

منافع متقابل افزایش دهند.
رییس جمهوری که با دعوت رسمی مقامات ایتالیا به رم سفر کرده است، با اشاره 
به اینکه شرایط کنونی ایران برای ورود سرمایه و فناوریهای جدید و سپس همکاریهای 
صادراتی کاملا آماده می باشد، خاطرنشان ساخت: ایران و ایتالیا می توانند در بخشهای 
مختلف انرژی، صنعت، معدن، کشاورزی، تبادلات علمی و فرهنگی و نیز فناوریهای جدید 

همکاریهای مشترک و گسترده ای داشته باشند.
روحانی با تحلیل ریشه های بی ثباتی در منطقه و تاکید بر اینکه ایران کشوری باثبات 
و مردمسالار است، تصریح کرد: برای جمهوری اسلامی ایران ارتقای روابط با اروپا به ویژه 
ایتالیا از اهمیت بسزایی برخوردار است و در فضای جدید ایجاد شده باید سطح این روابط 

هر چه بیشتر گسترش یابد.
رییس جمهوری ظرفیتهای ایران در حوزه های انرژی، سرمایه انسانی و موقعیت ممتاز 
جغرافیایی را بر شمرد و تصریح کرد: ایران تنها یک کشور 80 میلیونی نیست، بلکه در نقطه 
اتصال آسیای مرکزی، قفقاز و اقیانوس هند قرار دارد که از این موقعیت استراتژیک می توان 

برای صادرات مشترک به نحو شایسته ای بهره گرفت.
روحانی در ادامه با تاکید بر اینکه برجام می تواند الگویی برای حل و فصل مسائل منطقه 
ای و بین المللی باشد، از مواضع سازنده ایتالیا در فرایند مذاکرات هسته ای کشورمان 
قدردانی کرد و گفت: جمهوری اسلامی ایران از ابتدا معتقد بود که راه حل مسایل جهانی 
و از جمله موضوع هسته ای مذاکره و دیپلماسی است و توافق هسته ای نشان داد که 

دیپلماسی بهترین راه برای حل و فصل مسائل و صلح پایدار است.
رییس جمهوری کشورمان در بخش دیگری از سخنان خود تحولات منطقه ای و بی 
ثباتی و ناامنی های موجود در منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا را مورد اشاره قرار داد و گفت: 
تهران و رم همچون گذشته می توانند در بسیاری از مسائل منطقه ای و از جمله مبارزه 

با تروریسم، خشونت و افراطی گری با یکدیگر رایزنی و همکاریهای مفیدی داشته باشند.
رییس جمهوری تروریسم را بزرگترین معضل منطقه و تهدیدی برای اروپا و سراسر 
جهان دانست و اضافه کرد: بدون همکاریهای جامع و جدی نمی توان تروریسم را ریشه 
کن کرد و بدون شک اگر خاورمیانه بی ثبات شود، آثار خسارت بار آن به اروپا هم می رسد.

روحانی با تاکید بر اینکه مشکلات موجود در برخی کشورهای منطقه راه حل سیاسی 
دارد و نه راه حل نظامی، اظهار داشت: ایران و ایتالیا به عنوان دو بازیگر مهم در منطقه 
خاورمیانه و اتحادیه اروپا می توانند در مسیری که منافع دو ملت، منطقه و جهان را تضمین 

می کند؛ همکاریهای موثر و سازنده ای با یکدیگر داشته باشند.
وی تاکید کرد: برای ریشه کن کردن تروریسم و نا امنی مهم این است که تفکر خشونت 
و افراط گرایی از اذهان زدوده شود و زمینه های جذب جوانان به اینگونه تفکرات ریشه یابی 

و مسدود شده و با فرهنگ خشونت مبارزه شود.
رییس جمهوری با اظهار تاسف از اینکه برخی کشورها برای مبارزه با تروریسم فعالیت و 
اراده جدی ندارند، خاطرنشان ساخت: متاسفانه کشورهایی هم وجود دارند که برای تامین 
منافع سیاسی کوتاه مدت خود در منطقه به دنبال استفاده ابزاری از تروریسم هستند. لذا 
باید تلاش کرد تا زمینه حمایتهای سیاسی، مالی و تسلیحاتی برخی از کشورها از تروریسم 
قطع شود. سرجیو ماتارلا رییس جمهوری ایتالیا نیز در این دیدار با اظهار خرسندی از انجام 
اولین سفر خارجی دکتر روحانی پس از آغاز اجرای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( به 
ایتالیا، آن را نشانه دیگری از دوستی و صمیمیت عمیق دو ملت و دو دولت ایران و ایتالیا 
دانست و گفت: ایتالیا مصمم است زمینه های دوستی و همکاری خود را با جمهوری 

اسلامی ایران مستحکم کرده و همکاریهای پایداری با تهران برقرار سازد.
رییس جمهوری ایتالیا از آغاز دور جدید همکاریهای پرشتاب ایتالیا با ایران به ویژه در 
بخشهای اقتصادی خبر داد و خاطرنشان ساخت: شرکتهای مختلف صنعتی و تجاری ایتالیا 
بسیار مشتاق حضور و همکاری با ایران هستند. ما با سرمایه گذاری و حضور فعالانه به دنبال 

جبران عقب ماندگی ها و فرصتهایی هستیم که تحریمها آنها را از ایتالیا گرفتند.
ماتارلا با ابزار رضایت و خشنودی ایتالیا از توافق هسته ای و پایان تحریمها علیه ایران 
و با تاکید بر اشتراک نظر خود با رییس جمهوری کشورمان درباره مسائل مهم منطقه ای 
و بین المللی تصریح کرد: بی تردید شرایط جدید به ایران این امکان را می دهد که نقش 

اصلی و ثبات آفرین خود را در منطقه هر چه بیشتر و بهتر ایفا کند.
رییس جمهور ایتالیا تاکید کرد: ایتالیا هم مانند ایران بر این باور است که دیپلماسی 

بهترین راه برای دستیابی به صلح پایدار است.
وی با اشاره به بحرانهای موجود در عراق، سوریه، افغانستان و شمال آفریقا تصریح کرد: 
ایتالیا نقش ایران برای حل و فصل این بحرانها و ثبات منطقه را موثر می داند و روی آن 
حساب ویژه ای باز می کند. رییس جمهوری ایتالیا در ادامه تروریسم را خطر واقعی و 
بزرگترین تهدید برای جامعه جهانی دانست و اضافه کرد: برای مقابله با تروریسم همه باید 

همکاری سازنده و منسجمی را شکل دهند.
ماتارلا اظهار داشت: ایتالیا از نقش سازنده ایران برای حل و فصل دیپلماتیک مسائل در 
کشورهای منطقه استقبال کرده و از آن حمایت می کند و »معتقدیم برای رسیدن به راه 

حلهای نتیجه بخش نیازمند نقش موثر ایران هستیم.«
روحانی در پایان این دیدار از رییس جمهور ایتالیا برای سفر به کشورمان دعوت کرد که 

مورد استقبال سرجیو ماتارلا قرار گرفت.

سرمقاله

خبـر

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه ایران از گروه الحشدالشعبی عراق و 
حزب الله لبنان که برای مبارزه با تروریست ها 
تشکیل شده اند رسماً حمایت می کند، گفت: 
ما این موضوع را انکار نمی کند، اما برخی 
تروریسم ها  از  پنهانی  منطقه  کشورهای 

حمایت می کنند و آن را انکار می کنند.
به گزارش ملت، دکتر علی لاریجانی 
که برای حضور در اجلاس بین المجالس 
های  همکاری  سازمان  عضو  کشورهای 
در  کرده،  سفر  عراق  کشور  به  اسلامی 
گفت وگو با شبکه العراقیه گفت: هیچ گاه 
رفتار مسلمانان به ویژه شیعیان تند نبوده 
است بلکه بیشتر تندروی ها از وهابی ها و 
سعودی ها دیده می شود. وی ادامه داد: شیعه 
همواره رفتار سنجیده داشته است، اما شاید 
مستشرقین نخواستند عمق احکام اسلام 
برای افکار عمومی روشن شود، اما سیره 
شیعیان و اهل سنت واقعیت را به خوبی 
نشان دادند. نه رهبران شیعیان و نه علمای 
تروریستی  رفتارهای  هیچ گاه  سنت  اهل 
و افراطی را تایید نکرده اند. دکتر لاریجانی 
با شکل گیری جریان های  اما  تاکید کرد: 
تندروهای اسلامی، تلاش کردند احکام و 
سنت اسلامی را خشن و تند نشان دهند. از 
این رو حرف های سست و تند توسط جریان 
تندرو اسلامی زده می شود. وی ادامه داد: 
هم برخی کشورهای اسلامی و هم برخی از 
نهادهای اسلامی به شکل گیری جریان های 

سرویس های  البته  کردند.  کمک  تندرو 
جاسوسی برخی کشورها و کمک های مالی 
و غیرمالی آنها به تروریست ها گواه این مساله 
است. آنها برای تاثیر بر سوریه جریان های 
دست  در  امروز  انداختند.  راه  تروریستی 
وجود  تاو  موشک  در سوریه  تروریست ها 
دارد. این موشک سریال ساخت و کشور 
اما برخی کشورهای منطقه  سازنده دارد 
تصور می کنند با در اختیار قرار دادن سلاح 
روی  در سوریه می توانند  تروریست ها  به 

شرایط این کشور تاثیر بگذارند. 
رئیس مجلس شورای اسلامی در بخش 
دیگری از سخنانش با تاکید بر حمایت ایران 
از گروه الحشدالشعبی و حزب الله گفت: ما 
از حزب الله حمایت می کنیم اما این مساله 
را پنهان نمی کنیم، اما برخی از کشورهای 

منطقه از تروریست ها حمایت می کنند و 
آن را انکار می کنند. حزب الله برای مقابله 
با ظلم و ستم رژیم صهیونیستی تشکیل 
شد و یک گروه ضدتروریستی در عراق نیز 
وقتی تروریست ها به این کشور تجاوز کردند 
مرجعیت این کشور از جوانان خواست تا 
در برابر تروریست ها مقاومت کنند از این 
رو گروه الحشدالشعبی شکل گرفت و ما 
از هر دو گروه مقاومت در سوریه و عراق 
متهم  لاریجانی  دکتر  می کنیم.  حمایت 
کردن ایران به حمایت از تروریست ها را یک 
جک خنده دار توصیف کرد و افزود: خود 
تروریست ها به دشمنی ایران با آنان اذعان 
دارند اما برخی کشورها ایران را متهم به 

حمایت از تروریست ها می کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی در بخش 

دیگری از سخنانش حکام سعودی را دچار 
اشتباه استراتژیک دانست و افزود: سعودی ها 
مسلمان و از برادرانمان هستند و با آنان 
مشکلات اساسی نداریم، اما در درک و حل 
مشکلات جهان اسلام دچار اشتباه شده اند. 
بنده دلیل حمایت سعودی ها از تروریست ها 
در افغانستان و عراق را پرسیدم، یکی از 
مسوولان سعودی به نام »بندر« به من گفت 
»ما در افغانستان و عراق اشتباه کردیم«؛ 
از  به حمایت  ایران  متهم کردن  بنابراین 

جریان های تروریستی فرار رو به جلوست.
وی با انتقاد شدید به حمله سعودی ها 
به یمن گفت: حمایت آنان از تروریست ها 
جای خود اما چرا به یمن حمله کرده اند و 
زیرساخت های این کشور را نابود کرده اند؟ 
چرا ده ها هزار نفر از مردم این کشور را به 
با این توهم که  خاک و خون کشیده اند 
یک  آیا  است؟  ایران  خلوت  حیاط  یمن 
کشور عربی حق ندارد خودش زندگی اش 
برخی  رفتارهای  برخی  کند؟  انتخاب  را 
کشورهای منطقه از نظر عقلی و اسلامی 

قابل توجیه نیست.
رئیس قوه مقننه، با بیان اینکه ایران 
صلح آمیز  انرژی  عرصه  وارد  مدت هاست 
هسته ای شده است توافق با 1+5 را به فال 
نیک گرفت و افزود: ایران هیچ گاه دنبال 
سلاح اتمی نبوده و نیست و آن را برای 
منطقه مفید نمی داند. سلاح هسته ای جایی 

در دکترین و منطق ایران ندارد.

علی لاریجانی در گفت وگو با شبکه العراقیه:

سعودی ها در درک مشکلات جهان اسلام دچار اشتباه شده اند

رئیس جمهور، گسترش روابط با کشورهای 
اتحادیه اروپا را از سیاست های تهران برشمرد و 
تاکید کرد که باید از فضای پسابرجام، برای رشد 
و توسعه کشور و اشتغالزایی بهره گرفت و سفر به 

ایتالیا و فرانسه با این هدف انجام می شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی روز دوشنبه در فرودگاه مهرآباد و 
در تشریح اهداف سفرش به خبرنگاران گفت: این 
سفر در مقطع تاریخی بسیار مهم و پسا برجام و 
پسا تحریم انجام می شود و از این رو از اهمیت 

بسزایی برخوردار است.
رییس جمهور با اشاره به اهمیت گسترش 
روابط با کشورهای اروپایی مخصوصا کشورهایی 
که در گذشته روابط خوبی با ایران داشته اند، 

از بررسی و توافق دو سند مهم در جریان این سفر 4 روزه 
به فرانسه و ایتالیا خبر داد و گفت: در این سفر سند نقشه راه 
میان مدت و بلند مدت همکاری های تهران با ایتالیا و فرانسه 

مورد بررسی و توافق قرار خواهد گرفت. همچنین در خصوص 
موسساتی که بیمه صادراتی را تضمین می کنند تفاهماتی 
انجام می گیرد. رییس جمهور با اشاره به آمادگی کشورمان 
برای جذب فناوری های نوین گفت: ایران پیشرفت های خوبی 

است  داشته  نوین  های  فناوری  در خصوص 
و جذب این نوع فناوری ها برای ما از اهمیت 
از  همچنین  روحانی  است.  برخوردار  زیادی 
امضای اسنادی در بخش های مختلف اقتصادی 
در جریان سفر به ایتالیا و فرانسه خبر داد و گفت: 
در خصوص حمل و نقل و نوسازی ناوگان هوایی 
و نیز ریل لوکوموتیو و خودرو اسناد زیادی آماده 
است که در جریان این سفر مورد مذاکره و 
تفاهم قرار خواهد گرفت. رییس جمهور اضافه 
کرد: همکاری در بخش های مختلف صنعتی، 
دانشگاهی، کشاورزی، گردشگری و تجهیزات 
پزشکی و محیط زیست از دیگر موضوعاتی است 
که در جریان این سفر در خصوص آن مذاکرات 

و تفاهماتی انجام خواهد گرفت.
رئیس جمهور همچنین ملاقات با پاپ و مقامات واتیکان و 
دیدار و گفت وگو با فعالان اقتصادی و سیاسی را از دیگر برنامه 

های این سفر دانست.

رئیس جمهور در فرودگاه مهرآباد:

گسترش روابط با اتحادیه اروپا از سیاست های تهران است
اخبار

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
بیان اینکه تسلط سپاه بر خلیج فارس دائمی و 24 ساعته، 
است، گفت: توان دفاعی، خط قرمز ماست که بارها در 

مذاکرات هم به امریکایی ها اعلام شده است.
دریادار علی فدوی یکشنبه شب با حضور در برنامه 
زنده تلویزیونی »تیتر یک«، با اشاره به موضوع دستگیری 
نظامیان متجاوز آمریکایی در خلیج فارس و نیز دیدار اخیر 
با فرمانده معظم کل قوا، اظهار داشت: دیدار با رهبری 

موجب خوشحالی همه پاسداران دریایی شد.
دریادار فدوی افزود: اینکه برخی می گویند امریکایی 
ها با برنامه و بدلیل برجام وارد منطقه ما شده بودند، 
تحت هیچ شرایطی درست نیست و امریکایی ها قطعا گم 
شده بودند. فرمانده نیروی دریایی سپاه خاطرنشان کرد: 
در تماس هایی که برقرار شد، وزیر خارجه امریکا به اینکه 
اشتباه کردیم و عذرخواهی می کنیم و تکرار نمی کنیم، 
تاکید کرده است و البته این روال بین ما و امریکایی ها 
برقرار است که آنها چیزهایی را می گویند و بعد آن را 
رد می کنند. وی درخصوص ادعای آمریکایی ها مبنی 
بر گم شدن سیم کارتهای آنها، گفت: همه سیستم ها 
و کامپیوترها و موبایل ها و سیم کارتهای آنها را تخلیه 
کردیم و مسایل نظامی ان را برداشتیم اما اینکه می گویند 

2 سیمکارت آنها گم شده، شاید در دریا افتاده یا داخل 
شناورشان بوده باشد و اینها اصلا اهمیتی ندارد و ما هم 
نیازی با آن دو سیم کارت نداشتیم. سردار فدوی افزود: 
آمریکایی ها فقط زبان زور را می فهمند و اگر زور ما به آنها 

نمی رسید، قطعا علیه ما اقدام می کردند.
فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: اگر امریکایی ها قدرت 
داشتند باید می ریختند در جزیره فارسی و نیروهایش را 
آزاد می کردند و نیروهای ما را می کشتند اما جرات فکر 
کردن به آن را هم ندارند چون در این صورت، تمام ناوهای 

آنها هدف قرار می گرفت. 
از  یکی  به  اشاره  با  سپاه  دریایی  نیروی  فرمانده 
رزمناوهای آمریکایی حاضر در منطقه گفت که این شناور 
3 میلیارد دلار قیمت و کلی تجهیزات جنگی به همراه دارد 
و می تواند هزاران تیر در دقیقه شلیک کند ولی حتی به 

سلاح هایشان نگاه هم نکردند.
به گزارش خبرگزاری مهر؛ وی یادآور شد: در زمان 
اجلاس غیر متعهدها 2 شناور خارجی به نزدیک جزیره 
سیری آمدند اما ما علی رغم محاصره آنها از گرفتنشان 
خودداری کردیم چون می دانستیم همه اخبار اجلاس 

تحت الشعاع قرار می گیرد.
دریادار فدوی افزود: آنها پشت تیربارهای شناورهایشان 

جرات نداشتند سرشان را برگردانند چون فکر می کردند در 
این صورت بچه های ما احتمال می دهند آنها اقدامی کنند 

و همه آنها را می کشند.
فرمانده نیروی دریایی سپاه اظهار داشت: ما سالهای 
بسیار طولانی است که علاوه بر موشک های ساحل به دریا 
که در تونل های طولانی قرار دارند، شناورهای تندرویمان 
که کابوس امریکایی هاست را هم در شهرهای زیر زمینی 
شناوری داریم و شاید در فرصتی آنها را به مردم نیز نشان 
دهیم. وی با بیان اینکه امریکا یک بار اعلام کرده بود سپاه 
هزار تونل مملو از موشک و شناور در سواحل خود دارد، 
گفت: چیزی که امریکایی ها می دانند همه چیز ما نیست 
و چیزی است که ما خودمان نشان داده ایم و خواسته 

ایم آنها بدانند.
سردار فدوی ادامه داد: قرار بود امسال برنامه ای داشته 
باشیم که با توجه به حجم زیاد رزمایش های نیروهای 

مسلح، رزمایش ما به سال بعد موکول شد.
بر  تاکید  با  پایان  نیروی دریایی سپاه در  فرمانده 
اینکه دشمنی ما با امریکا یک دشمنی قطعی است، 
گفت: در حوزه شناورهای تندرو، سرعت شناورهای ما 
2 برابر سرعت امریکایی ها شده و سرعت 3 برابر نیز 

تست شده است.

فرمانده نیروی دریایی سپاه:

توان دفاعی، خط قرمز ماست

به  اشاره  با  خارجه  وزارت  سخنگوی 
اعلام آمادگی پاکستان برای میانجیگری 
عربستان  گفت:  عربستان  و  ایران  میان 
رابطه خود را با ایران قطع کرده است و 
برای هرگونه تغییر در این روابط باید اعلام 

آمادگی کند.
دیروز  صبح  انصاری  جابری  حسین 
در نشست خبری هفتگی خود با اصحاب 
رسانه با اشاره به سفر رئیس جمهور چین 
به کشورمان گفت: در این سفر افق مشترک 
های  آینده همکاری  ساله  قرنی 25  ربع 
جامع بین چین و جمهوری اسلامی ایران 

مورد توافق قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه روابط چین برای 
جمهوری اسلامی ایران حائز اهمیت است 
افزود: در حدود کمتر از نیم قرن گذشته که 
رابطه دوران جدید برگزار شده، همواره این 
روابط رو به گسترش بوده است و در بیش از 
یک دهه گذشته که جمهوری اسلامی ایران 
دوران تحریم های ظالمانه سپری کرده است 
این دو کشور همکاری هایی داشته اند که از 

اهمیت و حجم خاص خود برخوردار بوده 
است.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان 
ادامه داد: در دوران پسابرجام رابطه با چین 
برای جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
اسلامی ایران برای چین از اهمیت خاصی 

برخوردار است.
سال  در 25  کرد:  امیدواری  ابراز  وی 
آینده شاهد روابط دو کشور در حوزه های 
سیاسی، اقتصادی و جنبه های دیگر باشیم.

سفر اروپایی رئیس جمهور در 
پسابرجام اهمیت خاصی دارد

از  دیگری  بخش  در  انصاری  جابری 
نشست خبری خود با اشاره به سفر رئیس 
جمهور به دو کشور اروپایی گفت: امروز سفر 

مهم اروپایی آقای روحانی آغاز می شود.
وی افزود:  این سفر نخست به ایتالیا 
و سپس به فرانسه است که در سفر ایتالیا 
گفتگوی رئیس جمهور با واتیکان هم انجام 
خواهد شد و هیات بزرگ اقتصادی آقای 

روحانی را همراهی می کنند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان 
تاکید کرد: این نخستین سفر رئیس جمهور 
به اروپا در دوران ریاست جمهوری خود و 
بخصوص پس از برجام است که اهمیت 

خاصی دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه برخی معتقدند 
ترکیه به دنبال احیای امپراتوری عثمانی 
در منطقه است و به همین جهت روابطش 
با ایران به چالش برخورده است، آیا ایران 
برنامه ای برای همکاری های بیشتر با ترکیه 
و رفع برخی تنش ها با این کشور خواهد 
بود یا خیر؟ اظهار کرد: ترکیه همسایه مهم 
ایران است و تاریخی از همکاری ها، رقابت 
ها و اختلافات میان دو کشور وجودداشته 
است، اما سیاست جمهوری اسلامی ایران 
گسترش همکاری ها و کنترل اختلافات با 
ترکیه در قالب یک رقابت طبیعی میان دو 

کشور است.
های  رقابت  نباید  کشورها  افزود:  وی 

طبیعی خود را به دشمنی تبدیل کنند و 
سیاست جمهوری اسلامی این است که 
مسائل بین خود و ترکیه را در قالب یک 

رقابت طبیعی پیگیری کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ 
به سوال دیگری مبنی بر اینکه آیا ایران 
قصد دارد برای پیدا شدن آمریکایی های 
ناپدید شده در عراق کمک کند، اظهار کرد: 
درخواستی از سوی آمریکایی ها به ایران 
در این مورد شده است. جمهوری اسلامی 
همواره در موارد انسانی کمک هایی را داشته 
است و در سال های اخیر هم از این شکل 
اقدامات انجام داده است. مبادله زندانیان بین 
ایران و آمریکا که اخیرا اتفاق افتاد بر اساس 

یک مسئله انسان دوستانه بود.
وی تصریح کرد: در ارتباط با آنچه که 
در عراق اتفاق افتاده، اگر جمهوری اسلامی 
بتواند کمکی کند بر اساس سیاست گذاری 
های داخل کشور پیگیری می شود و قطعا 
انجام  باشد،  داشته  مساعدت  توانایی  اگر 

خواهد داد.

سخنگوی وزارت خارجه خبر داد:

درخواست کمک آمریکا از ایران

 وزیر کشور دولت اصلاحات گفت: عدم 
تایید صلاحیت جمعی از فعالان سیاسی و 
نیروهای کارآمد نظام به مصلحت انتخابات 
و کشور نیست. امیدواریم شورای نگهبان 
کارکرد هیات های نظارت را تایید نکند و راه 
را برای نشاط انتخابات باز کند؛ چرا که چنین 

امکانی برای شورای نگهبان وجود دارد.
موسوی  عبدالواحد  الاسلام  حجت 
لاری در گفت و گو با خبرنگار ایلنا با اشاره 
کرد:  عنوان  صلاحیت ها  رد  موضوع  به 
همانطور که قبلا هم گفته ام نباید خیلی 
به نتایج تجدیدنظر ها امیدوار باشیم بعید 
ممکن  بیفتد  اتفاق  است چنین چیزی 
است عده ای برگردند اما قطعا این تعداد 
در حدی نیست که اصلاح طلبان بتوانند 
هستند  کاندیدا ها  فاقد  که  مواردی  در 
لیست بدهند؛ بنابراین حتما ما در پاره ای 
نخواهیم  کاندیدا   انتخابیه  حوزه های  از 

داشت.
صلاحیت  تعداد  همین  با  افزود:  وی 
شده ها، اصلاح طلبان باید عزم خودرا جزم 

کنند و در هر شرایطی ولو ناقص حضور 
خود را تداوم ببخشند. وزیر کشور دولت 
باعث  چیزی  چنین  گفت:   اصلاحات، 
امیدواریم  شد.  خواهد  مردم  سرخوردگی 
شورای نگهبان کارکرد هیات های نظارت 
را تایید نکند و راه را برای نشاط انتخابات 
باز کند؛ چرا که چنین امکانی برای شورای 

نگهبان وجود دارد. 

وی خاطرنشان کرد: از شورای نگهبان 
فضای  کردن  باز  ضمن  می رود  انتظار 
انتخابات تعداد قابل توجهی از کاندیدا ها را 
که کنار زده شده اند به عرصه بازگردانند. 
متاسفانه در رد صلاحیت ها تعارض هایی 
وجود دارد که انشاء الله شورای نگهبان با 
تدبیر آن ها را حل خواهد کرد.  معتقدم 
توجه  نظام  بزرگترهای  که  صورتی  در 

کنند این مساله حل خواهد شد و مردم 
مأیوس نمی شوند.موسوی لاری تاکید کرد: 
اجازه  اما  را دعوت کنیم  نمی شود مردم 
در  مختلف  سلایق  با  کاندیداها  حضور 
صحنه را ندهیم معلوم است که این مساله 
باعث دلسردی مردم خواهد شد امیدواریم 
شورای نگهبان به این نکات توجه کند. 
اینکه عده ای صرفا به خاطر دیدگاه های 
فاجعه  شوند  گذاشته  کنار  سیاسی شان 

بزرگی است.
وی درمورد برنامه اصلاح طلبان برای 
حضور در انتخابات مجلس دهم گفت: برنامه 
ما این است که از راه های فردی وجمعی 
وزارت  و  نگهبان  دولت، شورای  از طریق 
کشور مساله را پیگیری کنیم چرا که عدم 
تایید صلاحیت جمعی از فعالان سیاسی و 
نیروهای کارآمد نظام به مصلحت انتخابات 
و کشور نیست و به هر شکل این مساله 
باید حل شود برای همین بزرگان نظام باید 
دخالت کنند و نگذارند نتیجه نهایی   همان 

بشود که نظر هیات های نظارت است.

حجت الاسلام موسوی لاری:

رد صلاحیت نیروهای کارآمد به مصلحت کشور نیست

حسن بختیاری زاده *



معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خبرداد؛

ورودممنوعبهوارداتبیرویه

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تشریح استراتژی صنعتی دولت برای رونق بخش 
تولید کشور در دوران پس از لغو تحریم ها گفت: دولت اجازه نمی دهد کالاهای وارداتی به 

صورت بی رویه به کشور سرازیر شود.
محسن صالحی نیا گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت در دوران پساتحریم، بر اساس 
استراتژی از پیش تعیین شده حرکت خواهد کرد و مبنای کار را بر سه محور قرار می دهد 
که بر اساس آن، اولویت اول با صنایعی است که طی سالهای اخیر به دلیل شرایط تحریم، 
به کاهش ظرفیت اقدام کرده اند، بنابراین در گام اول تلاش ما این است که بتوانیم در این 

دوره جدید آنها را به ظرفیت اصلی خود بازگردانیم.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در گام دوم سیاست وزارت صنعت، نوسازی و 
به روزرسانی صنایعی است که می توانند به تکنولوژی روز دنیا مجهز شده و برای تصاحب 
هرچه بیشتر بازارهای داخی و خارجی گام بردارند؛ بنابراین هدفگذاری وزارت صنعت، 
معدن و تجارت امضای قراردادهای جوینت ونچر با شرکتهای صاحب نام خارجی است تا 

بتوانیم نوسازی صنایع را در دوران پساتحریم صورت دهیم.
وی تصریح کرد: اولویت اصلی در قراردادهای خارجی با صنایع کشور، دریافت دانش 
فنی روز دنیا و ایجاد برندهایی است که بتوان در درازمدت از آنها به نفع حضور جدی در 
بازارهای صادراتی بهره گرفت و به همین دلیل، انتقال دانش فنی در دستور کار نظارت 
دولت بر قراردادهای خارجی قرار دارد و هدف ما این نیست که واردات کالاهای خارجی 

داشته باشیم؛ بنابراین از واردات بی رویه جلوگیری خواهیم کرد.
به گفته صالحی نیا، دولت از ظرفیت هایی که طی سالهای گذشته در صنعت کشور بوجود 
آمده صیانت خواهد کرد و اجازه نخواهد داد که به بهانه شراکت با خارجی ها، صرفا کالاهای 
مصرفی وارد کشور شود، بلکه هدف ما این است که در سایه همکاری های خارجی، واردات 

را به سمت واردات ماشین آلات روز دنیا و صنایع های تک هدایت کنیم.

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,129,000یک مثقال طلا

953,180یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,360,000سکه بهار آزاد ی

9,385,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,560,000ربع  سکه

1,710,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

دوشنبه -پنجم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3923

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019089 شماره  1-رأی 
1391114430001009975آقای/ خانماکبر عبداللهی مقدم فرزند سیف اله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 125/96 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018689 شماره  رأی   -2
1391114430001009522 آقای/ خانم منیر روشن روش فرزند ابوالفضل 6دانگ 
یک باب ساختمان  بمساحت 50/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10420 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث مرتضی الماسی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017993 شماره  رأی   -3  
1391114430001008519 آقای / خانم ابوالفضل رجبیون فرزند رجب 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018214 شماره  رأی   -4
1391114430001003233 آقای / خانم جواد کرمانی فرزند محمد علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 73/99 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11512/905 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اکبر 

حسن خانی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019969 شماره  5-رأی 
1391114430001005948 آقای / خانم علی یزدیان فرزند عزت اله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 150/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

10447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018378 شماره  6-رأی 
1391114430001003926 آقای / خانم غلامرضا منادی نیا فرزند اسداله3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/45 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10924/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018381 شماره  7-رأی 
1394114430001000483 آقای / خانم منیره رنجبران فرزند مرتضی3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/45 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10924/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از غلامرضا 

منادی نیا.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019257 شماره  8-رأی 
علی  فرزند  صادقی  علی  محمد  خانم   / آقای   1391114430001010242
بمان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 10560 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1/602 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید علی 

محمد تولیتی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015692 شماره  رأی   -9
1391114430001006917 آقای / خانم سکینه قزاقی فرزند عبدالله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 194/7 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017191 شماره  رأی   -10
1391114430001008248 آقای / خانم مهدی عبدالحسینی فرزند عزیزاله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11005 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین تقوی یگانه. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020281 شماره  رأی   -11
فرزند  آشتیانی  نجفی  مرتضی  خانم   / آقای   1392114430001000302
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/88 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10936/29 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013923 شماره  رأی   -12
فرزند  جمکرانی  اسماعیلی  مجید  خانم   / آقای   1391114430001004106
ابراهیم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 183/50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1/407 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث غلام اسماعیلی جمکرانی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020360 شماره  13-رأی 
1391114430001002241 آقای / خانم احمد عابدی فرزند محمد3دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 96/18 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

388و10529/5/387 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020359 شماره  رأی    -14
1391114430001002244 آقای / خانم بتول قاسمی فرزند علی اکبر3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 96/18 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

388و10529/5/387 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016921 شماره  رأی   -15
1391114430001006141 آقای / خانم ابوالقاسم قنبری فرزند حسن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 450 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11133 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016924 شماره  16-رأی 
1391114430001006142 آقای / خانم قاسم قمی الاصل فرزند عباس3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 450 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11133 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019654 شماره  رأی   -17
1391114430001002703 آقای / خانم فرج اله نقوی فرزند عبدالحسین 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 156 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
11556 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صادق 

جهانگیریان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015707 شماره  رأی   -18
1391114430001008087 آقای / خانم حسن فدائی فرزند رمضان6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 154 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453/2 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از باقر رئیس ابراهیمی 

احدی از وراث اسماعیل رئیس ابراهیمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020311 شماره  19-رأی 
1391114430001002076 آقای / خانم علی رضا یزدی منفرد فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 173/36 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری 

وسند اقرار نامه 181631مورخ 94/8/23دفتر 3 قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018470 شماره  20-رأی 
1391114430001010274 آقای / خانم محمد رضا ابوالقاسمی فرزند احمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از اصغر فرهاد زاده احدی از ورثه 

مصطفی فرهادزاده.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020560 شماره  21-رأی 
1391114430001003789 آقای / خانم سید محسن محسنی نژاد فرزند سید 
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10333 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

علی ذوقیان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015857 شماره  22-رأی 
1391114430001010113 آقای / خانم روح اله صباغی فرزند محمد حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 50/92 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10350/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020820 شماره  23-رأی 
1391114430001008067 آقای / خانم محمد مظاهری فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 101 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 4139 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از احمد کوهی احدی از وراث 

علی محمد کوهی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018826 شماره  24-رأی 
1391114430001009600 آقای / خانم سید محمد طباطبائی زاهد فرزند سید 
عبدالحسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 41/65 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10349/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

حسن عبدالحسینی قریه علی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020831 شماره  25-رأی 
1392114430001000550 آقای / خانم محمد شرعیات فرزند مهدی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 150/76 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10723 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابراهیم قادری احدی 

از وراث اسماعیل قادری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015077 شماره  26-رأی 
محمد  فرزند  نیکان  محمد  علی  خانم   / آقای   1391114430001009500
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10913 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 

130سهم و خریداری عادی مع الواسطه از حسین بهاالدینی احدی از وراث اسداله 
بهاالدینی نسبت به 19سهم .

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015674 شماره  27-رأی 
1391114430001005210 آقای / خانم رضا باباخانی فرزند غلامحسین 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 4800 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1/595/748 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015665 شماره  28-رأی 
1391114430001005211 آقای / خانم مصطفی یزدخواست فرزند حسن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 4800 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1/595/748 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از عباس کیوان منش . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016916 شماره  29-رأی 
1391114430001008307 آقای / خانم رستمعلی زارعی فرزند سیفعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 57/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11186/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث عباس 

سزاوار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018968 شماره  30-رأی   
فرزند  هویدا  پرویزی  اله  رحمت  خانم   / آقای   1391114430001006200
فتحعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 51/40 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 3فرعی از 11240-اصلی و11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 
خریداری عادی مع الواسطه از سید احمد رضوی نسبت به 36/45متر مربع از پلاک 
11240/3وخریداری عادی از حیدر اصفهانی نژاد نسبت به 14/95متر مربع از پلاک 

11242  اصلی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018575 شماره  31-رأی 
1391114430001009745 آقای / خانم جعفر خون زر فرزند علی70سهم مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11190 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

حبیب اله حلاجیان . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018578 شماره  32-رأی 
1394114430001000412 آقای / خانم محمد رضا قدیری پور  فرزند علی30سهم 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11190 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث حبیب 

اله حلاجیان . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020627 شماره  33-رأی 
1392114430001000182 آقای / خانم الهه مولایی موحد فرزند ابوالفضل6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 149/37 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11152/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018597 شماره  34-رأی   
1391114430001005023 آقای / خانم عبدالرضا مقنیان زواره فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 97/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9450/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018540 شماره  35-رأی 
غلامعلی6دانگ  فرزند  صادقی  لیلا  خانم   / آقای   1391114430001010212
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر  بمساحت 100  ساختمان  باب  یک 
10933/298و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث حسین صادقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017918 شماره  36-رأی   
1391114430001009558 آقای / خانم سید صالح نعمتی فرزند نازعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 100/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10853/1/6و10854/1/16 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016310 شماره  37-رأی 
1391114430001004541 آقای / خانم اکبر رمضانی سیروئی فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 73/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10924/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین 

علی اژدری. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020336 شماره  38-رأی 
1391114430001008666 آقای / خانم محمد علی خانزاده فرزند اکبرعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 118 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11137 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020559 شماره  39-رأی 
1391114430001005204 آقای / خانم سعید ثابت فرزند احمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 53 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10475/1مکرر2 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد حسین ضیائی 

بیگدلی.
139460330001015306ورای  شماره  40-رأی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی139460330001019922 
1391114430001007925 آقای / خانم عقیل سبز علی گل فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 145/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11009 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016124 شماره  41-رأی 
فرزند  وشنوه  کاظمیان  حسین  خانم   / آقای   1391114430001007457
غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 64/50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10347 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث علی اکبر یزدان خواه.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020005 شماره  42-رأی 
فرزند  شیری  لو  حسن  محسن  خانم   / آقای   1391114430001002424
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 48/84 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10448 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه  از غلامعلی 

رئیس ابراهیمی احدی از وراث حسن حاج رئیس ابراهیمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017921 شماره  43-رأی 
1391114430001006398 آقای / خانم سید محمد روحانی فرزند سید شمس 
الدین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 162 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10971 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015350 شماره  44-رأی 
1391114430001005689 آقای / خانم ایوب حسینی فرزند بهرام6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10437/2 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالحسن رئیس ابراهیمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018912 شماره  45-رأی   
سید  فرزند  اکبری  جواد  سید  خانم   / آقای   1391114430001009753
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 121/80 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 9439/9 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017040 شماره  46-رأی 
1391114430001006309 آقای / خانم ابوالفضل سعادتمند فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 82/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10473/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اشرف 

روحانی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017404 شماره  47-رأی 
1391114430001007371 آقای / خانم منیره صادقی یکتا فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 81/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10415 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016947 شماره  48-رأی 
1391114430001006489 آقای / خانم غلامرضا رضائی فرزند مهدی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11039 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از کرمعلی بابی صادقی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017937 شماره  49-رأی 
1391114430001002831 آقای / خانم حاجی آقا آقا کوچکی فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10821 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل خواهان. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019733 شماره  50-رأی 
1391114430001004670 آقای / خانم عباس جوان فرزند حیدر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 109/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10383/14 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016936 شماره  51-رأی 
1391114430001006019 آقای / خانم قربانعلی حبیبی فرزند محمود6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرحمت ولی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017169 شماره  52-رأی 
1391114430001009742 آقای / خانم محمود مردان خانی فرزند ابوالحسن 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 69/66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10379/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020330 شماره  53-رأی   
1391114430001009578 آقای / خانم حسن پورشب فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 34/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10314 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از رضا خادم سربخش . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020605 شماره  54-رأی 
1391114430002016418 آقای / خانم عباس رنجبرفرزند اسمعیل6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 125 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018714 شماره  55-رأی   
1391114430001001179 آقای / خانم علی بابائی فرزند محمدقربان6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 221فرعی از 
10933و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

محمد آل اسحق. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018660 شماره  56-رأی 
1391114430001008125 آقای / خانم اکرم کلهر فرزند رحمن6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 73/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10434/2 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد بیگی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020634 شماره  57-رأی 
1391114430001007058 آقای / خانم احمد وارسته فرزند جواد3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10616 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020635 شماره  58-رأی   
1391114430001007050 آقای / خانم اعظم رحمتی فردفرزند غلامرضا3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10616 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019142 شماره  59-رأی   
حمزه  فرزند  رستمی  اله  حجت  خانم   / آقای   1391114430002013814
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 89 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11201/15 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

وحسین و رضا همگی میرسیدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020295 شماره  60-رأی   
1391114430001009678 آقای / خانم ابوالفضل طاهریان فرزند اصغر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 72/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10476 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018053 شماره  61-رأی 
1391114430001006128 آقای / خانم نصراله آقاجانی فرزند علی اصغر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 194/41 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11093/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018136 شماره  62-رأی   
1391114430001003496 آقای / خانم حسن شیرازی فرزند تقی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 200/48 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016368 شماره  63-رأی   
1391114430001002493 آقای / خانم  آقا یوسف عباسی فرزند آقا محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 196 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014820 شماره  64-رأی 
1391114430001008500 آقای / خانم محمود شمس موحد فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
11134 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم اعظم 

الملوک فاطمی قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018974 شماره  65-رأی 
1391114430001008431 آقای / خانم محمد حسین مومن کاشانی فرزند علی 
اصغر3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170/24 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10431 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از رضا عسگری. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018977 شماره  66-رأی 
1394114430001000583 آقای / خانم حمیده آقا محمدی فرزند علی3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170/24 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10431 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

رضا عسگری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020285 شماره  67-رأی 
فرزند  لشکاجانی  زیوری  احمد  خانم   / آقای   1391114430001003195
عیسی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/25 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11518/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019956 شماره  68-رأی 
1391114430001009479 آقای / خانم جواد عشوری فرزند محمد4دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 172/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 9455/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019957 شماره  69-رأی   
1394114430001000400 آقای / خانم طاهره رنجبر شیرازی فرزند ابراهیم 
2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 172/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 9455/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019082 شماره  70-رأی 
1394114430001010312 آقای / خانم محمد محمودیان فرزند مرتضی درشش 
و دو سوم سهم مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 129/80 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10314 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019083 شماره  71-رأی 
1394114430001010311 آقای / خانم ربابه حیدریان فرزند گنجعلی در سه 
و یک سوم سهم مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 129/80 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10314 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019679 شماره  72-رأی   
1394114430001004742 آقای / خانم علی زارعیفرزند حسن6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 119/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/24 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016820 شماره  73-رأی 
1394114430001006672 آقای / خانم حسین عبادیفرزند حسن6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 91/97 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019077 شماره  74-رأی 
1394114430001008441 آقای / خانم رضا صادق فرزند محمود6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 55/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473/16 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018225 شماره  75-رأی   
1394114430001003509 آقای / خانم سید مرتضی محمدی حسن آبادیفرزند 
سید بهرام6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/31 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی باقیمانده 11235 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

ناصر داودی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020346 شماره  76-رأی 
فرزند  شهبازی  رضا  محمد  خانم   / آقای   1394114430001006597
محمدعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 101 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10912/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از غلام رئیس میرزائی .
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/11/06
تاریخ انتشار دوم: 1394/11/21
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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رئیس هیئت وزنه برداری قم خبر داد:

وزنهبرداریاسینپیشرو
بهترینوزنهبردارلیگشد

 رئیس هیئت وزنه برداری استان قم از انتخاب وزنه بردار یاسین پیشرو به عنوان بهترین 
وزنه بردار لیگ بر تر وزنه برداری باشگاه های کشور خبر داد.

 محمدحسین شجاع فرد اظهار داشت: پرونده رقابت های لیگ بر تر وزنه برداری باشگاه های 
کشور در حالی بسته شد که تیم وزنه برداری یاسین پیشروی قم به مقام نایب قهرمانی رسید 
و این، شروع خوبی برای یاسین پیشرو در نخستین سال تیمداری در وزنه برداری محسوب 
می شود. وی افزود: پس از برگزاری هفته پایانی لیگ بر تر، سهراب مرادی وزنه بردار تیم 
یاسین پیشروی قم توانست با کسب بیشترین امتیاز عنوان بهترین وزنه بردار لیگ بر تر را به 
خود اختصاص دهد. رئیس هیئت وزنه برداری استان قم گفت:، سهراب مرادی که در دسته 
94 کیلوگرم رقابتهای هفته پایانی لیگ بر تر وزنه برداری توانسته بود با حدنصاب مجموع 
393 کیلوگرم عنوان نخست این دسته را به خود اختصاص دهد با 449 امتیاز بهترین وزنه 
بردار این دوره از لیگ انتخاب شد. شجاع فرد بیان داشت: سهراب مرادی بر خلاف هفته های 
اول تا چهار که بنا به تشخیص سید مهدی پانزوان سرمربی تیم یاسین پیشرو قم در دسته 
105 کیلوگرم شرکت می کرد، در هفته پایانی در دسته 94 کیلوگرم حضور یافت.وی عنوان 
کرد: پس از مرادی، سیدایوب موسوی از مناطق نفت خیز جنوب و نواب نصیر شلال از 
مناطق نفت خیز جنوب عناوین دوم و سوم بر ترین ها را از آن خود کردند.رئیس هیئت وزنه 
برداری استان قم تصریح کرد: امیدواریم با نگاه مثبت مدیران باشگاه یاسین پیشروی قم به 
رشته وزنه برداری بتدریج شاهد رشد و توسعه هر چه بیشتر این رشته در استان قم باشیم.

مربی تیم کاراته سامکوه قم خبر داد:

کسب۶مدالدرمسابقاتبینالمللیایرانزمین
مربی تیم کاراته سامکوه قم از کسب 6 مدال توسط این تیم در مسابقات کاراته بین 

المللی جام ایران زمین خبر داد.
پیمان نظری اظهار داشت: رقابت های کاراته بین المللی جام ایران زمین در حالی در سالن 
شهید کبکانیان تهران به کار خود پایان داد که تیم تجهیزات ورزشی سامکوه قم، نماینده 
استان قم در بخش مردان این رقابت ها بود. وی افزود: در این مسابقات که حدود 90 کاراته 
کای خارجی و 400 کاراته کای ایرانی در آن حضور داشتند تیم کاراته سامکوه قم در 
رده های سنی نوجوانان و جوانان روی تاتامی رفت و توانست 6 مدال کسب کند. مربی تیم 
کاراته سامکوه قم گفت: 5 مدال برنز به همراه یک مدال نقره سهم کاراته کاهای پسر قمی 
در این مسابقات بود که تنها مدال نقره سامکوه در کومیته انفرادی و در دسته به اضافه 60 
کیلوگرم رده سنی نوجوانان توسط سینا سلیمی به دست آمد. نظری بیان داشت: تنها مدال 
تیم اعزامی قم در رده سنی نونهالان توسط عباس محمدی به دست آمد چنان که این 
کاراته کای آینده دار در وزن منهای 32 کیلوگرم توانست عنوان سوم و مدال برنز را از آن 
خود کند. وی عنوان کرد: محمد مهدی اسماعیل زاده در وزن منهای 50 کیلوگرم، رامین 
یوسفی تاجیک در وزن منهای 55 کیلوگرم و امید حلوایی در وزن مثبت 60 کیلوگرم 
مدال آوران تیم سامکوه قم در رده سنی نوجوانان با کسب عنوان سوم بودند. مربی تیم 
کاراته سامکوه قم تصریح کرد: در رده سنی جوانان نیز 2 برنز برای کاراته قم به ارمغان آمد 
چنان که پوریا عبدالحسینی در وزن منهای 50 و امیرحسین حجازی راد در وزن مثبت 
65 کیلوگرم بر سکوی سوم این مسابقات قرار گرفتند. نظری افزود: کسب 9 مدال جهانی 
کاراته و عنوان سومی کومیته تیمی کاراته جوانان جهان در سبک شیتوریو یونیون و 9 
مدال ارزشمند از مسابقات قهرمانی کشور شوتوکان دستاوردهای پیشین کاراته کاهای 

باشگاه آوای رزم قم بوده است که امسال با نام سامکوه در جام ایران زمین حاضر شدند.

مدافع تیم فوتبال صبای قم:

صبادراینفصلمشکلمالینداشتهاست
 مدافع تیم فوتبال صبای قم با بیان اینکه نباید از تیم ملی امید انتظار نتایج مقطعی داشته 

باشیم، گفت: صبا در این فصل مشکل مالی نداشته است.
 امیرحسین صادقی  اظهار داشت: پس از پایان نیم فصل تمرینات سنگین و پرفشاری به 
ویژه در اردوی جزیره کیش پشت سر گذاشته ایم و حضور در مسابقات جام شهدا فرصت 
خوبی برای رسیدن تیم به شرایط مسابقه بوده است.  وی افزود: در بازی نخست جام شهدا 
برابر ذوب آهن نیز هر دو تیم در شرایط بدنسازی قرار داشتند اما بازی خوبی از جانب هر دو 
تیم ارائه شد و تیم ما نیز با وجود اینکه در دقیقه اول مسابقه گل خورد اما به خوبی توانست 
به بازی برگردد.  مدافع تیم فوتبال صبای قم گفت: در حالی فردا در فینال جام شهدا برابر 
پرسپولیس قرار می گیریم که پرسپولیس در حال حاضر به تیم قدرتمندی و خوبی تبدیل 

شده و بازی برابر این تیم از نظر فنی و تدارکاتی می تواند مسابقه مفیدی برای صبا باشد. 
صادقی بیان داشت: همه تلاش ما این است که در نیم فصل دوم نتایج بهتری کسب 
کنیم و به سهمیه لیگ قهرمانان آسیا برسیم و حضور اکبر صادقی و پیام صادقیان در 

ترکیب نیم فصل دوم صبا هم کمک بزرگی برای صبا است.
 وی عنوان کرد: صبا یکی از معدود تیم هایی است که از نظر مالی در این فصل مشکل 
چندانی نداشته و تا حدود زیادی به تعهدات خود به طور کامل عمل کرده است و خوش 
قولی باشگاه صبا در پرداخت مطالبات بازیکنان همانند گذشته می تواند تیم را از نظر روانی 
در شرایط ایده آل حفظ کند.  مدافع تیم فوتبال صبای قم درباره نتایج تیم ملی امید نیز 
تصریح کرد: نباید از تیم ملی امید انتظار نتایج مقطعی داشته باشیم زیرا پایه فوتبال بر 
اساس کار بلند مدت و سرمایه گذاری در تیم های رده های سنی است و به نطر من هم 

حبیب کاشانی و هم محمد خاکپور باید در این تیم به کار خود ادامه دهند.

کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد؛

عربستان،قطررابرایبازیباایران
معرفیکردهاست

کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام کرد که عربستان درخواست داده تا بازی های تیم ملی 
فوتبال این کشور با ایران در قطر برگزار شود و قرار است که این موضوع در جلسات دو 

روزه ای که برگزار می شود حل شود.
 چندی پیش سعودی ها اعلام کردند که حاضر نیستند در ایران برابر نماینده های 
ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا به میدان روند. اکنون کنفدراسیون فوتبال آسیا اعلام 
کرده که عربستان در نامه ای رسمی که نوشته، قطر را به عنوان میزبان بازیهای خود 
انتخاب کرده اما AFC هنوز به جمع بندی لازم در این زمینه نرسیده و جواب نهایی 

خود را اعلام نکرده است.
از کنفدراسیون فوتبال آسیا نوشت: کمیته برگزاری  سایت الشرق قطر به نقل 
مسابقات دو روز را به موضوع اختلاف بین عربستان و ایران اختصاص داده است و در 
این دو روز جلساتی برگزار می شود تا تصمیم نهایی در این زمینه گرفته شود. کشور 
عربستان قطر را به عنوان میزبان بازیهای خود پیشنهاد داده است. کنفدراسیون فوتبال 
آسیا از موسسه ICSS دعوت کرده تا به عنوان مهمان در این جلسه ها شرکت کند و 

نظرات خود را در این باره اعلام کند.
عربستان درحالی روی خواسته خود برای بازی نکردن در ایران تاکید می کند که 
روزنامه الشرق قطر تاکید کرد فدراسیون فوتبال ایران اعلام کرده که ایران مکان بسیار 

امنی برای برگزاری بازی هاست. 

حاج رضایی: 
مسئولانبهجامعهورزشجفاکردند

پیشکسوت فو تبا ل ایران با انتقاد از مسئولان می گوید آنها در حق جامعه ورزش و 
پیشکسوتان جفا کردند و هیچ توجهی به پیشکسوتان ندارند.

 امیر حاج رضایی در مراسم تشییع پیکر مرحوم "همایون بهزادی" اظها ر کرد: همه 
افتخارات بهزادی را می دانم. من زمانی در ورزشگاه بازی های او را تماشا می کردم. زمانی 
که برای اولین بار در 1964 به المپیک توکیو رفتیم، همایون بهزادی گل های حساسی 
را مقابل هند، یکی از قدرت های آن سال ها به ثمر رساند. او یکی از ارکان تیم  ملی در 

صعود به المپیک بود.
او ا ضافه  کرد : بعد از خداحافظی از فو تبا ل او را رها کردند. چند بار با ایست قلبی مواجه 
شد که این موضوع نشات گرفته از تنهایی و بی کسی بود. عدم توجه مسئولان و بی 

مهری ها او را زمین گیر کرد. 
او اولین کسی نبود که با این رفتارها مواجه شد و آخرین نفر هم نخواهد بود. ظاهرا 
مسئولان دغدغه های دیگری دارند و هیچ توجهی به پیشکسوتان نمی کنند. درگذشت 

او مشیت الهی بود و باید از کنار ما می رفت.
پیشکسوت فو تبا ل ایران با انتقاد از مسئولان، خاطر  نشان کرد: آقایان به اصطلاح 
مسئول قبل از این هیچ کاری نکردند و حال که بهزادی در گذشته در مراسمش حضور 
پیدا می کنند و عکس می گیرند تا در آینده از آن استفاده کنند. آنها در حق جامعه 

ورزش و بهزادی جفا کردند. 
بهزادی چند بار به ICU و CCU رفت، اما مسئولان کجا بودند؟ خوش به حال 
بهزادی که دوستانی همانند پروین، کلانی، جاسمیان و ... داشت و اجازه نمی دانند که 
او تنها شود. متاسفم برای این سیستم ورزش که پیشکسوتانش را فراموش کرده است. 
زمانی که مسئولان در حال خوش گذرانی هستند، پیشکسوتان با بیماری های مختلف 

دست و پنجه نرم می کنند.
حاج رضایی در باره فساد در فو تبا ل نیز گفت: اطلاعات زیادی ندارم، اما فساد وجود 
دارد، ولی قابل اثبات نیست. چندین سال پیش گفتند که شبکه ای این فساد را کنترل 
می کند، اما هیچ اتفاقی رخ نداد. اگر مسئولان بخواهند می توانند فساد را ریشه کنند، اما 

نمی دانم چرا هیچ کاری صورت نمی گیرد.

سرپرست باشگاه پر سپولیس:

سوشاهنوزبازیکنماست
سرپرست باشگاه پر سپولیس درباره شکایت مانوئل ژوزه از این باشگاه در کمیته  
انضباطی فیفا، اظها ر کرد: به هو اد ا ران قول می دهم که خطر کسر امتیاز پر سپولیس 

را تهدید نمی کند.
 علی اکبر طاهری با حضور در مراسم تشییع پیکر مرحوم "همایون بهزادی"، اظها ر 
کرد: مرحوم بهزادی اسوه و یکی از اسطوره های باشگاه پرسپولیس است. مردی بزرگوار 
که از تحصیلات بالایی هم در بین هم نسلان خود برخوردار بود. من درگذشت بهزادی 

را به خانواده او و جامعه فوتبال تسلیت می گویم.
وی درباره تقبل هزینه های مراسم های این مرحوم نیز گفت: این کار وظیفه باشگاه 
پرسپولیس بود. ایشان خیلی برای باشگاه ما زحمت کشیده بود و ما باید این کار را 

انجام می دادیم.
طاهری درباره وضعیت سوشا مکانی نیز گفت: سوشا بازیکن ماست اما به رای دادگاه 
احترام می گذاریم. بعد از صدور رای دادگاه فدراسیون فوتبال درباره او تصمیم گیری 

می کند و بعد از آن ما باید ببنیم چه کاری می توانیم انجام دهیم.
او در پایان درباره شکایت مانوئل ژوزه به فیفا نیز گفت: در حال بررسی این پرونده 

هستیم اما هواداران مطمئن باشند که کسر امتیاز پرسپولیس را تهدید نمی کند.

آنالیز بازی آلکمار و فاینورد با درخشش هافبک ایرانی

۴۱درصدموقعیتهارویحرکات
جهانبخشرقمخورد

آنالیز بازی AZ مقابل فاینورد نشان داده که 41 درصد موقعیت های آلکمار روی 
حرکات هافبک ایرانی این تیم رقم خورده است. 

تیم علیرضا جهانبخش در شروع نیم فصل دوم لیگ دسته اول فوتبال هلند موسوم به 
اوردویژه به پیروزی ارزشمندی دست یافت. پیروزی 4 بر 2 مقابل فاینورد در خانه، سه 

امتیاز روحیه بخش را به آلکمار اضافه کرد تا این تیم 25 امتیازی شود.
تیس راکرز، آنالیزور هلندی که در شبکه تلویزیونی NOS بازی AZ مقابل فاینورد 
را بررسی می کرد با اشاره به شکست 4 بر 2 فاینوردی ها اعلام کرد: »این شکست برای 
فاینورد تحقیرآمیز بوده است. تیمی که از سمت چپ خود ضربه خورد و این بازی را 

واگذار کرد«.
راکرز با اشاره به حضور علیرضا جهانبخش در سمت راست خط هافبک آلکمار و 
سمت چپ خط دفاعی فاینورد، گفت: »سمت چپ فاینورد جایی بود که آلکمار 41 
درصد موقعیت هایش را از آنجا خلق کرد. آنها در این پست بازیکنی مانند علیرضا 
جهانبخش را در اختیار داشتند که همراه با یوریس فن اوریم، موقعیت های خطرناکی 
را روی دروازه فاینورد ترتیب داد. AZ از سمت راست خود شش موقعیت جدی برای 

گلزنی ایجاد کرد«.
آلکمار در دیدار مقابل فاینورد چهار گل به ثمر رساند که علیرضا جهانبخش، هافبک 
ایرانی این تیم روی گل دوم تأثیری مستقیم داشت و در دقیقه 26 بازی با پاس خوبی 

که برای وینسنت یانسن ارسال کرد، پایه گذار پیروزی تیمش شد.

محمد مایلی کهن:
بنویسیدمایلیکهنعاملفساد

درفوتبالایراناست!
مدیر فنی تیم فوتبال امید در واکنش به انتشار گزارش فساد در فوتبال، گفت: 

بنویسید محمد مایلی کهن عامل فساد در فوتبال است.
 محمد مایلی کهن که صبح روز دوشنبه در مراسم تشییع پیکر مرحوم همایون 
بهزادی شرکت کرده بود، با اشاره به برگزاری این مراسم در ورزشگاه شهید شیرودی، 
گفت: قرار بود این ورزشگاه را از بین ببرند اما باید بدانند که این ورزشگاه نماد ورزش 
و فوتبال کشور است و پیشکسوتان فوتبالی های زیادی از این ورزشگاه خاطره دارند. 

امیدوارم مسئولان از طرح چنین تفکری هم پشیمان شوند.
مدیر فنی تیم فوتبال امید در واکنش به انتشار گزارش فساد در فوتبال و اینکه 
قرار است این گزارش امروز در مجلس قرائت شود، گفت: سال هاست که می گویند 
در فوتبال فساد وجود دارد اما اتفاقی نمی افتد. اصلاً بنویسید مایلی کهن عامل فساد 

در فوتبال است!

بهرام افشارزاده:
دیگرخطرکسرامتیازاستقلالراتهدیدنمیکند

سرپرست باشگاه استقلال از پرداخت بدهی مربوط به بازیکن پیشین خارجی این تیم 
و رفع خطر کسر امتیاز از آبی ها خبر داد.

 پس از شکایت تونی کاروالیو از باشگاه استقلال و خطر کسر امتیاز از تیم فوتبال 
استقلال با پیگیری های مدیریت باشگاه روز دوشنبه بدهی این بازیکن خارجی پرداخت 

شد تا خطر کسر امتیاز از این تیم دور شود.
بهرام افشارزاده ضمن اعلام این خبر به سایت باشگاه استقلال گفت: دیگر خطر کسر 

امتیاز از بابت این بازیکن استقلال را تهدید نخواهد کرد.

رییس فدراسیون فو تبا ل می گوید گزارش کمیسیون اصل "90" مبنی بر وجود فساد در 
فو تبا ل بخش های زیادی را در بر گرفته و کمیته  حقوقی این فدراسیون با بررسی این گزارش 

پاسخ آن را خواهد داد.
 علی کفاشیان در حاشیه مراسم تشییع پیکر مرحوم همایون بهزادی، اظها ر کرد: بهزادی از 
مفاخر فو تبا ل ما بود چه در زمین و چه در خارج از زمین. مدت زیادی ریاست کمیته پیشکسوتان 
فدراسیون فو تبا ل را بر عهده داشت و هر گاه ماموریتی را به او می دادیم به نحو احسن آن را اجرا 
می کرد. او یکی از بهترین های فو تبا ل در هر زمینه ای بود و این ضایعه بزرگ را به جامعه فو تبا ل 

تسلیت عرض می کنیم.
رییس فدراسیون فو تبا ل درباره ارائه گزارش فساد در فو تبا ل از طرف کمیسیون اصل "90" 
مجلس شورای اسلامی، خاطر  نشان کرد: این گزارش باید منتشر می شد و زمینه های مختلفی را 
در بر گرفته است. کمیته  حقوقی فدراسیون با مطالعه و بررسی این گزارش پاسخ مناسبی خواهد 

داد و اگر تخلفی هم وجود داشته باشد به کمیته های حقوقی پاسخ می دهیم.
او درباره این که آیا انتشار این گزارش در رسانه ها کار درستی بود یا نه، گفت: بالاخره این 

گزارش در رسانه ها منتشر شده است و پاسخی در این باره ندارم.
کفاشیان با بیان این که هنوز به طور دقیق این گزارش را مطالعه نکرده است، گفت: فعلا 
نمی توانیم به این گزارش پاسخی دهیم، چون این گزارش نیازمند به مطالعه دقیق است و باید 

بررسی شود.
او در ادامه صحبت های خود درباره وضعیت محمد خاکپور نیز، اظها ر کرد: ماموریت او تمام 
شده و اگر قرار باشد با او همکاری کنیم این موضوع مربوط به پنج ماه آینده خواهد بود که تیم 

را برای مسابقات جام ملت های زیر 21 سال آماده می کنیم.
رییس فدراسیون فو تبا ل در پاسخ به این سوال که محمد مایلی کهن هر روز مصاحبه های 
مختلفی را علیه کارلوس کی روش انجام می دهد و در شرایطی که کی روش در ایران حضور ندارد 

و نمی تواند پاسخ او را بدهد، این شرایط را چطور ارزیابی می کنید، توضیح داد: دست کی روش 
هم از ایران کوتاه نیست و او هم به خوبی جواب محمد مایلی کهن را می دهد. امیدوارم که این 

داستان ها به پایان برسد و شاهد این گونه مصاحبه ها نباشیم.
او ا ضافه  کرد : چند باری به حبیب کاشانی توصیه کردم که مایلی کهن فقط در مورد مسائل 

فنی صحبت کند، اما چنین اتفاقی نیفتاد. 

کفاشیان:کیروشمیتواندجوابمایلیکهنرابدهد

سرمربی تیم فوتبال صبای قم می گوید دوست دارد تیمش 
در جام شهدا به قهرمانی برسد.

 علی دایی در نشست خبری پیش از دیدار تیمش مقابل 
پر سپولیس، اظها ر کرد: بازی و پیروزی در این دیدار برای ما 
مهم است. دوست داریم در این تورنمنت که نام آن "جام شهدا 

است" به قهرمانی برسیم.
وی افزود: در این تورنمنت محک خوبی خوردیم و این بازی ها 
دیدارهای تدارکاتی خوبی برای ما محسوب می شود. امیدوارم 
بتوانیم با استفاده از این تورنمنت لیگ را خوب شروع کنیم، 
زیرا هدف اصلی ما کسب نتایج خوب در لیگ است. ما در 
دیدار مقابل ذوب آهن نقاط ضعف و قوت تیم مان را شناختیم 
و امیدوارم با تمرینات خوب بتوانیم نقاط ضعف مان را برطرف 

کنیم.
سرمربی تیم صبای قم در ادامه گفت: ابزار لازم برای قهرمانی 
را در اختیار داریم. گروه خوبی تشکیل داده ایم و بازیکنان موجود 
می توانند مکمل یکدیگر باشند. چهار – پنج تیم برای قهرمانی 
تلاش می کنند. شاید عده ای فکر کنند هدف ما کسب سهمیه 
آسیا است، اما از قهرمانی نمی گذریم. بازیکنان اگر یکدیگر را باور 

داشته باشند به این مهم دست پیدا می کنیم.
او در ادامه گفت: امیدوارم دیدار پر سپولیس و صبا جذاب 
باشد. ما به دنبال بازی خوبی هستیم و از هیچ کوششی دریغ 

نمی کنیم.
دایی درباره عملکرد تیمش در فصل نقل و انتقالات نیز اظها ر 
کرد: توانستیم تیم مان را تقویت کنیم. به غیر از دو مورد سایر 

بازیکنانی که می خواستم را جذب کردیم. در یکی، دو پست 
مشکل داریم و به دنبال بازیکنی هستیم که نقاط ضعف مان 

را برطرف کند.
سرمربی تیم صبای قم در ادامه درباره مساله فساد در فو تبا ل 
نیز، خاطر  نشان کرد: این مساله وجود دارد و قبلا اتفاق افتاده 
است. سال ها است که می گویم در فو تبا ل وجود دارد، اما کسی 
گوش نمی دهد. اگر زیاد هم حرف بزنیم خودمان را متهم 
می کنند و به ما انگ می زنند. زمانی که مربی تیم  ملی بودم 
خیلی از این فسادها را دیدم، اما متاسفانه کسی گوش نمی داد. 
باید بگویم که فساد در همه جای دنیا وجود دارد و فقط مختص 
ایران نیست. مردم به فو تبا ل علاقمند هستند و به همین خاطر 
روی این مساله زوم شده است. اگر بروید و سایر سازمان ها و 
ارگان ها را ببینید شاید چنین فسادهایی وجود داشته باشد. 
بهتر است تحقیق و تفحص در همه جا وجود داشته باشد، زیرا 
فساد فقط مختص فو تبا ل نیست. برخی همه جوره فو تبا ل را 
می کوبند. من خوشحالم که چنین اتفاقی رخ می دهد و فو تبا ل 
پاک خواهد شد. بیش از 10 هزار بار خودم چنین مساله ای را 
مطرح کردم که کسی گوش نداد. امیدوارم این مساله پیگیری 

شود و حق الناس را بگیریم تا بیت المال پایمال نشود.
وی درباره عملکرد تیم  ملی فو تبا ل امید و حذف از انتخابی 
المپیک، گفت: به همه اعضای کادرفنی تیم  ملی امید خسته 
نباشید می گویم. آنها زحمات زیادی کشیدند. تیم  ملی امید 
مشکلات زیادی داشت. ما باید قبل از شروع مسابقات خیلی از 
مشکلات را حل کنیم و پس از آن از تیم  ملی فو تبا ل امید ایراد 
بگیریم. قبل از شروع مسابقات باید مشورت های لازم را انجام 
می دادیم و نظرات را می پرسیدم. الان که تیم  ملی حذف شده 
است چه فایده ای دارد؟ نباید کادرفنی تیم  ملی و خاکپور را 
بکوبیم. به آنها خسته نباشید می گویم. باید قبل از شروع ر قا بت ها 
به آنها کمک می کردیم. انتقاد برای قبل از اعزام بود و الان به درد 
نمی خورد. امیدوارم در ادامه راه و در زندگی خود موفق باشند و 

برای آنها آرزوی موفقیت می کنم. 

مربی تیم پرسپولیس تهران با بیان اینکه امید عالیشاه هیچ مشکلی برای دیدار فردا مقابل 
صبای قم نخواهد داشت، گفت: امیدواریم با قهرمانی در جام شهدا با یک روحیه خوب به مصاف 

سپاهان برویم.
مصطفی قنبرپور که در غیاب برانکو ایوانکوویچ در نشست خبری فینال جام شهدا حضور یافته 
بود، با بیان این مطلب افزود: قبل از هر صحبتی، به خانواده های همایون بهزادی و رضا احدی 

تسلیت می گویم و امیدوارم آنها بتوانند این مصیبت را تحمل کنند.
وی در خصوص دیدار پرسپولیس مقابل صبای قم گفت: ما در یک جامی حضور پیدا کردیم 

که بسیار ارزشی است و باید برای آن احترام خاصی قائل باشیم.
قنبرپور تاکید کرد: در بازی اول مقابل سایپا بازی خوبی را از خود ارائه داده و توانستیم تیم 
سختکوش و جوان سایپا را که همیشه مقابل استقلال و پرسپولیس بازی های خوبی را از خود 

ارائه می کند، شکست داده و به فینال برسیم.
وی در خصوص صبای قم نیز گفت: این تیم سرمربی ای به نام علی دایی دارد که نتیجه گراست 
و چه در زمان بازیگری و چه در حال حاضر که به عنوان سرمربی در صبای قم مشغول به کار 
است، همیشه میل به بردن دارد و هیچ وقت نمی خواهد شکست را پذیرا باشد. به همین دلیل 
ما فردا بازی آسانی را نخواهیم داشت و تلاش می کنیم با یک منظمی و تماشاگرپسند، قهرمان 

جام شهدا شده و بتوانیم با یک روحیه خوب به مصاف سپاهان در شروع نیم فصل دوم برویم.

قنبرپور در پاسخ به این سؤال که عالیشاه فردا می تواند برای پرسپولیس به میدان برود؟ گفت: 
مصدومیت او جدی نیست و با صلاحدید کادر فنی می تواند مقابل صبای قم به میدان برود.

مربی تیم پرسپولیس در پایان و در خصوص وضعیت محمد انصاری نیز گفت: او مصدوم است 
و از ناحیه کشاله پا و شکم درد دارد و با تشخیص سرمربی و کادر پزشکی، به این بازی نخواهد 

رسید و نمی تواند پرسپولیس را در دیدار مقابل صبای قم یاری کند.

دایی:ازقهرمانیدرلیگنمیگذریم

مصطفیقنبرپور:دایینتیجهگراست

سه شنبه -ششم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3924

مراسم تشییع پیکر مرحوم همایون بهزادی دیروز در ورزشگاه شهید 
شیرودی برگزار شد.

از مسوولان و  با چند تن  این مراسم  ایسنا در حاشیه  خبرنگار 
پیشکسوتان ورزش کشور درباره مرحوم بهزادی به گفت وگو پرداخت:

 * گودرزی: بهزادی از اسطوره های فوتبال ما بود
وزیر ورزش و جوانان می گوید طرح حمایت از پیشکسوتان و قهرمانان 

ارائه شده است.
 محمود گودرزی اظها ر کرد: این ضایعه را به خانواده  و دوستان 
بهزادی و جامعه ورزش به خصوص فو تبا ل تسلیت عرض می کنم. 
بهزادی سالیان دراز در سطح اول فو تبا ل ما بود. مردم از او به عنوان 
چهره ای محبوب و موثر در تیم  ملی یاد می کنند. بهزادی، اسطوره 
تیم  ملی و پر سپولیس بود. بهزادی الگوی خوبی برای جوانان ما بود. او 
توانایی ها و ویژگی های مخصوص به خود را داشت و امیدوارم که دیگر 
شاهد این گونه اتفاقات نباشیم. در هفته های گذشته بزرگان زیادی را 

از دست دادیم.
وزیر ورزش و جوانان درباره این که آیا از پیشکسوتان حمایت مناسبی 
صورت می گیرد یا نه، گفت: تا جایی که در توانمان باشد و قوانین اجازه 
دهد به پیشکسوتان کمک می کنیم، اما محدودیت هایی وجود دارد. 
امیدوارم با بهتر شدن وضعیت اقتصادی کشور حمایت های بهتری را 

از قهرمانان انجام دهیم.
او درباره محدودیت های قانونی نیز خاطر  نشان کرد: هیچ قانونی در 
دولت مبنی بر کمک به پیشکسوتان وجود ندارد ولی ما این پیشنهاد را 
به دولت داده ایم و باید در مجلس شورای اسلامی تصویب شود و بودجه 
جداگانه ای را به این موضوع اختصاص دهند. این کار یک تا یک و نیم 
سال به طول می انجامد و امیدوارم پس از آن شرایط برای پیشکسوتان 

هم بهتر شود.
*سجادی: از طریق صندوق به پیشکسوتان کمک می کنیم

نصرالله سجادی، معاون حر فه ای و قهرمانی وزارت ورزش و جوانان 
در  اظها ر کرد: مرحوم "همایون بهزادی" یکی از فو تبا لیست های خوب 
شاهین و پر سپولیس بود. سال ها در تیم های ملی و باشگاهی بازی کرده 

بود و یکی از پیشکسوتان خوب فو تبا لمان بود.
سجادی در پاسخ به این سوال که وزارت ورزش پیش از فوت این 
پیشکسوتان چه کمکی می تواند به آنها داشته باشد، گفت: کمک های 
و  قهرمانان  از  حمایت  صندوق  طریق  از  جوانان  و  ورزش  وزارت 

ورزشکاران انجام می شود.
*مرزبان: بهزادی از وضعیت فوتبال پایه گلایه داشت

علیرضا مرزبان، سرمربی کنونی تیم فو تبا ل پیکان و سابق باشگاه 
پر سپولیس درباره مرحوم "بهزادی" گفت: در فدراسیون فو تبا ل و در 
کمیته  پیشکسوتان به همراه مابقی پیشکسوتان با ایشان دیدار می کردم 
و درباره فو تبا ل ایران صحبت می کردیم. مرحوم از وضعیت تیم های 
پایه و شرایطی که برای تیم های فو تبا ل ایران وجود داشت، گله مند بود 

و ناراحت بود که فو تبا ل ارزش خود را در جامعه از دست داده است.
وی در  رابطه با این که چه کمکی می توان قبل از فوت به پیشکسوتان 
کرد، گفت: این اتفاقات در دنیا نیز وجود دارد. به عنوان مثال گرد مولر 
که یکی از بهترین فو تبا لیست های دنیا است، جسدش در کوچه های 
سوئیس پیدا شد. باید همه به این پیشکسوتان کمک کنیم. بهزادی 

پیشکسوت معمولی نبود و گل های مهمی برای تیم  ملی و پر سپولیس 
به ثمر رساند. شخصیت بزرگ و قوی داشت و به خانواده ایشان تسلیت 

می گویم.
*بزیک: بهزادی "پدر" پرسپولیس بود

ادموند بزیک، مهاجم سابق پر سپولیس که چند سالی اس از فو تبا ل 
کناره گیری کرده در گفت و گو با خبرنگار ایسنا، درباره مرحوم بهزادی، 
اظها ر کرد: من این ضایعه بزرگ را به همه خانواده  پر سپولیس و خانواده  
ایشان تسلیت می گویم. مرحوم بهزدای پدر ما بود و امیدوارم که قدر 

پیشکسوتان را بیشتر بدانیم.
وی در مورد این که چه کمکی می توان به پیشکسوتان قبل از فوت 
آنها کرد، گفت: بهتر است قبل از فوت به یاد آنها باشیم نه این که تا فوت 

می کنند، یادشان کنیم.
*ناظمی: حقوق دو ماه عقب افتاده پیشکسوتان را دادیم

مازیار ناظمی، مدیر کل روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان در 
گفت و گو با ایسنا درباره مرحوم "همایون بهزادی"، اظها ر کرد: من با 
مرحوم مصاحبه های زیادی در رادیو و تلویزیون داشتم. ایشان یک 
پیشکسوت با اخلاق بود که تاثیرات خیلی خوبی در فو تبا ل ما داشت. 
یکی از 10 فو تبا لیست برتر ایران بود. خوش قول و خوش اخلاق بود. 
در برنامه هایی که در خارج از ایران نیز پخش می شد از ایشان دعوت به 
عمل می آوردیم و همیشه با چهره ای خندان حاضر می شد و یک الگو 
بود. روحش شاد و یادش گرامی باد. متاسفانه اکنون در بین ما نیست و 

امیدوارم که قدر پیشکسوتان را بدانیم.
وی در پاسخ به این پرسش که وزارت ورزش و جوانان چه کمکی 
به پیشکسوتان قبل از فوتشان انجام می دهد، گفت: دیروز )یکشنبه( ما 
حقوق دو ماه عقب افتاده پیشکسوتان را دادیم و وظیفه حمایت و کمک 

پیشکسوتان بر عهده صندوق حمایت از پیشکسوتان و قهرمانان است.
*تاج: بهزادی پیشکسوت با اخلاقی بود

مهدی تاج در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، درباره مرحوم بهزادی اظها ر 
کرد: ایشان یکی از پیشکسوتان خوب ما بود که در تیم  ملی و شاهین 
و پر سپولیس حضور داشت. پیشکسوت با اخلاقی بود که در کمیته  

پیشکسوتان فعالیت می کرد و در خدمتشان بودیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا این مراسم را در شأن ایشان می بینید یا 
نه توضیح داد: وقتی که پیشکسوتان زنده هستند باید قدرشان را بدانیم 

و باید مراسم ها بهتر از قبل باشد.
*حاج محمد: بهزادی الگوی من بود

درباره مرحوم  استقلال  و  پاس  پیشکسوت  مهدی حاج محمد، 
"همایون بهزادی" گفت: مرحوم الگوی من بود. در دورانی که در ابتدای 
بازیگری من بود برای دیدن بازی هایش به ورزشگاه شیرودی )امجدیه 
سابق( می رفتم. در دقایق ابتدایی اولین بازی که به ورزشگاه رفتم 
بهزادی با قدرت زیادی از وسط زمین با پای چپ یک گل زد که من 
عاشق استیل او شدم و در همان جا بود که تصمیم گرفتم مثل او بازی 
کنم. در فو تبا ل بی نظیر بود. یکی از خوش استیل ترین و جزو بهترین 

سرزن های دنیا بود. از دهه چهل ایشان الگوی فنی و اخلاقی من بود.
او در ادامه درباره این که چه کمکی می توان به پیشکسوتان کرد، 
گفت: کانون پیشکسوتان باید حداقل سالی یک بار از پیشکسوتان دعوت 
و جلسه ای را برگزار کند، نه اینکه زمان فوت این پیشکسوتان دور این 

ورزشگاه بزنیم.
*صادقی: مثل بهزادی پیدا نمی شود

* محمد صادقی، پیشکسوت تیم های پر سپولیس و پاس نیز درباره 
مرحوم بهزادی گفت: مثل بهزادی پیدا نمی شود. نسلی که دیگر پیدا 

نمی شود در خاطرات مانده و خواهد ماند. جوانان و ورزشکاران نسل 
جوان باید قدر او و هم دوره ای هایش را بدانند.

او در ادامه درباره حمایت از پیشکسوتان نیز گفت: وظیفه ما و شما 
نیست که از آنها حمایت کنیم. وظیفه صندوق پیشکسوتان و ورزشکاران 

است که از این پیشکسوتان حمایت کند.
*کاویانپور: جای همایون خان بین ما خالی است

حامد کاویانپور، بازیکن سابق پر سپولیس درباره شخصیت همایون 
بهزادی اظهار کرد: افتخار شاگردی و هم دوره بودن با همایون خان 
سر طلایی را نداشتم. این پیشکسوت بزرگوار الگوی خوبی برای من بود 
و جایشان در بین ما خالی است و به خانواده  و جامعه ورزش تسلیت 

می گویم.
وی در ادامه ا ضافه  کرد : باید برای پیشکسوتان بر نامه ریزی کرد. زمانی 
که یک پیشکسوت فو تبا ل را کنار می گذارد مرگ اول اوست و مرگ 
دوم زمان از دست رفتن شان است. باید بستری فراهم شود تا در فو تبا ل 

از آنها استفاده کنیم.
*نبی: بهزادی روحیه خیلی خوبی داشت

مهدی محمد نبی در مورد بهزادی نیز گفت: آن مرحوم روحیه خیلی 
خوبی داشت و در بین مردم محبوب بود. ایشان اخلاق حسنه ای در 
زندگی اجتماعی و ورزشی داشت. الگوی خوبی بود و به جامعه ورزش و 

خانواده  ایشان فقدان او را تسلیت عرض می کنم.
 وی در رابطه با حمایت از پیشکسوتان نیز، ا ضافه  کرد : صندوق 
حمایت از پیشکسوتان و ورزشکاران باید در کلیه زمینه ها از پیشکسوتان 
حمایت کند و این حمایت در حدود وظایف آنها است. البته باشگاه های 

کشور نیز باید از پیشکسوتان خود حمایت کنند.
 *نایینی: بهزادی کفش پاره من را پوشید

درباره  نیز  پر سپولیس  باشگاه  پیشکسوتان  از  نائینی  مجید   *  
خاطره اش از مرحوم بهزادی گفت: بهزادی در سال  1348 مربی من بود. 
برای تمرین کفش من پاره بود و ایشان کفش خود را در اختیار من قرار 
داد. من شاگرد ایشان بودم. ایشان همه بچه ها را دوست داشت و مهربان 

بود و در کنار ورزش توصیه به اخلاق و ادبیات فارسی نیز می کرد.
برای  باید  کاری  چه  که  سوال  این  به  پاسخ  در  و  ادامه  در  او   
پیشکسوتان انجام داد، گفت: نباید در دوران بیماری یا این مراسمی که 
برگزار می شود به یاد آنها بیفتیم. باشگاه باید از کلیه بازیکنان و مربیان 
خود که حداقل سه سال برای تیم زحمت کشیده اند حمایت کند. حتی 
به نظرم باید برای تیم  ملی و دو باشگاه استقلال و پر سپولیس آکادمی 

تاسیس کرد و از پیشکسوتان آنها استفاده کرد. 
*زادمهر: پیشکسوتان بی نیاز هستند

 دکتر محمدرضا زادمهر، عضو هیات مدیره باشگاه پر سپولیس و از 
پیشکسوتان این تیم درباره مرحوم همایون بهزادی نیز گفت: همایون 
خان با مردم زیست، با مردم بزرگ شد و از بین مردم رفت. بزرگترین 
خصوصیات ایشان به عنوان شاگردش گذشت و اخلاق بود، چه در 
داخل زمین و چه در بیرون از زمین. ایشان خیلی بازی کرد و گل زد. 
حتی به تیم رقیب نیز گل زد و مکتب شاهین را ساخت و پر سپولیس 
را به وجود آورد.  وی در ادامه درباره حمایت از پیشکسوتان نیز خاطر  
نشان کرد: پیشکسوتان همیشه بی نیاز بودند و مشکلات مردم را حل 

می کرد ند. مردم قدردان آنها بودند و خواهند بود.

سرطلایی فوتبال از نگاه مسوولان و پیشکسوتان ورزش
وداع باشکوه با همایون بهزادی؛



علمیوسلامت

درفصلسردشیرشتربنوشید
یک متخصص طب سنتی بیان کرد: در طب سنتی شیر شتر دارای طبیعتی گرم است 

که میزان املاح مفید آن برای بدن به خصوص کلسیم در حد بالایی است.
دکتر مهدی فخیمی در خصوص فواید شیر شتر اظهار کرد: در طب سنتی شیر شتر دارای 
طبیعتی گرم است که از طرفی میزان املاح مفید آن برای بدن به خصوص کلسیم در حد 
خیلی بالایی است و چربی شیر شتر نیز ضرری برای بدن ندارد و میزان رسوب آن در عروق 
بسیار بعید است.  وی با بیان اینکه مصرف شیر شتر از جهات مختلف در طب سنتی مورد 
تأکید است، عنوان کرد: استفاده از شیر شتر در فصل زمستان و پاییز که هوا سرد است بهترین 
جایگزین برای لبنیات تولید شده است.  این متخصص طب سنتی تصریح کرد: به افرادی که 
دچار دردهای عضلانی و مفصلی هستند توصیه می شود در فصل سرد از شیر شتر استفاده 
کنند همچنین بزرگسالان نیز که معمولاً طبیعت شان سرد شده است و با استفاده از لبنیات 
تولید شده از شیر گاو دچار دل درد، نفخ شکم، دل پیچه و می شوند و دردهای مفصلی در آنها 
افزایش می  یابد باید شیر شتر را جایگزین لبنیات کنند.  وی با بیان اینکه شیر شتر به دلیل 
اینکه ترش مزه است و مزه ای مشابه دوغ دارد، افزود: شیر شتر را نمی توان در وعده صبحانه 
استفاده کرد و بهتر است افراد در بین روز برای تأمین کلسیم و املاح موردنیاز بدن خود آن 
را مصرف کنند.  فهیمی در خصوص کسانی که ممنوعیت استفاده از شیر شتر دارند، بیان 
کرد: کسانی که دچار علائم گرمی کبد و یا اگزما هستند استفاده از شیر شتر می تواند باعث 
تحریک اگزما در آنها شود مگر اینکه قبل از آن اصلاح مزاج در آنها صورت بگیرد.  وی تصریح 
کرد: در افرادی که دچار خشکی پوست هستند، استفاده از شیر شتر می تواند این خشکی را 
افزایش دهد و نیز در تمام بیماری هایی که عامل آنها به نحوی اختلالات کبدی، گرمی کبد 
و کبد چرب است توصیه می شود افراد از شیر شتر استفاده نکنند و یا مصرف آن را محدود 
نمایند.  این متخصص طب سنتی افزود: در جوانانی که دچار حالت های اسکیزوفرنی و جنون 
جوانی هستند و نیز افرادی که به بیماری های وسواس مبتلا هستند استفاده از شیر شتر 
می تواند علائم آنها را تشدید کند.  وی در رابطه با مصرف شیر شتر در کودکان خاطرنشان 
کرد: کودکان بعد از 6 ماهگی می توانند از شیر شتر استفاده کنند به شرط اینکه بیماری های 
زمینه ای نداشته باشند اما در کودکانی که دچار تنگی نفس هستند و این تنگی نفس ها به 
صورت حمله ای است استفاده از شیر شتر می تواند مشکلاتی را برای آنها به همراه داشته باشد.

غذاهایچربچهبرسرحافظهمیآورد؟
یک متخصص فیزیولوژی گفت: غذاهای چرب با توجه به مزاج افراد آثار متفاوتی بر 

حافظه دارد.
سیدمهدی غضنفری با اشاره به اینکه غذاهای چرب با توجه به مزاج افراد آثار متفاوتی 
بر حافظه دارد، اظهار کرد: غذاهای چرب با توجه به مزاج افراد، شرایط جسمی و روحی 
و روانی، شرایط ژنتیکی، میزان خواب، فعالیت های بدن و مکانیزم بدن برای برخی افراد 
مفید و برخی دیگر مضر است.  وی افزود: مغز از بافت چربی تشکیل شده است و چربی 
را دوست دارد، با توجه به مزاج افراد مصرف چربی های طبیعی در برخی از افراد به ویژه 
خشک مزاجان و افراد لاغر باعث تقویت حافظه و بالعکس مصرف چربی در افراد چاق و 
افرادی که دارای چربی خون بالا هستند باعث کاهش حافظه می شود.  غضنفری تصریح 
کرد: در طب سنتی سبک زندگی بر شش پایه اصلی شامل خوردن و نخوردن، خواب و 
بیداری، فعالیت های بدنی، رخدادهای روانی، پاکسازی بدن از مواد زائد، هوا و محیط استوار 
است ؛ به طوری که در برخی مواقع با افرادی مواجه می شویم که چاق هستند و لاغر 
نمی شوند و یا لاغر هستند و چاق نمی شوند. این عارضه بر اثر نوع سبک زندگی و براساس 
6 پایه به وجود می آید.  وی افزود: چربی طبیعی برای افرادی که دچار عارضه یبوست 
شده اند، کوچکی مغز در سالمندان بالای 70 سال و خشک مزاجان با توجه به مصرف 
متعادل آن مفید است.   غضنفری خاطرنشان کرد: مصرف چربی های طبیعی گیاهی مانند 
روغن زیتون، بادام شیرین، کنجد و هسته انگور به اندازه متعادل توصیه می شود. روغن های 
طبیعی حیوانی فقط برای ورزشکاران و افرادی که تحرک بدنی زیاد دارند توصیه می شود.

چرابعدازازدواجچاقمیشویم؟
یک متخصص تغذیه بیان کرد: کم تحرکی، پرخوری و خواب زیاد منجر به اضافه وزن 

بعد از ازدواج می شود.
محمدحسین عزیزی گفت: ازدواج یکی از مهمترین اتفاقات زندگی انسان است. معمولاً 
روزهای نخست زندگی مشترک که سپری می شود همه چیز به روال عادی خود باز 
می گردد. زوجین مشغول کار و فعالیت های روزمره می شوند در نتیجه به ظاهر فیزیکی 
و تناسب اندام شان کمتر اهمیت می دهند و چاق می شوند.  عزیزی تأکید کرد: پرخوری، 
خواب زیاد، کم تحرکی و ورزش نکردن عواملی است که باعث شده زوجین به مرور دچار 
افزایش وزن شوند.  وی افزود: پس از ازدواج هورمون ها نقش خاصی در اضافه شدن وزن 
افراد ندارند مگر این که فرد بعد از ازدواج با مصرف داروهایی از قبیل آرام بخش یا استفاده 
از قرص های هورمونی بر روی آنها تأثیر بگذارد که منجر به افزایش یا کاهش وزن شود.  وی 
خاطرنشان کرد: گاهی اضطراب و افسردگی در زمینه چاقی موثر است چون استرس باعث 
تغییر شیوه تغذیه افراد می شود.   عزیزی در پایان به زوجین توصیه  کرد: پرهیز از تنش 
و ایجاد استرس، مراجعه منظم به متخصص تغذیه به خصوص افرادی که پیش از ازدواج 
علائم چاقی در آنها دیده شده، داشتن الگوی غذایی صحیح و نیز فعالیت های ورزشی مانع 

از انباشتگی چربی ها و اضافه وزن می شود.

بهزبانرنگهاگوشدهیم
یک روانشناس بیان کرد: رنگ ها بر روی حالات روحی و روانی و خلق و خوی افراد 

تأثیرگذارند و جنبه درمانی ندارند.
ابراهیمی مقدم گفت: رنگ های گرم مانند قهوه ای، خاکستری و سبز تیره باعث احساس 
گرمای مطبوع و رنگ های سرد چون کرم، یاسی، صورتی کم رنگ و آبی منجر به احساس 
سرما در افراد می شوند.  وی اظهار داشت: در روانشناسی رنگ ها، یکسری از آنها به عنوان 
سنبل و نماد در نظر گرفته می شوند چون القا کننده بعضی احساسات هستند به عنوان 
مثال در فرهنگ ما مشکی سنبل عزاداری است در حالی که در هند سفید نماد آن است.  
ابراهیمی مقدم تأکید کرد: رنگ ها اثر درمانی ندارند بلکه فقط می توانند روی انرژی، حالات 
روحی و روانی و نیز روی خلق خوی افراد تأثیراتی داشته باشند. مانند قرمز که می تواند 
منجر به افزایش هیجان و اضطراب، خاکستری حالت بی حالی و احساس بی هویتی، رنگ 
آبی آرامش و آسودگی رنگ سبز افزایش شوق زندگی و رنگ های قهوه ای سوخته و مشکی 
موجب دل مردگی در افراد شود.  وی با بیان اینکه استفاده از رنگ ها بیشتر از خود فرد 
بر اطرافیان فرد مؤثر واقع می شوند چون رنگ ها می توانند به روح انسان طراوت ببخشند؛ 
ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد سلامت روانی افرادی مانند ترکمن ها که از رنگ های شاد 
و روشن  استفاده می کنند بیشتر است.  ابراهیمی مقدم خاطرنشان کرد: رنگ های مختلف 
با سن و سال افراد ارتباطی ندارد و در هر سنی افراد با توجه به سلیقه و علاقه ی خود 

می توانند رنگ های مختلف را به کار گیرند.

کفشهایپاشنهبلندراهیبرایسلامتی
یک متخصص ارتوپدی بیان اظهار داشت: پوشیدن کفش های پاشنه دار برای افراد با 

قوس کمر کم و دارای کف پای صاف مناسب است.
دکتر اسماعیلی گفت: معمولاً در مورد کفش 2 فاکتور، ساختار پای شخص )قسمت از 

مچ به پایین( و ساختار ستون فقرات شخص در نظر گرفته می شود.  
وی اظهار داشت: پوشیدن کفش پاشنه بلند برای افرادی که قوس کمرشان زیاد است 
باعث تشدید قوس و کمردرد می شود و برای کسانی که قوس کمر آنها تخت و صاف 
است کفش های پاشنه بلند با پاشنه های پهن می تواند مفید واقع گردد چون قوس کمر 
این افراد را اصلاح می کند تا کف پا قوس بیاورد ولی کسانی که کف پایشان خیلی قوس 
دارد بهتر است از کفش های دارای برجستگی استفاده نمایند.  اسماعیلی ادامه داد: عوارض 
کفش پاشنه بلند به صورت انحراف انگشت شصت پا و کمر درد ظاهر می گردد. البته 
پاشنه استانداراد کفش ملاک است که باید بین 3 تا 5 سانت باشد.   وی تصریح کرد: 
کوتاهی ماهیچه و درد عضلانی از دیگر عوارض این کفش ها است چون عضله مدام در حال 
انقباض می باشد و کسانی که دائماً از این کفش ها استفاده می کنند بیشتر دچار این عارضه 
می شوند.    اسماعیلی با بیان اینکه شست وشو با آب گرم و ماساژ بعد از درآوردن کفش های 
پاشنه دار توصیه می شود؛ خاطرنشان کرد: کفش های پاشنه دار انگشت ها را به هم فشرده در 
نتیجه سرپنجه ها زخم می شود و ممکن است در این حالت بین انگشت ها قارچ رشد کند 

و اگر فرد استعداد زخم دیابتی داشته باشد مشکل دیابت پیدا می کند.

تیروئیددارید؟اسپندبخورید
یک متخصص آسیب شناسی و مدرس طب اسلامی ایرانی بیان کرد: می توانید تیروئید را 

بدون داروهای شیمیایی درمان کنید.
دکتر حسن اکبری گفت: اسپند دارای خاصیت ضدباکتریایی است و از گذشته تاکنون 
برای ضدعفونی کردن هوا استفاده می شود. گرم و خشک است و در نتیجه برای درمان 
بیماری تیروئید یا گواتر مؤثر است.   وی درباره طریقه مصرف اسپند بیان کرد:  یک چهارم 
قاشق چای خوری اسپند را به مدت 40 روز قورت دهید )جویده نشود( البته توجه به این 
نکته ضروری است که ابتدا اسپند را برای چند دقیقه در آب ریخته بعد آن را آبکشی کرده 

و این کار را 7 بار انجام دهید تا سم آلکالوئید موجود در آن از بین برد. 
وی اظهار داشت: اسپند در خیلی از بیماری های دیگر همانند روماتیسم، افتادگی رحم، 
پارکینسون، دردهای عضلانی، سکسکه های زیاد، سنگ صفرا، بیماری آسم و حتی برای ام 
اس مفید بوده همچنین ضد میکروب روده و کشنده انگل و تسکین دهنده ی درد است.  

اکبری در پایان خاطرنشان کرد: اسپند تنظیم کننده ترشحات غده تیروئید است.
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شرکت آمریکایی لاکهید مارتین در حال پیشبرد پروژه کاهش چشمگیر اندازه تلسکوپ ها با 
حفظ عملکرد بزرگنمایی آنهاست.  محققان معتقدند که تکنولوژی ساخت تلسکوپ ها از زمان 
اختراع، یعنی در قرن هفدهم میلادی تغییر چندانی نکرده است. تلسکوپ ها از نظر عملکرد شبیه 
چشم هستند، به طوری که با جمع آوری نور از طریق لنز و انعکاس تصویر بر روی صفحه حساس 
یا شبکیه مشاهده اجسام را امکان پذیر می سازند. پس در حالت طبیعی برای مشاهده اجسام دور 
دست فضایی بهترین روش بزرگ کردن اندازه تلسکوپ است.پروفسور دانیل وچنیچ، متخصص 
تجهیزات رصد خانه از موسسه تحقیقاتی لاکهیدمارتین در مورد فناوری جدید تلسکوپ های 
کم حجم اظهار کرد: تاکنون تمام تلاش دانشمندان در ساخت تلسکوپ های فضایی بر روی 
کاهش حجم و وزن، به منظور کاهش هزینه ارسال به فضا بوده است و این در حالی است که 
تاکنون هیچ تلاشی برای بهبود عملکرد و تحول در ساختار تلسکوپ ها صورت نگرفته است.وی 
در ادامه افزود: اکنون دانشمندان موسسه تحقیقاتی لاکهیدمارتین به دنبال ارائه روش جدید 
ساخت تلسکوپ برای کاهش چشمگیر در اندازه و افزایش قدرت بزرگنمایی هستند.در تکنولوژی 
جدید ساخت تلسکوپ موسوم به طرح عنکبوت، دیگر نیازی به لنزهای بزرگ و گران قیمت 
نیست، بلکه با ساخت شبکه ای از صدها یا هزاران لنز کوچک می توان با کاهش چشمگیر فضای 
اشغالی عملکرد بهتری به دست آورد.در این تکنولوژی هر لنز کوچک مجهز به صفحه حساس به 
نور مانند دوربین تلفن  همراه می شود، سپس با تبدیل نور به اطلاعات دیجیتال عملیات پردازش 

در رایانه انجام شده و تصویر نهایی بدست می آید. 

ارائهروشنوینتشخیصزودهنگامبیماریهایاماسوقلبیعروقی

گنجایشمغزانسانبهاندازهتمامبستراینترنتاست

تولیدبرنجتراریختهغنیشدهازآهندرکشور
محققان یک شرکت دانش بنیان زیست فناوری موفق به 
تولید برنج تراریخته غنی از آهن شدند که می تواند نیاز زنان 

باردار و دیگر گروه ها به این عنصر حیاتی را تامین کند.
مهندس فاطمه فرشاد، مدیرعامل شرکت زیست فناوران 
پردیس اظهار داشت: آهن و روی در پوشش دانه برنج ذخیره 
می شوند و وقتی که این پوشش دانه حذف شده و به اصطلاح 
پولیش می شود و بعد دانه پخته می شود، قسمت اعظمی از 
این آهن و روی هدر می رود. در این طرح دو ژن را که مسوول 
افزایش آهن در دانه برنج بودند، به برنج منتقل کردیم. یکی از 
اینها ژن فریتین است که حدود چهار هزار و 500 اتم آهن در 
هسته خودش ذخیره می کند و ژن دیگر مسوول جذب آهن از 

خاک و انتقال آهن از اندام گیاهی به دانه است.
وی خاطرنشان کرد: با استفاده از این روش ها در مجموع 

توانستیم میزان آهن در دانه را 4.4 برابر افزایش دهیم.
فرشاد درباره روند پیشرفت این پروژه گفت: طرح تولید برنج 
غنی از آهن به فاز آزمایش های گلخانه ا یی رسیده که بعد از آن 
هم آزمایش های مزرعه یی است و در ادامه با حمایت های دولت 

ان شاء الله وارد فاز تجاری سازی می شویم.
وی با بیان این که تمرکز این شرکت دانش بنیان بر گیاه 
برنج است، تصریح کرد: برنج در کشور ما بعد از گندم مهمترین 
محصول کشاورزی است، به همین دلیل از جهات مختلف روی 
بهبود برنج کار می کنیم. یکی از نظر مقاومت در برابر تنش های 
زیستی و یکی هم در برابر عوامل غیر زیستی مثل خشکی که 
یکی از بزرگترین معضلات کشور ایران است. از طرف دیگر از 
آنجا که قوت غالب مردم ما برنج است، اگر برنج مصرفی از میزان 
کافی عناصر حیاتی مثل آهن و روی برخوردار باشد، مردم نیاز 

کمتری به استفاده از مکمل ها خواهند داشت؛ لذا غنی سازی 
برنج از عناصر غذایی از دیگر محورهای تحقیقات ماست.

فرشاد خاطرنشان کرد: پروژه  دیگری که در زمینه پزشکی 
داریم، تولید پروتئین های نوترکیب مورد نیاز انسان در داخل 
تولید  در  بالایی  بسیار  ظرفیت  برنج  دانه  است.  برنج  دانه 
پروتئین ها دارد. به عنوان مثال یکی از پروژه های شرکت که 
الان یک دانشجوی دکتری ما روی آن کار می کند، بیان ژن 
سرم آلبومین انسانی در داخل دانه برنج است. بعد از این که 
این ژن بیان شد، پروتئین را استخراج کرده و در قالب داروی 

نوترکیب به بیماران ارائه خواهد شد.
این دانش آموخته جوان در خصوص نحوه شکل گیری این 
شرکت دانش بنیان در حوزه فناوری زیستی گفت: زمانی که 
دانشجوی کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد واحد علوم و تحقیقات 
بودم در انتخاب پایان نامه به موضوع کشت بافت که زمینه 
جدیدی علاقمند شدم و با توجه به علاقه ای که تولید گل 

و گیاه داشتم پیشنهاد تاسیس یک شرکت در زمینه کشت 
بافت را به استادم دادم. دکتر قره یاضی از این پیشنهاد استقبال 
کردند ولی این نکته را هم متذکر شدند که می توان به جای 
کشت بافت که عمده کاربرد تجاری آن در تولید گیاهان زینتی 
است در حوزه ای مثل برنج کار کرد که نفع ملی دارد لذا کلا 
مسیر تحقیقاتی من تغییر کرد و برای کارهای پایان نامه به 
مرکز تحقیقات بین المللی برنج در فیلیپین رفتم. در نهایت این 
شرکت با راهنمایی و حمایت دکتر قره یاضی با هدف تولید 
و  پزشکی  زمینه کشاورزی،  در  فناوری  زیست  محصولات 
میکروبی تشکیل شد که زمینه اصلی فعالیت ما تاکنون بر محور 
برنج بوده است.  وی در پایان در خصوص روند تجاری سازی 
محصولات این شرکت گفت: دوره تحقیقات زیست فناوری 
بسیار زمان بر است که امیدواریم بتوانیم طی یک و نیم تا دو 
سال آینده پروژه غنی سازی برنج و ظرف دو سال طرح تولید 

پروتئین نوترکیب انسانی را به مرحله تجاری سازی برسانیم. 

گیاهانیکهمیتوانندتا5بشمارند
نتایج یک مطالعه جدید نشان می دهد که ونوس های حشره خوار و دیگر گیاهان 

گوشتخوار توانایی شمردن دارند.
تاکنون تحقیقات زیادی نشان داده اند که گیاهان با وجود این که مغز ندارند از برخی 
توانایی های حیوانات برخوردارند. این مطالعه جدید به پیکره رو به رشد تحقیقاتی از این 

دست، شواهد خوبی اضافه می کند.
 Dionaea muscipula محققان دانشگاه ورزبرگ توضیح می دهند که گیاه گوشتخوار
که به نام ونوس حشره خوار نیز شناخته می شود می تواند تعداد دفعاتی را که توسط یک 
حشره لمس می شود بشمارد. این گیاه با توجه به تعداد دفعاتی که حشره اندام های 
صیدکننده او را لمس می کنند حشره را به دام انداخته و به عنوان غذا به مصرف می رساند.

برای این مطالعه که در مجله Current Biology به چاپ رسیده است، محققان 
از ماشینی برای شبیه سازی تماس های حشره با ونوس حشره خوار استفاده کردند. این 
ماشین پالس های الکتریکی منتشر می کرد تا باعث شود گیاه فکر کند یک حشره بر روی 

آن نشسته است.
محققان دریافتند که هر پالس یا تماس با پاسخ های ویژه ای از سوی گیاه همراه است. 
با اولین پالس گیاه وارد حالت آماده می شود. با دومین پالس گیاه شروع به بسته شدن 
حول منبع تحریک می کند. با پالس سوم گیاه به شدت بسته می شود و با پالس چهارم 
گیاه هورمون های غذایی تولید می کند و با پالس پنجم، غده های سطح داخلی، آنزیم ها و 

انتقال دهنده های هضم کننده ترشح می کنند تا به جذب مواد غذایی کمک کنند.
تعداد تحریک های بالقوه به گیاه درباره اندازه و محتوای مواد غذایی صید مورد نظر 
اطلاعاتی می دهد. این امر به گیاه امکان می دهد که هزینه و فایده شکار صید را تخمین 

بزند و سپس وارد عمل شود. 

تحولدرساختتلسکوپهاپساز۴00سال

رییس مرکز تحقیقات پزشکی هسته ای دانشگاه علوم 
پزشکی بوشهر، از تلاش این مرکز برای ارائه روش تشخیص 

زودهنگام بیماری های قلبی و عروقی و MS  خبر داد.
دکتر مجید اسدی که در حوزه پزشکی هسته ای مشغول 
به انجام تحقیقات است گفت: در این راستا تاکنون 100 
طرح تحقیقاتی توسط تیم تحقیقاتی ما در مرکز تحقیقات 
پزشکی هسته ای علوم پزشکی بوشهر اجرایی و تلاش شده 
تا دستاوردهای تحقیقاتی به حوزه بالین و کلینیک نزدیک تر 
زمینه های  جمله  از  را  مولکولی  تصویربرداری  شوند.وی 
تحقیقاتی نام برد و اظهار داشت: تصویربرداری مولکولی 
با تصویربرداری هسته ای هدفمند همراه است و این نوع 
تصویربرداری ما را قادر می سازد قبل از آن که ضایعه ای 
از طریق سایر روش های تصویربرداری مانند CT  اسکن 

تشخیص داده شود، از این طریق قابل شناسایی باشد.
اسدی شناسایی بیماری در مراحل اولیه را از مزیت های 
این نوع تصویربرداری ذکر کرد و یادآور شد: در این راستا 
پروژه های تحقیقاتی در زمینه بیماری هایی چون مغزی، ام 
اس،  قلبی و عروقی و در افرادی که دارای گره های تیروئیدی 
هستند اجرایی کردیم. وی خاطرنشان کرد: در این مطالعات 
درصدد ارائه روشی نوین در تشخیص بیماری های مغزی و 
ام اس  و قلبی و عروقی با استفاده از تصویربرداری مولکولی 
هستیم تا بتوانیم کامل تر و دقیق تر از گذشته اقدام به بررسی 

این بیماری ها کنیم. اسدی، به جزئیات این روش اشاره کرد 
و توضیح داد: در این روش درصدد هستیم قبل از آن که 
عوامل بیماری زا توسط MRI، CT  اسکن و یا سونوگرافی 
قابل تشخیص باشد، با  استفاده از تصویربرداری مولکولی و 
از طریق پزشکی هسته ای و سیستم تصویربرداری »پت« 
اقدام به تشخیص بیماری ها در مراحل اولیه بیماری کنیم.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر با بیان این 
که سه سطح تصویر برداری آناتومی، عملکردی و متابولیسم 
ارائه شده است، یادآور شد: در این مطالعات از تصویربرداری 
متابولیسمی که استفاده از دستگاه تصویر برداری پت است، 

با  مطالعات  این  در  کرد:  اضافه  می شود.وی  برداری  بهره 
استفاده از دستگاه پت، مولکول های بدن فرد توسط ایزوتوپ 
نشاندار می شود و از این طریق در صورتی که در سطح 
مولکول ها اختلالی ایجاد شود و یا سرطانی ایجاد شده باشد، 
از این طریق قادر به تشخیص آن خواهیم بود. اسدی یادآور 
شد: با این روش قبل از پیشرفت بیماری اقدام به درمان آن 
می شود. رییس مرکز تحقیقات پزشکی هسته ای دانشگاه 
علوم پزشکی بوشهر اظهار امیدواری کرد که با ارائه این روش 
زمینه رشد چند برابری پزشکی هسته ای و غنای این حوزه 

در کشور فراهم شود. 

دانشمندان یک موسسه تحقیقاتی در آمریکا با بکارگیری روش های نوین به محاسبه 
قدرت مغز انسان پرداختند و متوجه قدرت خارق العاده آن شدند.

 دانشمندان موسسه تحقیقاتی Salk آمریکا در بررسی های جدید خود از مغز انسان 
متوجه شدند که ظرفیت آن، 10 برابر بیشتر از آن چیزی است که پیش از این تصور 

می شد، یعنی به اندازه کل اینترنت در مغز انسان اطلاعات ذخیره می شود.
در همین حال مغز انسان به اندازه 20 وات برق انرژی مصرف می کند که این مقدار برای 

روشن کردن یک لامپ بسیار کم نور استفاده می شود.
محققین این مرکز با بکارگیری روش های نوین به محاسبه قدرت مغز انسان پرداختند و 

متوجه قدرت خارق العاده آن شدند.

محققین مرکز Salk با بکارگیری الگوی الگوریتم به بررسی نورون های هیپوکامپ در 
مغز پرداختند و متوجه شدند که مغز انسان با انرژی کم، اما قدرت محاسبه بالا عمل 

می کند.  
عملکرد الکتریکی و شیمیایی در مغز از طریق سیناپس ها )محل تماس دو عصب( به 
جریان در می آید از این رو دانشمندان این مرکز به بازساخت این فرآیند پرداختند و متوجه 

شدند که قسمت های مغز چگونه به یکدیگر متصل و سیناپس ها چه اندازه ای هستند.
بر همین اساس محققین مرکز Salk آمریکا با قرار دادن اندازه جدید سیناپس ها در 
الگوریتم جدید متوجه شدند که ظرفیت گنجایش ذخیره اطلاعات در مغز 10 برابر آنچه 

که قبلا تصور می شد، است.

آویشندرطبسنتی
ازدرمانسرفهتاسردمزاجی

آویشن یکی از قدیمی ترین گیاهان دارویی است به طوری که مصریان و یونانیان باستان 
از آویشن برای درمان بیماری های خود استفاده می کرده اند. خواص آویشن ها تقریبا مانند 

هم است اما ما در اینجا هرکدام را جداگانه ذکر کرده ایم تا برای استفاده کاربردی تر باشد.
آویشن شیرازی: آویشن شیرازی با نام علمی Zataria multiflora boiss دارای 

طبیعت گرم و خشک در درجه دوم است.
خواص و آثار: 1. آویشن در درمان اکسیور )کرمک( مؤثر است؛ خوردن روزانه یک قاشق 
مرباخوری از پودر آویشن به مدت یک الی دو هفته در ریزاندن و نابود کردن کرم های روده 
مفید است. 2. ضد نفخ و اشتهاآور است. 3. پاک کننده ریه، معده، جگر و روده ها از رطوبات 
است. 4. خوردن آویشن با آب انجیر، جهت درمان برخی از انواع سرفه مفید است. 5. 
خوردن آویشن با انجیر خشک، سبب خوش رنگ شدن پوست صورت می گردد. 6. مصرف 
آویشن با پنیر تازه در افراد لاغر، سبب رفع لاغری می شود. 7. خوردن آویشن با غذاهای 
غلیظ که هضم سنگینی دارند، سبب بهبود هضم می شود. 8. رایحه بخور آویشن باعث فرار 
حشرات موذی می گردد. 9. آویشن به صورت دم کرده، جهت برطرف نمودن برخی از انواع 
ناراحتی های معده استفاده می شود. 10. مصرف آویشن به صورت بخور، در سرماخوردگی 
سبب بهبود علائم می گردد. 11. آویشن خلط آور و آنتی اسپاسم برونشیال است.  12. 

آویشن خواص ضد باکتریایی، ضد قارچی و ضد انگلی دارد.
 آویشن باغی: آویشن باغی با نام علمی Thymus vulgaris L که در انگلیسی 

Thyme خوانده می شود از خانواده ی Labiatae است. 
خواص و آثار: 1. آویشن داروی سنتی دردهای معده و روده است. جوشانده این گیاه 
در درمان پیچش روده و اسهال مؤثر است و برای دفع انگل های روده، در گذشته از 
آویشن استفاده می کرده اند. 2. آویشن مخصوصاً آویشن باغی دارای اثرات ضدقارچی و 
ضدباکتریایی قوی است و این خاصیت به دلیل وجود تیمول و کارواکرول در اسانس این 
گیاه است و این اسانس دارای اثرات ضداسپاسم، ضد سرفه و خلط آور است. 3. شستن سر 
با محلول رقیق اسانس آویشن سبب افزایش جریان خون در پوست سر و قوی شدن غده 
های مو و در نتیجه جلوگیری از ریزش مو می شود. 4. آویشن عامل تصفیه کننده خوبی 
بوده و در درمان بی خوابی و امراض هاضمه مفید است. 5. آویشن ضدتشنج، ضد صرع و 
ضد نفخ بوده و برای تقویت بینایی و معده هم مفید است. 6. در استعمال خارجی، جوشانده 
سرشاخه های گلدار و برگدار گیاه به صورت لوسیون، کمپرس و غیره در محل کوبیدگی، 
دررفتگی ها، آماس و همچنین در محل دردناک نقرس و رماتیسم، مخصوصاً رماتیسم های 
مزمن اشخاص سالخورده استفاده می شود. 7. استفاده از اسانس آویشن و حمام آویشن برای 
مبتلایان به دردهای عضلانی، مفصلی و روماتیسمی مفید است. 8. آویشن به عنوان گیاهی 
ضدعفونی کننده شناخته شده است. محلول شستشوی دهان که حاوی آویشن باشد در 
درمان عفونت لثه مؤثر است و به همین دلیل برای تهیه برخی از دهانشویه ها و خمیردندان 
ها نیز به کار می رود. 9. در خوردن آویشن نباید زیاده روی کرد زیرا باعث بروز آلبومین در 
ادرار می شود. 10. اگر داروهای مسهل با آویشن پخته خورده شوند، دل درد شدید ایجاد 
نمی کنند.11. خوردن تازه آن به صورت سبزی با غذا بسیار مفید و برای تقویت دید چشم 
نافع است.12. شکوفه ی آویشن به تنهایی مسهل خوبی برای سودا بوده و اگر 8 گرم پودر 
آویشن را با نمک و سرکه بیاشامند مسهل خوبی برای بلغم می باشد.13. برای تنگی نفس 
و تقویت معده، کبد، طحال و کلیه و همچنین برای تحلیل آماس و خون منجمد شده در 
اثر سموم نباتی و حیوانی مفید است. 14. دم کرده آن برای سکسکه، دل پیچه، قطره قطره 
ادرار کردن، خرد کردن سنگ مثانه و تسکین درد رحم بسیار نافع است.15. آویشن به درمان 
اختلالات عصبی کمک می کند. استفاده از چای گیاهی آویشن سبب درمان گرفتاری های 
عصبی گردیده و به عنوان دارویی روح افزا و آرامش بخشِ مغز و اعصاب توصیه می شود.16. 
آویشن کوهی به بدن حرارت می بخشد و باد را خارج می کند و به هضم غذا در سردمزاجان 
کمک می کند.17. آویشن ملین و برای رفع تخمیر روده ها مخلوط با انیسون و ساریت مورد 
استفاده است.18. امروزه ثابت شده گیاه آویشن برای درمان بیماری های مجاری تنفسی 
فوقانی از قبیل: آسم، سرفه های خشک مکرر، گلودرد، آمفیزم و برونشیت مفید است. دم 
کرده آن اثرات ضد سرفه و خلط آور دارد همچنین به صورت بخور در برونشیت مزمن، سل، 
سیاه سرفه استفاده می شود. 19. چای دم کرده آن را نیز برای درمان عفونت گوش میانی، 
نفخ و تهوع استفاده می کنند.20. ضماد آویشن برای نیش و گزیدگی حشرات مؤثر است. در 
نهایت این که: خوب است متذکر شویم که آویشن نیز مانند خیلی از گیاهان دارویی دیگر 
از دیدگاه طب سنتی ایران به عنوان دارو شناخته می شود و فاقد اثرات غذایی در بدن است؛ 
یعنی مصرف زیاد و مداوم آن دارای اثرات مضر در بدن می باشد و باید با مشورت پزشک 
متخصص طب سنتی استفاده شود. در ضمن مصرف آویشن در بارداری خطرناک است و 

افراد با مزاج گرم هم نباید از آن زیاد استفاده نمایند.

همه ما از اهمیت خواب کافی و با کیفیت شبانه آگاهیم. اما گاهی رسیدن به آرامشی که برای 
داشتن چنین خوابی لازم است برای مان دشوار می شود. استرس و تنش های روزمره موانعی 

هستند که باید روش های غلبه بر آنها را یاد بگیریم تا خواب مناسب و دلچسبی داشته باشیم.
 داشتن خواب کافی و مناسب مخصوصا زمانی که استرس دارید، بسیار مهم است. ممکن است 
احساس کنید بواسطه روابط تان، مسئولیت های تان و کارهایی که باید انجام دهید به هر سو 
کشیده می شوید. با این حال، اگر در زمان استرس، از خواب غافل شوید، چرخه معیوبی ایجاد 

خواهید کرد که در آن همیشه خسته و فرسوده هستید و شاید بیمار و رنجور هم شوید.
ورزش کنید

ورزش کردن، عضلات را آرام کرده و تنش را فرو می نشاند. 
فقط حواستان باشد که ساعات انتهایی روز ورزش نکنید، چون ورزش باعث افزایش آدرنالین 
شده و بواسطه هیجانی که در شما ایجاد می کند، برای خوابیدن آرامش لازم را نخواهید داشت. 

پس یادتان باشد حداقل دو ساعت پیش از خواب ورزش نکنید.
آرام باشید

روش های ریلکسیشن شما را آرام کرده و اجازه می دهد برای مدتی استرس را فراموش 
کنید. یوگا معمولا این ترفند را اجرا می کنند، همین طور ماساژ و یا حتی یک حمام گرم و 

لذت بخش.
 ساعت درونی تان را تنظیم کنید

باید زمانی منظم برای رفتن به رختخواب و بیدار شدن از خواب داشته باشید. با تنظیم ساعت 
درونی، بدن شما عادت می کند که سر ساعت به رختخواب برود و این کمک خوبی برای راحت تر 

خوابیدن می باشد.
خودتان را سرگرم کنید

اگر به رختخواب رفتید و بعد از اینکه از این پهلو به آن پهلو شدید باز هم نتوانستید بخوابید، 
به اتاق دیگری بروید و کمی مطالعه کنید و هر وقت احساس خواب آلودگی کردید، دوباره به 

رختخواب برگردید.
مراقب خورد و خوراک تان باشید

از آنجایی که قرار نیست گرسنه به رختخواب بروید، حواست تان به چیزهایی که شب می خورید 
باشد. غذاهای سنگین، تند و پرادویه یا چرب ممکن است خوب هضم نشده و باعث شوند درطول 
شب با احساس ناراحتی در معده تان بیدار شوید. همچنین شش ساعت پیش از خواب، کافئین 
مصرف نکنید. بهترین انتخاب ها برای غذای پیش از خواب آنهایی هستند که کربوهیدرات بالایی 
داشته باشند تا به راحتی هضم شوند و البته توصیه قدیمی را فراموش نکنید: یک لیوان شیر گرم 

که واقعا به آرام سازی شما جهت خوابیدن کمک می کند.
 روش های تنفس و آرام سازی

اگر روی چیزی که به سادگی نفس کشیدن است تمرکز نمایید، می توانید از غلت زدن و این 
پهلو به آن پهلو شدن که اغلب مانع یک خواب راحت است، جلوگیری کنید.

تنفس عمیق به آرام شدن بدن تان کمک کرده و آن را برای استراحت آماده می کند. در اینجا 
دو روش تنفس و آرام سازی را به شما یاد می دهیم.

1- نفس تان را تازه کنید تا بخوابید
- در وضعیت چهارزانو و راحت بنشینید. اگر درد عضله یا مفصل دارید، می توانید روی یک 

صندلی بنشینید و کف پاهای تان روی زمین باشد. همچنین می توانید لبه ی تخت خواب تان 
بنشینید. کمرتان را صاف نگه دارید و سینه های تان را بالا کشیده و به جلو بدهید. شانه های تان 

را آزاد کنید، اما مواظب باشید قوز نکنید.
- اگر روی صندلی یا لبه تخت می نشینید، کف دست های تان در حالت آزاد روی ران های تان 
باشد. اگر روی زمین می نشینید، می توانید دست های تان را راحت روی ران های تان بگذارید، در 
حالی که کف دست ها به سمت بالا باشد و انگشت شست و اشاره با یکدیگر تماس داشته باشند. 

همچنین می توانید دست ها را روی هم گذاشته و تقریبا در حالت دست به سینه قرار دهید.
- چانه تان باید موازی با زمین باشد. عضلات صورت تان را شل کنید و اجازه دهید دهان تان 

کمی باز باشد. چشمان تان را ببندید.
- به آرامی با بینی نفس عمیق بکشید، درحالی که تا پنج می شمارید. تا پنج شماره هم نفس 
تان را نگه دارید. به آرامی نفس تان را از بینی بیرون دهید و بازهم تا پنج بشمارید. باید احساس 
کنید که عضلات شکم تان منقبض شده و قفسه سینه تان هنگام نفس گرفتن باز می شود. هنگام 

بازدم، از عضلات شکم برای بیرون راندن هوا استفاده کنید.
- این حرکت را برای شش تا هشت تنفس تکرار کنید.

2- خودتان را برای خواب، آرام کنید
- به پشت دراز بکشید و پاهای تان را در حالت راحت قرار دهید، درحالی که پنجه های تان از 
هم باز و پاشنه ها را به هم چسبانده اید. بازوها را از بدن تان دور کنید، کف دست های تان به سمت 
بالا باشد و انگشتان کمی انحنا داشته باشد. چشمان تان را ببندید و روی تنفس تان تمرکز کنید. 
اجازه دهید بدن تان آرام و آسوده باشد. بعد از یک روز طولانی و سخت با این روش به احساس 
فوق العاده خوبی خواهید رسید. - با بینی تان نفس عمیق بکشید؛ اجازه دهید قفسه سینه تان 
باز شده و شکم تان منقبض شود. انرژی ای را که در بدن تان جریان پیدا می کند احساس کنید. 
برای بیرون دادن نفس، هوا را در شکم و قفسه سینه تان فشرده کرده و از بینی بیرون دهید. از 
عضلات شکم استفاده کنید، اما به خودتان فشار نیاورده و تقلا نکنید. این حرکت را شش تا هشت 
تنفس تکرار نمایید. هر وقت ریتم تنفس تان یکنواخت و کنترل شد، برای شروع دوباره آماده اید.

- توجه تان را روی سرتان متمرکز کرده و هر فشاری در این ناحیه را رها کنید. شروع کنید به 
آزادکردن تنش و شل کردن پیشانی، چشم ها و دهان تان. هر فشاری در اطراف فک را رها کرده و 
اگر لازم بود، بگذارید دهان تان کمی باز باشد. سعی کنید به یک تنفس یکنواخت، عمیق و کنترل 

شده برسید. برای این کار وقت بگذارید و هیچ عجله ای نداشته باشید.
- برای هر بخش از بدن، پیش از آنکه سراغ بخش بعدی بروید، دم عمیق گرفته و بازدم کاملی 
هم داشته باشید. عجله نکنید. - شانه ها و قسمت بالایی پشت تان در طول روز فشار زیادی را 
تحمل می کنند، مخصوصا وقتی با کامپیوتر کار می کنید. روی هر تنشی که در ناحیه گردن و شانه 
دارید تمرکز کنید. هوا را عمیقا به ریه های تان بکشید و همان طور که نفس را بیرون می دهید، به 

آرامی تنشی را که در این نواحی جمع شده رها نمایید.
- آرام آرام به سمت اندام های پایین حرکت کنید، تمرکز روی بازوها، شکم، ران ها، ساق پا، 
پایین تر و در نهایت کف پاها. اگر لازم بود به آرامی انگشتان دست ها و پاهای تان را تکان دهید تا 
هر تنشی از آنها رها شود. ریتم تنفس تان یکنواخت باشد و جریان هوایی که به داخل می کشید 
و بیرون می دهید پیوسته باشد. اگر به نقطه ای رسیدید که تحت فشار و تنش بود، با تمرکز روی 

تنفس تان، تنش را حین بازدم رها نمایید.
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دلتان یک خواب 
دلچسب می خواهد؟



اجتماعی ۶

۴ویژگیاصلیبرایرسیدنبهموفقیت

هیچ چیز خاص و متحول کننده ای وجود ندارد. احتمالا بیشتر مردم دوست دارند با 
اتکا به خصوصیاتی متفاوت و دگرگون کننده به موفقیت دست بیابند، ولی رمز موفقیت 
در به کارگیری همه ی این چهار ویژگی با هم است، این طوری معجزه ی دلخواه تان 
اتفاق می افتد. تمرکز، مسولیت پذیری، سادگی و شفافیت، ویژگی های لازم برای موفقیت 

هستند .
1. تمرکز

تمرکز، در مورد یک “چیز” است؛ هدف شما چیست؟ از دید شما موفقیت چگونه است؟ 
بیشتر مواقع من با افرادی کار می کنم که اهداف روشنی ندارند، و اگر شما ندانید اهداف 
تان چیست، شانستان برای دستیابی به آنها کم می شود. شما باید اهداف روشنی داشته 
باشید و بتوانید آن را به گونه ای قابل درک با تیم تان به اشتراک بگذارید. این گونه می توانید 
همه ی تیم تان را در یک مسیر هدایت کنید. برای بهبود تمرکز، باید اهداف تان را بطور 

واضح تعیین کنید و مکررا مرورشان نمایید.
2.مسولیت پذیری

مسولیت پذیری درباره ی “شخص” است؛ چه کسی در حال انجام کار است، آیا وظایف 
مشخصی وجود دارد، آیا انتظارات روشن هستند، و آیا شما روندی برای مسولیت پذیر 
بودن در قبال آنها دارید؟ طرح ها بیشتر مواقع شکست می خورند زیرا مردم از وظیفه ای که 
دارند آگاه نیستند و در قبال آنها پاسخگو نیستند، با گذشت زمان پی می برید آنطور که 
انتظارش را داشته اید کار نکرده اند، و آن وقت خیلی دیر است. برای بهبود مسولیت پذیری، 
وظیفه و انتظارات تان را به وضوح تعریف کنید، و بینشان ارتباط برقرار کنید و جلسه های 

رسمی برای بررسی پیشرفت کار داشته باشید.
3.سادگی

سادگی در مورد ” چگونگی” است؛ قصد دارید چطور به اهداف تان دست یابید، آیا شما 
ساده ترین روش را انتخاب می کنید، آیا آن را به سادگی و روشنی توضیح می دهید تا برای 
همه قابل درک باشد؟ ما میلی طبیعی به پیچیده کردن کارها داریم، ولی سادگی بسیار 
راحت تر از پیچیدگی است. بنابراین ما باید مطمئن شویم که چیزها را تا حد امکان ساده 
نگه می داریم. سادگی منجر به ادراک می شود، ادراک، ایمان را افزایش می دهد و ایمان 
بزرگ ترین مشخصه ی موفقیت ما خواهد بود. برای بهبود سادگی، هر کار غیر ضروری 
را حذف کنید. به روشنی ارتباط برقرار کنید و هر گونه اصطلاحات فنی غیر ضروری را 

حذف کنید.
4.شفا فیت

شفافیت در مورد “تا کجا” است؛ چقدر نیاز دارید بدانید، چقدر برای به اتمام رساندن یک 
کار تلاش می کنید و تا چه حد باید طبق برنامه پیش بروید تا موفق شوید؟ اغلب اوقات، 
افرادی شکست می خورند که از عوامل مورد نیاز برای موفقیت و سطح کارایی حقیقی شان 
دید آشکار و نمایانی ندارند. وقتی شفافیت دارید، قادر به پیگیری و پایش پیشرفت تان 
هستید، مسولیت پذیری دیگران را می بینید و می توانید بر اساس داده های مورد نیاز برای 
موفقیت، تصمیم گیری کنید. همچنین شفافیت در عملکرد، محرکی بزرگ است برای 
آغاز پیشرفت در راه اهداف تان است. برای بهبود شفافیت، باید مطمین شوید به قدر کافی 
برای درک کامل آنچه مبهم است تلاش کرده اید. شما نیاز دارید یک طرح پیشروی و 

سپس پیگیری و پایش بر پیشرفت در برابر آن تهیه کنید.
وقتی شما این 4 ویژگی ها را داشته باشید، و درباره ی “کدام”، “چه کسی”، “چطور” و 
“چقدر” شفاف باشید، اطمینان می یابید در مسیر موفقیت هستید و نتیجه ی تلاش هایتان 

را خواهید دید.

7راهکاربرایتبدیلکردن
یکروزبدبهیکروزخوب

گاهی برای همه ی ما پیش می آید که روز خیلی بدی را می گذرانیم، کارها خراب 
می شوند، به جلسه ها نمی رسیم و انگار همه فقط می خواهند روز سیاه ما را از این هم 
بدتر کنند. آدم های موفق از موقعیت هایی مثل این مبرا نیستند ولی آن ها سعی می کنند 
روزهای بد را به طرز خوبی سپری کنند و نمی گذارند که این رویدادهای موقت، شادی و 

موفقیت آن ها را لطمه بزند. هر کسی می تواند این کار را بکند. 
در این جا 7 راهکار را به شما توصیه می کنیم که یک روز بد را خیلی خوب سپری کنید:

 1. لبخند بزنید 
با لبخند نه تنها چهره ی زیباتری پیدا می کنید بلکه به بدن تان هم این فکر را القا می کنید 
که »من شاد هستم«. این طوری مواد شیمیایی مناسبی وارد خون تان می شود. به علاوه، 
خندیدن مسری است و اگر دیگران لبخند را روی صورت شما ببینند، آن ها هم متقابلا به 

شما لبخند می زنند و این به نفع هردوی شماست.
 2. گاهی از تکنولوژی فاصله بگیرید

 واقعا خیلی از ما بیش تر از این که مراقب خودمان باشیم، مراقب گوشی های مان هستیم. 
به طور میانگین کاربرهای امروزی که گوشی های هوشمند دارند، هر 6 و نیم دقیقه یک بار 
گوشی شان را چک می کنند؛ یعنی 150 بار در هر روز. اگر دایم توتیفیکیشن های موبایل 

یا ایمیل تان را چک کنید، دچار استرس پنهان می شوید و این شما را غمگین می کند.
 3. دست به کار شوید و دیگران را شاد کنید 

اگر دنبال شادی هستید، دیگران را شاد کنید. امید دادن به یک شخص دیگر باعث 
می شود که تفکر مثبت و امیدبخش در وجود شما زنده شود. این فقط یک سخنرانی 
قشنگ نیست که همیشه زده می شود. دانشمندان کشف کرده اند که اثر این کار تا 
درازمدت در بدن شما باقی می ماند و باعث ارتقای سطح روحی و خلق و خوی شما 
می شود. روزی که بد شروع می شود، چند تا کلوچه ی اضافه و چیپس با خودتان سر کار 

بیاورید تا با همکاران تان بخورید یا به بغل دستی تان کمک کنید. 
4. به خودتان استراحت بدهید 

حتی قوی ترین ورزشکاران هم حین مسابقه استراحت می کنند. باید بین کارهای فشرده 
و پرتنش، زمانی را برای استراحت و بازیابی انرژی تان در نظر بگیرید. چند دقیقه کار را رها 

کنید و قدم بزنید یا عکس ها و متن های جذاب را مطالعه کنید.
 5. کسب و کار تمامی ندارد

 فکر نکنید که باید به تمامی فرصت هایی که جلوی روی شما قرار می گیرد، جواب مثبت 
بدهید. فرصت های کاری موقعیت ها مثل اتوبوس هستند، خیلی نمی گذرد که بعدی وارد 
ایستگاه می شود. مهم این است که فرصت مناسب را حساب شده به دست بگیرید و اگر 

خیلی تحت فشار بودید، رهایش کنید تا بعدی از راه برسد. 
6. رقابت نکنید 

رقابت باعث می شود دایم پشت سرتان را نگاه کنید که ببینید چه قدر از بقیه جلو زده اید 
و چه کسانی پشت سرتان هستند. این یک مسابقه ی ناسالم هست. همیشه بهترین 
تلاش تان را بکنید و مطمئن باشید نقطه نظرهای منفی هیچ باعث پیشرفت تان نمی شوند.

 7. موفقیت های تان را بنویسید
 هیچ کس بی دلیل دهن به تحسین و تمجید شما باز نمی کند. خودتان باید این کار را 
بکنید. اتفاقا همه منتظر موقعیتی هستند که شما را نقد منفی کنند و ایرادهای کار شما 
را بزرگ جلوه بدهند. هرروز راس ساعت 5 موفقیت هایی که به دست آورده اید را یادداشت 
کنید. لازم نیست خیلی هم بزرگ و شگفت انگیز باشند. روزهایی که حس بدی دارید، 
نوشته های روزهای قبل را مرور کنید؛ حتی تا یک هفته قبل را. روانشناس ها این کار را 

خیلی در بهبود روحیه  موثر می دانند. از همین امروز آغاز کنید.

توصیه های انتظامی پلیس:
 نا امن بودن محیط خانه، فرزندان 
را به دام هاي گسترده در کوچه و 

خیابان سوق مي دهد.
اداره آموزش همگانی معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم 

همراه دو زندانی دیگر رخ داد 

فراریکایرانیاززندانفوقامنیتیآمریکا

سه زندانی که یکی از آنان ایرانی است از یک زندان فوق امنیتی در کالیفرنیا آمریکا گریختند. 
به گزارش ایرنا، شبکه تلویزیونی سی.ان.ان اعلام کرد: اقدام سه زندانی که توانستند از زندان 
فوق امنیتی واقع در »سانتا آنا« Santa Ana در بخش «اورنج« ایالت کالیفرنیا از پشت بام 
بگریزند، در 20 سال گذشته بی سابقه بوده است.بنابر این گزارش، زندانی ها توانسته اند با بریدن 
نرده ها و استفاده از طناب بگریزند.پلیس بخش اورنج کالیفرنیا فرار این افراد را بسیار دشوار خواند 
و اعلام کرد که باید هفته ها برای اجرای این عملیات برنامه ریزی و کار کرده باشند.مقامات 
محلی نیز برای دستگری و ارائه هرگونه اطلاعات منجر به بازداشت زندانیان فراری 50 هزار دلار 
جایزه تعیین کرده اند.رسانه ها زندانی فراری ایرانی از زندان فوق امنیتی کالیفرنیا را »حسین 
نیری« 37 ساله اعلام کرده اند.نیری متهم شده است که سال 2012 همراه سه نفر دیگر، مالک 
یکی از مراکز توزیع قانونی ماری جوانا برای مصارف پزشکی را با هدف اخاذی ربوده و با اعمال 
شکنجه و قطع عضوی از بدون وی، مرتکب جنایت شده است.بی.بی.سی در این باره گزارش داد: 
نیری که آمریکا را ترک کرده بود، نوامبر 2014 در فرودگاه پراگ و در حالی که راهی اسپانیا بود، 
دستگیر و به آمریکا مسترد شد.سه زندانی از یک زندان در منطقه اورنج کانتی واقع در جنوب 
ایالت کالیفرنیا که به شدت تحت تدابیر امنیتی است، فرار کردند.فرار این زندانیان باعث شده 
است مقامات اقدامات گسترده را برای دستگیری این افراد آغاز کنند و پلیس فدرال آمریکا دیگر 

نیروهای امنیتی نیز وارد عملیات شده اند.

رئیس پلیس شهرستان ملکان  اعلام کرد:
کشفمحموله7میلیاردریاليگوشيتلفنهمراه

رئیس پلیس شهرستان ملکان گفت  :محموله هفت میلیاردي گوشي تلفن همراه قاچاق که 
ماهرانه در کف تریلي جاسازي شده بود، توسط پلیس شهرستان ملکان کشف شد.  سرهنگ 
سهراب شفقي اظهارداشت: در پي کسب خبري مبني بر ورود یک محموله گوشي تلفن همراه 
قاچاق به شهرستان ملکان، نیروهاي یگان امداد شهرستان کنترل راه هاي مواصلاتي را در دستور 
کار خود قرار دادند.  وي افزود: ماموران با شناسایي تریلي در مسیر حرکت آن با ایجاد ترافیک 
مصنوعي، تریلي مزبور را متوقف کردند.  شفقي تصریح کرد: در بازرسي از تریلي توقیفي، 595 
دستگاه انواع گوشي تلفن همراه خارجي با برندهاي مختلف که به صورت ماهرانه اي زیر کف آن 
جاسازي شده بود، کشف شد.  این مقام انتظامي گفت: کارشناسان گمرک ارزش تقریبي این 

محموله قاچاق را هفت میلیارد ریال اعلام کردند. 

فرمانده انتظامی اندیمشک :

دوبانددزدحرفهایدراندیمشکمنهدمشد
فرمانده انتظامی اندیمشک از شناسایی و انهدام دو باند دزد حرفه ای در این شهرستان خبر داد. 
سرهنگ اکبر کروندی افزود:چهار عضو یکی از این باندهای سارق با سرقت به عنف موجب 
ایجاد رعب و وحشت در شهرستان شده بودند. وی با اشاره به ضبط کلیه اموال سرقتی از این باند 
اظهار کرد:به دنبال سرقت به عنف پول و جواهرات یک زن، این باند شناسایی و دستگیر شد.وی 
همچنین از شناسایی و دستگیری اعضای یک باند سارق مسلح احشام در اندیمشک خبر داد و 
گفت:در پی وقوع سرقت های مسلحانه متعدد احشام در مناطق روستایی و عشایری اندیمشک 
دستگیری سارقان در دستور کار پلیس قرار گرفت. کروندی گفت: پس از پیگیری های مداوم 
با شگرد ویژه پلیس دو سارق مسلح شناسایی و دستگیر شده و از این سارقان 29 راس احشام 
سرقتی کشف شد.وی با قدردانی از تلاش دستگاه قضایی از شهروندان خواست هرگونه ناامنی را 
از طریق 110 به پلیس اطلاع داده و در ایجاد امنیت و انضباط اجتماعی با پلیس همکاری نمایند.

فرمانده دریاباني استان بوشهر خبرداد: 

کشفمحموله72میلیارديقاچاقدرمرزبوشهر

رئیس پلیس آگاهي استان همدان خبرداد:

کشفمحمولهقاچاقبیشازدومیلیاردیدرهمدان

فرمانده انتظامي شهرستان زاوه: 

محموله2۶0کیلوگرمتریاکبهمقصدنرسید

فرمانده دریاباني استان بوشهر از توقیف دو فروند شناور 
قاچاقچیان در پي یک تعقیب و گریز طولاني و کشف یک 
محموله بزرگ کالاي قاچاق به ارزش بیش از 72 میلیارد ریال 

خبر داد. 
سردار  قلندر لشکري  در گفت و گوي اختصاصي با خبرنگار 
پایگاه خبري پلیس با اشاره به تبعات زیان بار قاچاق کالا بر 
پیکره اقتصادي کشور گفت: دریابانان این استان در راستاي 
اجراي طرح مبارزه با قاچاق کالا در روز گذشته طي  عملیاتي، 

2 فروند شناور قاچاقچیان را پس از تعقیب و گریز متوقف 
کردند. 

وي افزود: دریابانان در بازرسي این شناور ها مقادیر زیادي 
الکترونیکي شامل 17 هزار و 792 دستگاه  انواع کالاهاي 
گوشي موبایل و لوازم جانبي، 109دستگاه مخابراتي و قطعات 
مربوط به آن، 370 دستگاه دوربین مداربسته، 959 دستگاه 
لوازم صوتي و تصویري و 126 عدد لوازم و قطعات کامپیوتر 

را کشف کردند. 

فرمانده دریاباني استان بوشهر 8 هزار و 520 میلي لیتر شربت 
لوازم پزشکي، یک هزار و 251  نیروزا،31 هزار و 715عدد 
کیلوگرم پودر نیروزا ، 168 هزار و 792 عدد کپسول نیروزا و 26 
دستگاه لوازم ورزشي را از دیگر کشفیات دریابانان این استان در 

این عملیات برشمرد. 
 : گفت  پایان  در  بوشهر  دریاباني  در  مسئول  مقام  این 
کارشناسان گمرک ارزش ریالي کالاهاي کشف شده را بیش 

از 72 میلیارد ریال برآورد کرده اند. 

رئیس پلیس آگاهي استان از کشف محموله قاچاق، به ارزش دو میلیارد و 830 میلیون ریال 
در همدان خبر داد. 

سرهنگ  رضا زارعي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: مأموران مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز همدان موفق شدند از ابتداي سال جاري تا کنون، سه محموله بزرگ کالاي 

قاچاق را توقیف کنند.
این مقام انتظامي افزود: یکي از محموله هاي قاچاق توقیف شده، شامل 318 دستگاه گوشي 
تلفن همراه، 22 هزار و 557 عدد لوازم آرایشي و بهداشتي، 18 هزار و 930 عدد دارو، 6 هزار و 

485 ثوب البسه، پنج هزار و 780 عدد نخ بخیه و 80 رشته ساعت مچي از قاچاقچیان بود که 
ارزش تقریبي این کالاها، دو میلیارد و 300 میلیون ریال برآورد شد. 

زارعي ادامه داد: مأموران در عملیاتي دیگر موفق شدند با تشدید اقدامات کنترلي از یک دستگاه 
کامیون در ایستگاه شهید زارعي، کالاهاي قاچاق دیگري به ارزش چهارصد میلیون ریال نیز کشف 
کنند؛ همچنین در این ایستگاه و در بازرسي از یک دستگاه اتوبوس نیز 240کیلوگرم انواع البسه 
دست دوم با ارزش 130 میلیون ریال کشف شد.  وي گفت: در این رابطه دو نفر دستگیر شدند و 

تحقیقات پلیس در راستاي شناسایي و دستگیري دیگر متهمان همچنان ادامه دارد.

فرمانده انتظامي شهرستان زاوه گفت :پلیس مبارزه با مواد مخدر در عملیات مشترکي در 
شهرستان زاوه محموله 260 کیلوگرمي تریاک را قبل از رسیدن به مقصد شناسایي و توقیف کرد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس،سرهنگ سید کاظم حسیني با اعلام این خبر گفت: 
تیمي از ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان که براي انجام ماموریت به شهرستان اعزام 
شده بودند هنگام تردد در محور "فریمان – زاوه" به یک دستگاه وانت نیسان با دو سرنشین جوان 

مشکوک و بلافاصله موضوع را به پلیس مبارزه با مواد مخدر این فرماندهي اعلام کردند. 
وي افزود: با اعلام این خبر تیم عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر این فرماندهي وارد 

عمل شد و خودرو مورد نظر را در ورودي شهر دولت آباد توقیف و براي بازرسي به یگان انتظامي 
منتقل کردند. 

وي ادامه داد: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر در این عملیات در بازرسي از خودرو که از 
زاهدان به مقصد استان گلستان بارگیري شده ، 260 کیلو و 900گرم تریاک که به طرز ماهرانه 

در بدنه خودرو جاسازي شده بود کشف کردند. 
حسیني خاطر نشان کرد: خودرو وانت توقیف و دو متهم 18 و 35 ساله با تشکیل پرونده براي 

سیر مراحل قانوني به مقام قضائي معرفي شدند. 

رئیس پلیس آگاهي استان  گلستان خبرداد:

دستگیريسارقانلوازمخودروبا۴9فقرهسرقتدرگرگان
رئیس پلیس آگاهي استان گلستان از دستگیري 2 سارق حرفه اي لوازم داخل خودرو طي 

یک عملیات موفق پلیسي در شهر گرگان خبر داد. 
سرهنگ محمدرضا اکبري در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس در تشریح این خبر 
اظهار داشت: در پي دریافت یک فقره پرونده توسط پایگاه آگاهي گرگان مبني بر سرقت 
مدارک از داخل خودروي یکي از شهروندان و دریافت تماس از خطي تحت عنوان این که در 
قبال دریافت مقادیري پول، حاضر به ارائه مدارک به صاحب اصلي است، موضوع به طور ویژه 

براي بررسي در دستور کار ماموران قرار گرفت. 
وي ادامه داد: ماموران با بررسي این موضوع دریافتند که سیم کارتي که با مالباخته تماس 
گرفته شده مسروقه بوده و چندین مورد مشابه این تماس با تعدادي از شهروندان برقرار شده 

است. 
سرهنگ اکبري افزود: با چندین برابر شدن حساسیت موضوع و فراگیر شدن آن در سطح 
شهرستان، کارشناسان "قرارگاه مبارزه با سرقت پلیس امنیت و ماموران آگاهي استان" با 

تشکیل تیمي ویژه تحقیقات گسترده میداني و فني خود را آغاز کردند. 
رئیس پلیس آگاهي گلستان بیان داشت: سارقان در ادامه از کارت عابربانک یکي از 
مالباختگان وجه مورد نظر را برداشت و اقدام به شارژ سیم کارت مسروقه مي کردند.همین 
امر ماموران را مجاب کرد که سارقان به طرز کاملا حرفه اي و حساب شده اقدام به سرقت هاي 
متعدد مي کنند.  وي اظهار داشت:  با ادامه این روند توسط سارقان، در نهایت ماموران با اقدامات 
فني حساب شده و به کار بستن شگردهاي خاص پلیسي، موفق به شناسایي سارقان در فضاي 
مجازي شده که با بررسي حساب هاي شخصي آنان از طریق سامانه هاي بانکي به آدرس 

متهمان دست پیدا کردند. 
سرهنگ اکبري ادامه داد: ماموران پس از شناسایي محل اختفاء سارقان، با اخذ مجوز قضائي، 
در یک عملیات غافلگیرانه و منسجم پلیسي موفق به دستگیري متهمان که دو نفر بودند شدند. 
وي خاطرنشان کرد: ماموران در بازرسي از مخفیگاه متهمان موفق به کشف اقلام سرقتي از 
قبیل دو دستگاه لب تاپ، انواع عینک دودي، ادکلن، فلش،مدارک شناسایي متعلق به شکات، 

کارت ملي، کیف هاي مسروقه و یک کیسه آچارآلات شدند. 
رئیس پلیس آگاهي استان تصریح کرد: پس از انتقال متهمان به اداره آگاهي استان، با توجه 

به مدارک موجود و اموال مسروقه، متهمان چاره اي جز اعتراف به بیان حقایق نداشته و با 
صراحت به 49 فقره سرقت داخل خودرو اعتراف کردند. 

اکبري در ادامه، نحوه انجام سرقت توسط سارقان را این گونه توضیح داد که سارقان با انتخاب 
سوژه ها در نقاط خلوت و با باز کردن درب خودرو از طریق نوار اطراف شیشه، اقدام به سرقت 

لوازم داخل خودروها مي کردند. 
وي با بیان این که از تمامي صحنه هاي سرقت بازسازي صحنه انجام گرفت، بیان داشت:  
کلیه شکات شناسایي و متهمان با تشکیل پرونده براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع 

قضایي شدند.

آرزو نیکنام

در حالی که برخی از کارشناسان افزایش جریمه ها 
را در کاهش تخلفات تاثیر گذار دانسته و این افزایش 
را بازدارنده می دانند، برخی از کارشناسان دیگر در 
این زمینه نظرات دیگری دارند.برخی از کارشناسان 
معتقدند که افزایش جریمه ها در کنار بازدارندگی ، 
باید در کنار سایر ابزارها از جمله تحریم های اجتماعی 
صورت گیرد، برخی معتقدند که احترام به قانون باید 
از کودکی در افراد جامعه نهادینه شود تا از این طریق 
مجبور به اعمال قوانین سختگیرانه از جمله افزایش 
جرائم نباشیم.از سوی دیگر بسیاری از کارشناسانی 
که در حوزه ترافیکی تحقیق و پژوهش انجام داده اند، 
معتقدند که عوامل روانشناختی و اجتماعی در زمینه 

کاهش تخلفات بسیار اثرگذار است.
  افزایش جرائم رانندگی بین پلیس و مردم 

آشتی برقرار نمی کند 
عضو انجمن هیات مدیره مددکاران اجتماعی ایران 
که پژوهشی در زمینه جرائم رانندگی در جوانان انجام 
داده است، در گفت و گو با ایرنا می گوید: اعمال افزایش 
جرائم رانندگی بازدارندگی محدودی دارد و بین پلیس 

و مردم آشتی اتفاق نمی افتد.
می دهد:  ادامه  جوادی  دکترسیدمحمدحسین 
چنانچه افزایش جرائم را یک بعدی نگاه کنیم، به هدف 
مد نظر سیاستگذاران نمی رسیم و اگر هم برسیم، شعاع 
عمل آن محدود است.جوادی اضافه می کند: تا زمانی 
که احترام به قوانین را درونی نکرده باشیم ، نمی توانیم 
موفق عمل کنیم به عنوان مثال در پژوهشی که در 
جوانان انجام شده ، اصلی ترین فاکتور این مساله بود 
که درک صحیحی از قوانین ترافیکی نداشتند چون این 
قوانین در آن ها به شکل درونی درنیامده بود و از سوی 
دیگر قوانین ترافیکی را به عنوان عاملی که به سلامت 

آن ها و سلامت جامعه، کمک کند، نمی پذیرند.
این عضو انجمن هیات مدیره مددکاران اجتماعی 
ایران اضافه می کند: بسیاری از جوانان معتقد بودند، 
جریمه در جیب پلیس راهور می رود در حالی که این 
نوع نگاه، تصور صحیحی نیست در حالی که جوانان 
نسبت به قوانین تصورات درستی نداشتند براین اساس 
به شکل یک بعدی عمل کردن دراین حوزه آن هم 
به صرف افزایش جریمه ها، خوش بین نیستم که در 

کاهش تخلفات اثری داشته باشد.
سبب  جریمه ها  افزایش  می دهد:  ادامه  جوادی   
می شود تا بازدارندگی ها محدود شود و از سوی دیگر 
مسیرهایی را برای برخی از افراد فراهم می کند تا 
تخلفات به شکل دیگری بروز کند و این تخلفات به 

شکل پنهان خود را نشان دهد.
وی به تنوع در بد اخلاقی های اجتماعی در رانندگی 
اشاره می کند و می گوید: باید الزامات دیگری در کنار 
افزایش جرائم اعمال شود چرا که احترام به قوانین لزوما 
به این معنا نیست که پلیس مداخله کند بلکه باید 
بسترسازی در محیط اجتماعی شکل گیرد که البته 
بخشی از آن از دوران خردسالی و نوجوانی و بخشی 
دیگر در شرایط کنونی انجام می شود تا با اطلاع رسانی 

صحیح فرهنگ سازی صورت گیرد.
جوادی تصریح می کند: البته این اطلاع رسانی لزوما 
کار پلیس نیست بلکه بخش خصوصی و متخصصان 
روانی و اجتماعی می توانند در این حوزه نقش آفرینی 

کنند بویژه در آمورش نو رانندگان این مساله حائز 
اهمیت است. 

وی ادامه می دهد: در صورتی که نگاه به جرائم 
افزایش  از  پیش  یعنی  باشد  جانبه  همه  رانندگی 
جرائم در مسائل فرهنگی کار شود موثرتر خواهد بود، 
اینکه نرخ جرائم را افزایش دهند و انتهای سال بگویند 
چند درصد تاثیر داشته و تعداد کشته ها کاهش یافته  
تعداد  در حالی که  نیست  انسانی  مقام  به  احترام 
کشته ها کنونی برازنده یک کشور با این تمدن و 

فرهنگ غنی نیست.
جوادی تاکید می کند: تلاش در زنده نگه داشتن 
شهروندان لزوما با افزایش جرائم اتفاق نمی افتد هر 
چند در سال های گذشته تا حدودی میزان کشته ها 
کاهش یافت اما آیا تعداد مجروحان کاهش یافت؟ 
شدت تصادفات کاهش یافته اما اصل مساله یعنی 
تصادفات در جای خود باقی است براین اساس افزایش 
جریمه به شکل یک جانبه کافی نیست چرا که ممکن 
است رانش ایجاد کند و از سوی دیگر بین شهروندان و 

پلیس آشتی اتفاق نمی افتد.
   اثربخشی عادلانه جرائم رانندگی  

رئیس مرکز مطالعات آموزش دانشگاه علوم بهزیستی 
و توانبخشی نیز در زمینه جرائم رانندگی کار پژوهشی 

انجام داده است.
وی می گوید: در صورتی که افزایش جرائم رانندگی 
عادلانه باشد در کنار سایر عوامل روانی و اجتماعی 

نقش بازدارندگی دارد.
دکتر سیامک طهماسبی با اشاره به اینکه این افزایش 

به تنهایی کافی نیست، می گوید: طبق تحقیقاتی که 
انجام شده، عوامل دیگر روانشناسی و اجتماعی در 
جرائم نقش دارد از جمله عوامل روانشناختی ، نوع 
نگاهی است که مردم نسبت به افزایش جرائم دارند 
به عنوان مثال مردم تصور می کنند که راهنمایی و 
رانندگی با این افزایش قصد دارد تا حقوق کارکنان 

خود را بدهد.
طهماسبی اضافه می کند: تا زمانی که این برداشت 
وجود دارد، افزایش جرائم رانندگی بازدارندگی نخواهد 
داشت چرا که عوامل اجتماعی مثل فقر و بیکاری 
اثرگذار است و همه این عوامل در افزایش جرائم دیده 

نشده به همین دلیل اثرگذاری آن موقت است.
وی تصریح می کند: از سوی دیگر افزایش جرائم 
متناسب با جرائم نبوده و نیست، افزایش جریمه یک 
فرد ثروتمند با یک فرد فقیر متفاوت است به گونه ای 
که این افزایش جریمه ها جنبه جریمه یا تنبیه برای 
فرد ثروتمند ندارد در حالی که اگر عادلانه باشد در کنار 

عوامل دیگر کنترل کننده خواهد بود.
   در کاهش جرائم از روش های اقناعی 

استفاده کنیم
 یک روانشناس در این زمینه معتقد است باید برای 
کاهش جرائم رانندگی و قانونمندی شهروندان از روش 

اقناعی استفاده کنیم نه صرفا افزایش جریمه ها. 
 فرید براتی سده می گوید: در بحث رعایت قانون 
و قانون گریزی از روش های مختلفی می توان استفاده 
کرده که یکی از این روش ها و البته آخرین روش 

استفاده از جرائم و تنبیهات مادی و ابزاری است.

روزهای  در  عده  یک  می دهد:  ادامه  سده  براتی 
اول اعمال افزایش جرائم، در رعایت قوانین مواظبت 
می کنند اما متاسفانه بعد از گذشت چند روز این 
قوانین  رعایت  که  چرا  می رود  بین  از  حساسیت 
درونی نشده براین اساس افزایش جرائم و استفاده از 

کنترل های بیرونی موقت خواهد بود.
وی اضافه می کند: موضوع بستن کمر بند ایمنی و 
فرهنگ سازی در این زمینه اثرات مثبت داشت و اکثر 
مردم این مساله را رعایت کردند هر چند ممکن است 
برخی به دلیل جریمه نشدن، کمربند ببندند، اما در 
این زمینه جریمه شدن یا نشدن، مهم نیست، چرا که 
مردم دیدند ، بستن کمربند ایمنی به نفع آن ها است و 

سلامت آن ها را تضمین می کند.
 براتی سده ادامه می دهد: افزایش دو یا سه برابری 
جریمه ها در درازمدت بدون اینکه قوانین را درونی 
کرده باشیم، موثر نخواهد بود در سایر کشورها اعمال 
مقررات به شکل مثبت مطرح می شود به عنوان مثال 
پلیس در کنار اعمال جریمه می گوید، به نفع خودتان 
است، سالمتر و بیشتر زندگی می کنید ، پلیس از نکات 
مثبت بیشتر استفاده می کند براین اساس تاکید در 

بیان جملات تاییدی است.
این روانشناس با اشاره به استفاده از روش های اقناعی 
در کاهش جرائم، می گوید: ضمن درونی کردن فرهنگ 
ترافیک و رعایت مقررات و همچنین اعمال مجازات 
برای افرادی که تخلف می کنند، ذهنیت مردم بسیار 
مهم است چرا که بسیاری تصور می کنند، دولت برای 

تامین بودجه ، جرائم را افزایش می دهد. 

براتی سده اضافه می کند: زمانی که از سیستم های 
اقناعی استفاده شود، مردم می پذیرند در حالی که 
افزایش جرائم به این شکل، قانون گریزی را تشدید 
می کند به همین دلیل نباید بر مبنای تنبیه و کیفر، 
مردم را وادار به رعایت قوانین کنیم چرا که تا زمانی 
که تنبیه است، ممکن است قوانین را رعایت کنند اما 
در جایی که چراغ نباشد، قوانین را رعایت نخواهند کرد 

چون رعایت قوانین برای آن ها درونی نشده است.
  افزایش نرخ جریمه ها و نقش بازدارندگی آن 
 رییس پلیس راهور نیروی انتظامی چندی پیش 
در پاسخ به ایرنا درباره اثربخشی جریمه های رانندگی 
افزایش نرخ جریمه ها را سبب   ، در کاهش جرایم 
بازدارندگی دانست و گفت: بر اساس قانون، هر سه 
سال یک بار در هیات وزیران پیشنهاد افزایش قانون از 
طریق نیروی انتظامی، وزیر کشور، وزیر راه و شهرسازی 
و دادگستری مورد بررسی قرار می گیرد که البته این 

پیشنهاد، سال گذشته و امسال نیز ارائه شد.
 سردار تقی مهری ادامه داد: با تصویب این پیشنهاد 
پلیس ملزم به اجرای مقررات و قوانین است چرا که 
این قوانین برای پیشگیری از وقایع رانندگی تصویب 

می شود.
 وی اضافه کرد: متناسب با شرایط کشور و تورم، هر 
ساله جریمه ها با هدف بازدارندگی افزایش می یابد؛ بر 
این اساس اصل جریمه بازدارنده است در حالی که ما 

دوست نداریم کسی را جریمه کنیم.
عدد  انتظامی گفت:  نیروی  راهور  پلیس  رییس   
تخلفات در کشور به ویژه فوتی و جرحی نسبت به 
جمعیت و کسانی که گواهی دارند، اندک است؛ اما تاثیر 

آن سبب وقوع تصادفات فوتی و جرحی می شود. 
مهری، اصل افزایش جریمه ها در تخلفات را دارای 
نقش بازدارندگی دانست و در عین حال تاکید کرد: 
البته قوانین باید اصلاح و بازنگری شود. به عنوان مثال 
کسی که مرتکب تخلفات حادثه ساز شده است باید 
محرومیت های اجتماعی بالا و مجازات های سنگین 
برای وی در نظر گرفت.این مقام انتظامی، گفت: ارتقا 
فرهنگ و آموزش همگانی در کنار ابزارهای بازدارنده 
برای متخلفان به ویژه افراد حادثه ساز لازم است.هم 
اکنون از سوی هیات دولت مصوبه ای اعلام شده که 
بر اساس آن نرخ جریمه های رانندگی افزایش می یابد.  
بر اساس این مصوبه نرخ های جدید جریمه های 
راهنمایی و رانندگی به شرح زیر است:از سوی دولت 
جریمه عبور از چراغ قرمز و سبقت غیرمجاز 200 
هزار تومان، هرگونه حرکت نمایشی مانند دور زدن 
بر روی یک چرخ  با حرکت موتورسیکلت  درجا و 
150 هزار تومان، تجاوز از سرعت مجاز )بیش از 30 
کیلومتر در ساعت( 200 هزار تومان، سبقت غیرمجاز 
در راه های دو طرفه 200 هزار تومان و عبور از چراغ 
اعلام  تومان  هزار  رانندگی 200  و  راهنمایی  قرمز 
شد.تخلفاتی مثل حرکت به طور مارپیچ 150 هزار 
تومان، حرکت با دنده عقب در آزادراه ها و بزرگراه ها 
150 هزار تومان، رانندگی در حالت مستی و مصرف 
داروهای روانگردان یا افیونی 400 هزار تومان، عبور از 
محل ممنوع 100 هزار تومان، تجاوز به چپ از محور 
راه 75 هزار تومان، عبور وسایل نقلیه از پیاده رو 75 
هزار تومان و عدم رعایت حق تقدم عبور 60 هزار تومان 
اعلام شده است که با ابلاغ این مصوبه به پلیس راهور 

ناجا، جریمه ها اعمال خواهند شد.

افزایش جریمه ها؛ دارو یا نوشداروی رانندگی 
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 رهبر انقلاب در روز دیدار مردم قم، همه را به حضور در انتخابات 
توصیه کردند. ممکن است کسانی برایشان آن نگاه آرمانی وجهی 
نداشته باشد اما عملکرد و کارآمدی جمهوری اسلامی را در برخی 

حوزه ها می پسندند.
به گزارش پایگاه حفظ و نشر آثار امام خامنه  ای، دعوت رهبر 
انقلاب اسلامی از مردم برای حضور در انتخابات، عده ای را نگران 
کرده است. نگران  شدند که بلافاصله از بعد از دیدار 19 دی با مردم 
قم، آماج حملات تبلیغاتیشان را بر روی این موضوع گذاشتند. جریان 
ضدانقلاب و سلطه این تجربه را در انتخابات ریاست جمهوری 92 
تجربه کرد. دو روز مانده به برگزاری انتخابات رهبر انقلاب اسلامی 
در »توصیه ی اوّل و اهمّشان به مردم« همه را »دعوت به حضور 
پای صندوق های رأی« کردند؛ حتی آن کسانی که »به هر دلیلی 
نخواهند از نظام جمهوری اسلامی حمایت بکنند امّا از کشورشان 
که می خواهند حمایت کنند« و آن سال مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات، تلاش مشترک ضدانقلاب با امریکایی هارا خنثی کرد. 
انتخاباتی که حدود 40 روز مانده به آن رهبر انقلاب مردم را از »طرح 
دشمن برای سرد برگزار شدن انتخابات« باخبر کردند. در آن سال 

»حماسه سیاسی« محقق شد و طرح و نقشه دشمن بر باد رفت.
حالا آن ها با تجربه شکست در انتخابات 92 وارد انتخابات 94 
فعال  شده اند و دو برنامه را در دستور کار خود قرار داده اند. از منظر 
رهبر انقلاب این دو برنامه عبارتست از اینکه مبتنی بر پروژه نفوذ، 
»عناصر خود را به طرق مختلف وارد مجلس کنند.« دوم اینکه در 
مشارکت مردم تاثیر منفی بگذارند، انتخابات را سست کنند تا بتوانند 
از جمهوری اسلامی یک »مچ گیری کنند.« به همین دلیل آن ها بعد 

از فراخوان و دعوت رهبری اقدامات رسانه ای خود را تشدید کردند.

 اما انتخابات برای چه کسانی است
 و دعوت رهبری خطاب به چه کسانی بود؟

رهبر انقلاب در روز دیدار مردم قم، همه را به حضور در انتخابات 
توصیه کردند. حتی کسانی که به جمهوری اسلامی اعتقادی نداشتند 
اما به »اعتبار ایران« و »امنیتی« که در آن هست »اعتقاد« دارند. 
جمهوری اسلامی فارغ از اهدافش که برای آن به وجود آمده، کارنامه ای 
دارد. ممکن است کسانی برایشان آن نگاه آرمانی وجهی نداشته باشد اما 
عملکرد و کارآمدی جمهوری اسلامی را در برخی حوزه ها می پسندند. 
امنیتی که در این منطقه پر از آتش امروز در ایران وجود دارد، مرهون 
مجاهدت سربازان انقلاب اسلامی است. این ها اگر به استمرار آن 
کارآمدی علاقمندند، طبیعی است جهت تقویت آن به میدان حضور 
در انتخابات بیایند. درواقع، همه فارغ از اعتقادات و نگاه سیاسی شان 
به امنیت نیاز دارند و افرادی که به وجود این امنیت در ایران اسلامی 
معتقدند برای حفظ و ابهت این حصار امن باید در انتخابات مشارکت 
داشته باشند.  ضد انقلاب حالا که نتوانسته مشارکت مردم را نسبت 
به انتخابات کم کند و دید که مردم به سازوکار انتخابات اعتماد دارند، 
شروع کرد به ساختن دو قطبی فاسد. آن ها با ساختن این دو قطبی 
فاسد می خواهند راه نفوذ خود را باز کنند. دو قطبی فاسد یعنی تقسیم 
مردم ایران به موافقان و مخالفان جمهوری اسلامی. گروه دومی هستند 

که ممکن است روش و راه مدیریت کنونی جمهوری اسلامی را 
نپسندند. حتی ممکن است شخص »رهبری را قبول نداشته باشند« اما 
به آرمان ها و اصول جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی معتقد باشند. 
آن ها هم باید برای حضور در عرصه انتخابات احساس تکلیف شرعی 
کنند. انتخابات استمرار راه انقلاب است و قاعده مردم سالاری چرخش 
سلایق درون خانواده انقلاب است. این راهی است که بنیانگذار کبیرش 
-امام خمینی رحمة الله علیه- سی وهفت سال پیش بنا نهاده و قرار است 
تمدن نوین اسلامی را بسازد. این گروه برای افزایش اعتبار میراث امام 
و تقویت اصول او باید به میدان بیایند. خطاب رهبر انقلاب اسلامی، 
مردم ایران بودند. مردمی که سال هاست برای اعتبار کشورشان، برای 
جمهوری اسلامیشان، برای افزایش آبرویشان در منطقه، برای حفظ 
امنیتی که جمهوری اسلامی به وجود آورده در میدان ها و صحنه های 
حساس کشور حضور پیدا می کنند. از انتخابات ها تا راه پیمایی 22 بهمن 

و روز قدس و 9 دی.  
                                          

 ما چند نفر را کجا می برید؟
اما جریانی نگران این مشارکت است. نگران افزایش اعتبار ایران 
و جمهوری اسلامی است. این اعتبار مانند تنه ی درختی است که 
هر سال  تنومندتر می شود و دیگر انداختن و قطع کردن آن درخت 
به همین آسانی ها نخواهد بود. ضدانقلاب نه به آرمان های انقلاب 
معتقد است و نه اعتباری که امروز ایران دارد را می پسندد. او به ایران 
نمی اندیشد و از همان ابتدای انقلاب دنبال برهم زدن مردم سالاری 
دینی بوده است؛ اما از بخت بدش موفق نشده است. نه جنگ نظامی 

و ترور انقلابیون توانست درخت انقلاب را بشکند و نه تحریم انتخابات 
توانست گزندی بر آن بزند. یکی از آخرین تلاش های آنان برای 
بی اعتمادکردن مردم به مردم سالاری دینی سال 88 بود. در همان 
سال رهبری با ایمانی که به مردم داشت جوابشان را دادند که »مردم 
به نظام اعتماد دارند، نظام هم به مردم اعتماد دارد. ان شاءاللَّه خواهید 
دید در انتخابات آینده همین مردم با وجود همین بازیگرى اى که 
مخالفان و دشمنان و غافلان و بی خبران داخلی کردند، یک حضور 
مستحکمِ قوى اى در انتخابات خواهند داشت.« و دیدند و رسوا شدند 
و فهمیدند که نمی توانند مردم را از جمهوری اسلامی جدا کنند. پس 
تغییر استراتژی دادند. حالا که مردم آمدند؛ آن ها این بار می خواهند 
خودشان را در صفوف مردم نفوذ دهند؛ آنقدر صریح از این حضور 
صحبت می کنند که فلان آدم موثرشان در بی بی سی می گوید که 
در انتخابات شرکت خواهد کرد و رای خواهد داد که خود خطی 
است برای الباقی نفراتش. جریان ضد انقلاب مصداق همان داستانی 
است که بزرگی در شهر وقتی از کنار عده ای از مردم گذشت و چون 
سلامت آن مردم را دید آن ها را دعوت کرد که در مهمانیش حضور 
یابند و وقتی آن ها پذیرفتند و به سمت مهمان خانه روانه شدند دزدی 
که از ماجرا خبردار شده بود خود را در آن جمعیت صالح جا زد و 
برای اینکه حضورش را طبیعی جلوه دهد؛ شروع کرد به طلبکاری و 

داد و فریاد که ما چند نفر را کجا می برید و...؟
     

دوقطبی فاسد
ضد انقلاب حالا که نتوانسته مشارکت مردم را نسبت به انتخابات 

کم کند و دید که مردم به سازوکار انتخابات اعتماد دارند، شروع 
کرد به ساختن دو قطبی فاسد. آن ها با ساختن این دو قطبی فاسد 
می خواهند راه نفوذ خود را باز کنند. بهمان آدمی که سال ها پیش 
به یک روزنامه غربی خبر داده بود که )اندیشه و اصول( امام خمینی 
رحمة الله علیه را به موزه تاریخ خواهیم سپرد و سال ها علیه میراث 
امام اقدام کرده بود و به روش های مختلف تا امروز تلاش کرد تا 
آبرو و اعتبار ایران را در میان مردم جهان از بین ببرد. امروز حیله 
می زند تا خود را به صفوف مردم بچسباند و از این راه نگاه خود را به 
درون جمهوری اسلامی رسوخ دهد. دو قطبی فاسد یعنی تقسیم 
مردم ایران به موافقان و مخالفان جمهوری اسلامی و در این حالت 
ضدانقلابیون -کسانی که علیه منافع مردم و ایران اسلامی تلاش 
می کند- می خواهد با گردوغباری که می سازد خود را در صف مردم 
جا دهد؛ البته »مردم هوشیار هستند و این اجازه را نخواهند داد.« 
ضدانقلاب از مردم جداست و او به جشن انتخابات دعوت نیست. آحاد 
مردم حداقل در یک چیز با یکدیگر در موضوع انتخابات مشترک 
هستند. آن یک چیز عبارتست از تعلق به جمهوری اسلامی. این 
تعلق یا به دلیل اعتقاد به آرمان ها و اهداف اوست و یا به دلیل اعتباری 
که جمهوری اسلامی به دلیل کارکردش به وجود آورده است؛ مثلا 
اینکه جمهوری اسلامی به دلیل منطق درستش در منطقه و فداکاری 

سربازانش در میدان جنگ، امنیت را به مردمش اهدا کرده است.

 رأی به نظام
مشخص شد که انتخابات برای همه است مگر یک جریان. آحاد 
مردم حداقل در یک چیز با یکدیگر در این موضوع مشترک هستند. 
آن یک چیز عبارتست از تعلق به جمهوری اسلامی. این تعلق یا 
به دلیل اعتقاد به آرمان ها و اهداف اوست و یا به دلیل اعتباری که 
جمهوری اسلامی به دلیل کارکردش به وجود آورده است؛ مثلا اینکه 
جمهوری اسلامی به دلیل منطق درستش در منطقه و فداکاری 
سربازانش در میدان جنگ، امنیت را به مردمش اهدا کرده است. این 
اعتباری است که جمهوری اسلامی به وجود آورده و کسانی که به آن 

معتقدند برای حفظش در انتخابات حضور پیدا خواهند کرد.  
به همین دلیل است که انتخابات با مشارکت بالا و سالم، همواره 
دو برنده دارد. یکی برگزیده انتخابات و برنده دوم که از اولی هم 
مهمتر است؛ فارغ از هر نتیجه ای مردم و نظامی هستند که با آن 

تقویت می شوند.
مشارکت در انتخابات نمادی است برای همه ی عالم که یعنی؛ 
مردم »به نظام و سازوکار انتخابات« اعتماد دارند. دوم اینکه اعتقاد 
به نظام دارند که در انتخابات حضور پیدا می کنند. ممکن است این 
اعتقاد در حوزه آرمان هاباشد یا حوزه کارآمدی آن. به همین دلیل 
است که باید کسانی در رقابت قرار بگیرند و کسانی انتخاب شوند که 
توانایی حفظ آرمان ها و ساختن و افزایش آن اعتبارها را داشته باشند. 
دو عنصر آرمان ها و کارکردهای موفق جمهوری اسلامی همان چیزی 
است که مردم و جمهوری اسلامی را به یکدیگر متعلق و متصل 
می کند؛ انتخابات را فارغ از هر نتیجه ای به سود مردم خواهد کرد 
که قلب المرءبین اصبعی الرحمن که خداوند حافظ این مردم است...

برجام در هفته گذشته با اعلام رسمی پایبندی ایران به تعهدات 
خود از سوی آژانس بین المللی انرژی اتمی پیشرفت بزرگی به سمت 
جلو داشت. در مقابل آمریکا و اتحادیه اروپا نیز به لغو و تعلیق تحریم 
های هسته ای ایران پرداختند. اگرچه رسیدن به روز اجرای توافق 
اتفاق قابل توجه و فرخنده ای بود، اما مسیر پیش رو هموار نیست و 

تضمین تداوم آن دشوار است.
برای اینکه توافق به مرحله اجرا برسد، ایران باید تعهدات خود 
شامل انتقال ذخایر اورانیوم غنی شده به خارج از خاک ایران، از کار 
انداختن نزدیک به 12 هزار سانتریفیوژ و از کار انداختن راکتور آب 
سنگین اراک را کاملا اجرا می کرد. همه این مراحل در بازه ای زودتر 
از آنچه انتظار می رفت، انجام شد. دلایل چندی از جمله بهره برداری 
از فرصت های به دست آمده در سایه اجرای برجام برای موفقیت 
جناح نزدیک به دولت در انتخابات پارلمانی اسفند ماه و توانمندی 
تیم های ایرانی و آمریکایی در حل موضوعات تکنیکی پیچیده باعث 

اجرای زودهنگام توافق شد.
موافقان توافق بر این نظرند که نگرانی ایران از بازگشت تحریم 
ها مانع از تخطی این کشور از تعهدات خود می شود. این موضوع 
بخصوص در شرایطی که قیمت نفت در پایین ترین میزان خود 
در سال های اخیر قرار گرفته و وضعیت اقتصادی ایران نیز مطلوب 

نیست از حساسیت بیشتری برخوردار است.
تنها زمان می تواند پایبندی دائمی ایران به برجام را ثابت کند. 

در حال حاضر با انتقال ذخایر اورانیوم به روسیه، نقطه گریز هسته 
ای ایران به یک سال رسیده است. سایت فردو نیز دیگر فعالیت غنی 
سازی انجام نمی دهد و راکتور آب سنگین اراک نیز دیگر نمی تواند 
پلوتونیوم تولید کند. با این که تمامی این اقدامات بسیار ارزشمند 
تلقی می شود، اما اجرای توافق و پایبندی ایران به تعهدات خود 
موضوعی است که باید در طول زمان تداوم داشته باشد؛ به عبارتی 
کاهش تعداد سانتریفیوژهای فعال و ذخایر اورانیوم غنی شده باید 
در طول زمان ادامه پیدا کند، محدودیت ها در تولید سانتریفیوژهای 
جدید باید تداوم داشته باشد، بازطراحی راکتور اراک باید در دستور 
کار قرار بگیرد، سایت فردو باید تغییر وضعیت دهد، مواد هسته ای 

وارداتی باید قبل از تحویل به این کشور مورد بررسی قرار گیرند.
حتی در صورت پایبندی همه طرف ها به تعهدات خود، اختلاف 
تفسیر در خصوص حوزه های مبهم غیرقابل اجتناب است. برای 
اجتناب از فروپاشی توافق لازم است که همه طرفین حداقل تساهل 
را در مورد عدم اجرای مفاد توافق مدنظر قرار دهند و این به معنی 
مقابله با هرگونه تخطی از تعهدات چه به صورت عامدانه و چه ناشی 

از سوءتفسیر می شود.
علاوه بر پایبندی به حدود و ثغور توافق، رفتارهایی در خارج از 
چارچوب توافق نیز می تواند آن را در معرض خطر قرار دهد. از زمان 
امضای توافق در جولای گذشته، ایران در حوزه های مختلف بین 
المللی درگیر بوده است. گسترش حضور نظامی ایران در سوریه، 

حمایت از حامیان مختلف خود در منطقه، اقدام به آزمایش موشکی 
و برگزاری مانور نظامی در خلیج فارس از جمله این موارد است.

درست است که هیچ یک از این اقدامات نقض برجام تلقی نمی 
شود، اما اگر اجرای توافق دست ایران را در انجام چنین رفتارهایی 
بازتر کند) با آزادسازی منابع مالی( حمایت از توافق در آمریکا با 
مشکل جدی مواجه می شود. تاکنون رئیس جمهور توانسته به کمک 
نمایندگان دموکرات، رضایت کنگره را در مورد توافق جلب کند. اما 
در صورت تشدید رفتارهای مداخله جویانه ایران در منطقه ادامه این 

روند با مشکل مواجه می شود.

چالش از سوی مخالفان داخلی
افزون بر اختلاف نظر در تداوم اجرای برجام و اقدامات منطقه ای 
ایران، نظرات مخالفان توافق در ایران و و اشنگتن نیز می تواند ادامه 

راه را به چالش بکشد.
از  ای  و عده  ها  از رسانه  بعضی  نظامیان،  از  برخی  ایران  در 
نمایندگان مجلس با توافق هسته ای موافق نیستند. ادعای این گروه 
ها این است که برجام راه نفوذ غرب را در ایران هموار می کند. هم 
اکنون که برجام به روز اجرای رسمی خود رسیده است، ممکن است 
این نیروها از هر فرصتی برای متهم کردن آمریکا به عدم پایبندی 
به تعهدات خود، به ویژه در زمینه »تحقق منافع رفع تحریم ها برای 
ایران« بپردازند.  بسیاری از تجار و شرکت های تجاری به دلیل شرایط 

اقتصادی حاکم بر ایران و نامشخص بودن آینده توافق، ممکن است 
رویکردی محتاطانه برای ورود به عرصه اقتصادی ایران پیش گیرند. 
اگرچه این موضوع ارتباطی با آمریکا ندارد، اما ممکن است به عنوان 

کارشکنی آمریکا تفسیر شود.
مخالفان توافق در کنگره آمریکا نیز می توانند آن را در معرض 
خطر قرار دهند. پس از اینکه در سپتامبر گذشته، جمهوری خواهان 
نتوانستند با تصویب قانونی برجام را رد کنند، مخالفت آنها با توافق 
کمتر شده است. اما تشدید اقدامات مداخله گرایانه ایران در منطقه 

می تواند انگیزه این نمایندگان برای مقابله با برجام را افزایش دهد.
به گزارش دیپلماسی ایرانی، با این حال به نظر می رسد که با 
تصمیم جدی رئیس جمهور آمریکا مبنی بر وتوی هر قانونی که 
مغایر با برجام باشد، تهدیدی جدی در آینده نزدیک از سوی کنگره 
متوجه توافق هسته ای نیست. آزادی آمریکاییان بازداشت شده در 
ایران و تفنگدرانی که وارد آب های سرزمینی ایران شده بودند نیز 

زمینه مساعد برای پایبندی به توافق در آمریکا را ایجاد کرده است.
در مجموع می توان گفت که برجام شروعی بسیار درخشان 
داشته است، اما تداوم آن مستلزم توجه ویژه دولت آمریکا، دیپلماسی 
فعال میان آمریکا و متحدان آن و ایران و ارتباط گسترده با کنگره و 

افکار عمومی در این مورد در سال های پیش رو است.
نویسنده: رابرت آینهورن
 مذاکره کننده هسته ای سابق آمریکا

از سیدحسن خمینی تا آیت الله جنتی

چهره های خبرساز پنجمین انتخابات خبرگان

انتخابات مجلس خبرگان رهبری در هر دوره ای مهم است. اگرچه این مجلس وظایف 
محدودی دارد و جلسات معدودی در طول هر دوره  برگزار می کند، اما این وظایف محدود 

و جلسات معدود به موضوعات موثر و پراهمیتی در کشور می پردازد. 
در انتخابات این دوره 801 نفر ثبت نام کرده اند. یکی از شروط اصلی در صلاحیت 
این کاندیداها، تایید اجتهاد است که این امر بر اساس مصوبه مجلس خبرگان بر عهده 
فقهای شورای نگهبان است. فقهای شورای نگهبان برای مهر تایید زدن بر اجتهاد کاندیداها، 
تصمیم گرفت امتحان کتبی بگیرد، امتحانی که حواشی زیادی داشت. برخی کاندیداها 
حاضر نشدند در این آزمون شرکت کنند. پس از مدتی کش و قوس بنا شد از جمع 
محدودی امتحان شفاهی گرفته شود. حالا با پایان یافتن آزمون شفاهی فقهای شورای 
نگهبان از داوطلبان نمایندگی پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری، روز سه شنبه 
ششم بهمن ماه، اسامی تأیید، رد و عدم احراز صلاحیت شدگان نمایندگی مجلس خبرگان 
رهبری از سوی شورای نگهبان به وزارت کشور اعلام می شود و وزارت کشور هم این اسامی 

را برای اطلاع داوطلبان در اختیار استانداری ها و فرمانداری ها قرار می دهد.
سیدحسن خمینی و ماجرای آزمون و اجتهادش

حجت الاسلام سیدحسن خمینی را به جرأت می توان خبرسازترین چهره انتخابات 
پیش رو دانست. تایید اجتهاد او با اما و اگرهای زیادی همراه شده است. روز امتحان 
کتبی گفته شد که دعوت نامه ای به دست او نرسیده اما پس از برگزاری آزمون، شورای 
نگهبان گفت که اطلاعیه شورای نگهبان حکم دعوت نامه را داشته است. در زمان برگزاری 
آزمون، خمینی در حال تدریس بود. پس از آن سخنگوی شورای نگهبان ابتدا بیان کرد 
که شرکت نکردن در آزمون به معنای ردصلاحیت است، اما چند روز بعد و در نشست 
خبری اش گفت که شرکت نکردن ثبت نام کننده ها در آزمون، تنها کار را برای تشخیص 
اجتهاد سخت کرده است. پس از آن تعدادی از مجتهدین و مراجع همچون آیات راستی 
کاشانی، وحید خراسانی، جوادی آملی، عباس محفوظی و مقتدایی اجتهاد یادگار امام را 
تایید کردند. حالا اما  موضوع امتحان شفاهی مطرح شده و هنوز مشخص نیست که یادگار 
امام در آزمون شفاهی شرکت کرده یا همچنان این روند تایید را نمی پسندد. او در یک 
ماه اخیر کمتر شخصا اظهار نظر کرده و در مجامع عمومی سخنی درباره انتخابات نگفته 
است. تایید یا ردصلاحیت سیدحسن خمینی به بسیاری از سوالات درباره انتخابات پیش 

رو پاسخ می دهد. 
هاشمی رفسنجانی و تلاش مخالفانش برای ردصلاحیت او

 به گزارش خبر آنلاین، آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی در همه ادوار مجلس خبرگان 
رهبری نماینده بوده و از 1386 تا 1390 به عنوان دومین رئیس این مجلس انتخاب 
شده است. برخی دلواپسان نگران حضور او در مجلس آتی هستند چرا که معتقدند او 
چهره تاثیرگذاری است و قدرت سازماندهی دارد. از همین رو، از هم اکنون لیست های 
احتمالی مورد حمایت او برای حضور در خبرگان به صورت گمانه زنی ازسوی مخالفانش 
مطرح می شود. هاشمی رفسنجانی پیش از اصلاح قانون اساسی موافق شورای رهبری بود، 
همانگونه که مقام معظم رهبری نیز در جلسه ای که مجلس خبرگان جانشین امام راحل 
را تعیین می کرد به عنوان موافق شورای رهبری سخن گفته بودند؛ اما مخالفان هاشمی 
امروز این موضوع را دیگرگونه جلوه می دهند و سعی در تخریب او دارند و سعی می کنند 
با شایعه احتمال ردصلاحیت او، فضا را مدیریت کنند، اما برخی خبرهای غیررسمی حاکی 
از آن است که تجربه انتخابات ریاست جمهوری در انتخابات خبرگان برای هاشمی تکرار 

نمی شود.
مرد شماره یک نظارت بر هر انتخاباتی

آیت الله احمد جنتی، بیش از آنکه به عنوان یکی از اعضای مجلس خبرگان شناخته 
شود، به عنوان دبیر نهاد نظارتی بر انتخابات ها شناخته می شود. دبیر شورای نگهبان در 
این دوره انتخابات مجلس خبرگان از همان زمانی که ثبت نام ها پایان یافت، در خطبه های 
نمازجمعه تهران گفت که برخی از این افراد حتی نمی توانند یک عبارت عربی را درست 
بخوانند. او  تاکید کرد که متأسفانه آمار ثبت نام ها در خبرگان و مجلس بالا رفته و این برای 

من ابهام است، گویا می خواهند برای شورای نگهبان زحمت درست کنند.
به نظر می رسد که او همچنان به تعدد نامزدها در انتخابات خبرگان بدبین است، چه 
آنکه در همایش سراسری ائمه جمعه گفت که آنها کمر بسته اند خبرگان را قبضه کنند و 
می خواهند اکثریت یا یك اقلیت سروزبان دار را در خبرگان داشته باشند.  او گفت که این 
جمع می خواهند که رهبری مادام العمر نباشد، آنها می خواهند اختیارات رهبری را محدود 
کنند. اگر این سخنان را در کنار عملکرد شورای نگهبان در تایید صلاحیت کاندیداهای 
مجلس بگذاریم، نباید درصد بالایی از کسانی که ثبت نام کردند خود را برای انتخابات 

آماده کنند.
مومن، برگزار کننده آزمون خبرگان

آیت الله محمد مومن از سال 62 تاکنون عضو شورای نگهبان است و در کنار آن در 
دوره های اول و دوم از طرف  مردم  سمنان  و در دوره  چهارم به  نمایندگی  از مردم  قم  در 
مجلس خبرگان رهبری حضور داشته است و برای دوره پنجم نیز از قم نام نویسی کرده 
است. او در بررسی اجتهاد کاندیداهای خبرگان و برگزاری آزمون کتبی اجتهاد در قم 
پرتلاش ظاهر شد؛ اما در مرحله آزمون شفاهی دیگر نامی از او به میان نیامد. آیات مهدی 
شب زنده دار و سید محمدرضا مدرسی یزدی دو عضو دیگر شورای نگهبان در این دوره 
مُمتحن آزمون شفاهی هستند. همچنین چهار استاد سطوح عالی حوزه، علیرضا اسلامیان، 
علی مؤمن، علی عندلیب و محمدی قائینی فقهای شورای نگهبان را در این آزمون سنگین 
علمی همراهی می کنند. علی مومن، برادر کوچکتر محمد مومن است و خود نیز کاندیدای 

انتخابات دور پنجم است.
رئیس جمهور، نامزد منتقد

حسن روحانی از دوره سوم عضو مجلس خبرگان رهبری است. او در انتخابات اخیر 
نیز به همراه برادرش حسین فریدون به ستاد انتخابات رفت و برای دوره بعد ثبت نام کرد. 
روحانی پس از ثبت نام در ستاد انتخابات کشور در جمع خبرنگاران اظهار کرد: »مجلس 
خبرگان بسیار حائز اهمیت است و رهبری هم مهمترین ستون نظام به حساب می آید«؛ 
اما سخنان او درباره دو انتخابات پیش رو و تایید صلاحیت ها از چند ماه پیش جنجالی بوده 
است. او ابتدا با استفاده از تعابیر »دست« و »چشم« بر اجرایی نبودن وظایف شورای نگهبان 
تاکید کرد و حالا پس از اعلام تایید و ردصلاحیت های انتخابات مجلس شورای اسلامی 
موضع جدی تری گرفته است. او در همایش استانداران و فرمانداران سراسر کشور گفت: 
»مجلس خانه ملت است؛ نه خانه یک جناح. دولت طرفدار جناح و حزب و کاندیدای خاصی 
نیست. باید مر قانون اعمال شود نه مر سلیقه«. حالا قرار است تایید صلاحیت های مجلس 
خبرگان اعلام شود و باید منتظر اظهارنظر رئیس جمهور که خودش هم کاندیداست، ماند.
مریم محمدپور

برای انتخابات  مجلس خبرگان:

کاندیداهای جامعه مدرسین
در هفت استان مشخص ششد

اسامی کاندیداهای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم برای انتخابات خبرگان در هفت 
استان مشخص شد.

به گزارش ایسنا، اسامی کاندیداهای مورد حمایت جامعه مدرسین حوزه علمیه قم 
برای انتخابات مجلس خبرگان رهبری در هفت استان مازندران، قم، کهگیلویه و بویراحمد، 

همدان، یزد، بوشهر و چهارمحال و بختیاری به شرح زیر است:
مازندران:

صادق لاریجانی
نورالله طبرسی

علی معلمی
علی اکبر سیفی مازندرانی

قم:
محمد مومن

کهگیلویه و بویراحمد:
سیدشرف الدین ملک حسینی

همدان:
غیاث الدین طه محمدی

سیدمصطفی موسوی همدانی
یزد:

ابوالقاسم وافی
بوشهر:

سیدهاشم حسینی بوشهری
چهارمحال و بختیاری:

علیرضا اسلامیان
به گزارش ایسنا پیش از این نیز اسامی کاندیداهای مورد حمایت جامعه مدرسین در 

استان های اصفهان، خراسان جنوبی، مرکزی و هرمزگان نیز مشخص شده بود.

نکتـه

خبـــر

سفر »حسن روحانی« رییس جمهوری به فرانسه و ایتالیا به 
عنوان قدرت های برتر اروپا را می توان رویدادی مهم در عرصه 
مناسبات ایران و اتحادیه اروپا و آغازگر فصل نوینی از روابط 2 طرف 
به شمار آورد. رییس جمهوری پیش از این قرار بود اواخر آبان ماه به 
این 2 کشور و نیز واتیکان سفر کند که به علت رخدادهای تروریستی 

پاریس این سفر به تعویق افتاد.
هرچند نمی توان وجود اختلاف های بزرگ و کوچک میان ایران 
و اروپا را نادیده گرفت یا آن ها را کم ارزش شمرد اما دیدارهای مقام 
های ارشد ایران و اروپا نشان از آن دارد که حرکت 2 طرف به سمت 

حل و فصل اختلافات و کاستن از تنش ها در حال پیشرفت است.
طی سال های گذشته اتحادیه اروپا مهمترین شریک تجاری 
ایران بوده و به تدریج در عرصه های جهانی نیز بر توان و جایگاه این 
اتحادیه افزوده شده است. با این حال، از چند سال پیش با اوج گیری 
اختلافات هسته ای و تشدید تحریم ها، روابط اروپایی ها با ایران رو 
به افول نهاد و این روند نزولی روابط تجاری و اقتصادی تا انتخابات 
ریاست جمهوری ایران در سال 1392 ادامه یافت. با انتخاب روحانی 
و حاکم شدن نگاه اعتدالی و تعاملی بر سیاست خارجی جمهوری 
اسلامی به ویژه همگام با فرایند حل و فصل اختلافات هسته ای، 
نگاه ها جهانیان به ویژه اروپایی ها به روابط با ایران به تدریج تغییر 
و روندها به سوی عادی شدن حرکت کرد. گرچه هنوز تا بازگشت 
سطح روابط ایران و اروپا به وضعیت یک دهه قبل فاصله زیادی وجود 
دارد اما روند بهبود زخم های گذشته بر پیکر این روابط آغاز شده 
است. پس از توافق تاریخی وین در تیرماه سال جاری و به ویژه اکنون 

با اجرایی شدن برجام نشانه های روشنی از افزایش سطح همکاری ها در حوزه های مختلف 
اقتصادی و سیاسی به چشم می خورد.

کشورهای اروپایی که برخی از آن ها عضو گروه 1+5 بودند، گذشته از نقشی که در 
فرایند گفت وگوها با ایران داشتند، پس از دستیابی به توافق هسته ای امواج مثبت قوی 
تری را برای ایران مخابره کردند؛ امواجی که به مثابه پیام هایی روشن و صریح بود و حکایت 
از تمایل به بهبود روابط در زمینه های گوناگون داشت. مقام های ارشد کشورهای مطرح 
اروپایی با فاصله زمانی اندکی پس از توافق هسته ای به همراه هیات های تجاری بزرگ به 
ایران آمدند. آلمان سردمدار گشایش روابط با ایران بود و در ابتدا قائم مقام صدراعظم و سپس 
وزیر امورخارجه خود را عازم تهران کرد. سپس مقام های اقتصادی- تجاری چند ایالت این 
کشور نیز با هیات های بزرگی به کشورمان آمدند. فرانسه و انگلیس نیز وزیران امورخارجه 
خود را در راس هیات های سیاسی- اقتصادی به تهران فرستادند. ایتالیا به عنوان قدرت 
چهارم اروپا نیز هیات بزرگ اقتصادی را به همراه 2 تن از وزیران دولت این کشور به تهران 
گسیل داشت. علاوه بر این، مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و رییس پارلمان اروپا نیز 

طی ماه های اخیر به تهران سفر کردند. 
وزیران و مقام های عالی رتبه سیاسی و اقتصادی دیگر کشورهای اروپایی همچون 
اتریش، بلژیک، لهستان، صربستان، چک، اسپانیا، سوییس و ... نیز نسبت به آینده روابط 
با ایران بی تفاوت نبودند و به طور عمده با همراهی بازرگانان و صاحبان صنایع خود به 

ایران آمدند.
 به گزارش ایرنا، این سفرها در کنار اظهار نظرهای مقام های ایران و اروپا نشان می دهد 
هر 2 طرف از سطح روابط کنونی راضی نیستند و خواهان گسترش آن هستند. بر پایه 
گزارش اتاق بازرگانی و صنایع تهران تا پیش از گسترش تحریم های هسته ای علیه ایران 
حجم مبادلات 2 طرف به بیشتر از 25 میلیارد یورو می رسید اما این آمار در سال 2013 
به حدود 6 میلیارد یورو کاهش یافت. با آغاز به کار دولت یازدهم، تحول در نگاه های 2 

طرف به روابط دوجانبه زمینه ساز روند رو به رشد مناسبات اقتصادی ایران و اتحادیه اروپا 
شد و در سال 2014 میزان مبادله های 2 طرف با رشدی 14 درصدی به هشت میلیارد 

یورو نزدیک شد. 
»یورواستات« پایگاه آماری اتحادیه اروپا، چندی پیش با بیان آمار تجاری این اتحادیه 
در چهار ماه نخست سال 2015، اعلام کرد که تجارت ایران و اروپا نسبت به دوره مشابه 

سال قبل 9 درصد رشد داشته و به بیشتر از 2 میلیارد و 400 میلیون یورو رسیده است.
روند کنونی روابط ایران و اتحادیه اروپا حاکی از آن است که هر 2 طرف نسبت به جایگاه 
و توانایی های یکدیگر آگاهی کامل دارند. کشورهای اروپایی که نقش پررنگی را در گفت 

وگوهای هسته ای با ایران داشتند بر نقش مهم منطقه ای و جهانی 
ایران تاکید می کنند. اقدام های مثبت ایران در گفت وگوهای صلح 
سوریه نیز از جمله مسایلی بود که طرف های اروپایی را نسبت به 
آینده تعامل سیاسی و دیپلماتیک با ایران امیدوارتر کرد. به نظر می 
آید در این فرایند ایران و اتحادیه اروپا تلاش می کنند به تدریج با 
استفاده از فضای به وجود آمده و توانایی های مقابل، ابتدا به سمت 
همکاری های اقتصادی پیش روند و سپس راه را برای حل و فصل 
دیگر اختلاف ها و کاستن از تنش ها به ویژه در حوزه های امنیتی 

و سیاسی هموار سازند.
سفر رییس جمهوری کشورمان به ایتالیا و فرانسه را نیز می توان 
در همین چارچوب ارزیابی کرد. این 2 کشور اروپایی هم از نظر 
اقتصادی و هم از جهت سیاسی از اعضای صاحب نفوذ در اتحادیه 
اروپا هستند و در زمره چند قدرت تصمیم گیر آن به شمار می آیند.

این امیدواری وجود دارد که سفر رییس جمهوری کشورمان به 
کشورهای اروپایی که پس از سال ها صورت می گیرد موجب منطقی 
و متعادل شدن رویکرد اروپا نسبت به ایران و عادی سازی روابط 

تهران و پایتخت های اروپایی شود.
اروپا نیز نسبت به جایگاه منطقه ای ایران در حوزه های سیاسی 
و اقتصادی به خوبی آگاه است. در دوره ای که خاورمیانه جولانگاه 
فعالیت خشن ترین گروه های تروریستی شده است و حتی دامنه 
دهشت افکنی این گروه ها به قلب اروپا یعنی پاریس و دیگر شهرهای 
های اروپایی کشیده شده، تنها کشور خاورمیانه ای که امنیت و ثبات 
در آن وجود دارد ایران است. اتحادیه اروپا دریافته است که با پذیرش 
نقش، جایگاه و قدرت ایران در منطقه می تواند گام های مثبت و سازنده ای را برای مقابله 
با خشونت و افراطی گری بردارد؛ پدیده هایی که سبب بحران های امنیتی و چالش هایی 
چون سرازیر شدن مهاجران به اروپا شده است. نمود بارز این دگرگونی مثبت در رویکردهای 
سیاسی اروپا را می توان در دعوت رسمی از ایران برای حضور در مجموعه نشست های 
صلح سوریه و تندتر شدن انتقادها به خط مشی برخی کشورهای عربی همچون عربستان 
سعودی در حمایت از تروریست ها دید. کشورهای اروپایی اکنون امید دارند که بتوانند با 
همکاری بین المللی با قدرتی منطقه ای چون ایران، امنیت را در سوریه، خاورمیانه و در 

ادامه در قلمرو اروپا ایجاد کنند.
از سوی دیگر، اروپا ساختار اقتصادی ایران را تشنه همکاری و دریافت فناوری های نوین 
می داند و در تلاش است در دوره رکود اقتصادی، از همکاری های این حوزه به عنوان 
بنیان روابط آینده خود با ایران بهره جوید. ایران علاوه بر بازار 80 میلیونی در داخل، می 
تواند عرصه تولید مشترک و دروازه ورود کالای اروپایی به کشورهای همجوار باشد. در این 
ارتباط، یکی از مهمترین موضوع های مورد علاقه اروپا مباحث انرژی است. اروپا به شدت 
به دنبال ایجاد منابع و مسیرهای متنوع برای تامین انرژی خود است تا اتکای خود به نفت 
و گاز روسیه را کم کند. به همین دلیل ایجاد مسیرهای امن و به صرفه انتقال انرژی به ویژه 
گاز از ایران به اروپا می تواند به طور جدی دستورکار اروپایی ها قرار دارد. هنوز زمان زیادی 
از اجرای برجام نگذشته است که اروپایی ها تجارت نفت با ایران را از سر گرفتند و بزرگترین 
پالایشگاه یونان نخستین قرارداد نفتی را پس از برچیده شدن تحریم ها با ایران منعقد کرد. 
همچنین حوزه هایی نظیر خودروسازی، حمل و نقل هوایی و گردشگری نیز برای هر 2 
طرف دارای اهمیت است. در فرجام سخن باید گفت ایران و دولت های اروپایی به رغم 
بسیاری از اختلافات اکنون به این نتیجه رسیده اند که به سوی کسب منافع مشترک گام 
بردارند و با بازتعریف روابطی نو در شرایط تازه، تعامل و همکاری را بر مناسبات تهران با 

کشورهایی اروپایی و نیز مجموعه اتحادیه اروپا حاکم سازند.

ماجرای ما چند نفر را به کجا می برید

انتخابات برای چه کسانی است؟

به بهانه سفر روحانی به فرانسه و ایتالیا

همکاری های اقتصادی روی میز مذاکره

 چه چالش هایی پیش روی توافق هسته ای وجود دارد؟

برجام؛ شروع درخشان و ادامه دشوار

ایران و دولت های اروپایی به رغم 
بسیاری از اختلافات اکنون به این نتیجه 

رسیده اند که به سوی کسب منافع 
مشترک گام بردارند و با بازتعریف روابطی 
نو در شرایط تازه، تعامل و همکاری را بر 
مناسبات تهران با کشورهایی اروپایی و 
نیز مجموعه اتحادیه اروپا حاکم سازند
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كسى كه دنیا را 
دوست داشته باشد، ترس از آخرت 

از دلش برود.
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تشکیل قرارگاه تامین امنیت انتخابات
گفته می شود: جانشین فرماندهی نیروی انتظامی از حضور 250 هزار نفر از ماموران ناجا برای 
تامین امنیت انتخابات خبر داد. سردار اسکندر مومنی در همایش معاونین عملیات فرماندهی استان ها 
اظهار داشت: ما در ماه بهمن دهه فجر، راهپیمایی 22 بهمن و ایام انتخابات را پیش رو داریم و باید از 
ظرفیت تمام پلیس های تخصصی برای آمادگی در این ایام استفاده کنیم. به گزارش فارس، وی با بیان 
اینکه سعی می کنیم مردم در بستری امن و آرام در تعیین سرنوشت خود شرکت کنند گفت: اخیرا 
قرارگاه تامین امنیت انتخابات تشکیل شده و کار خود را آغاز کرده است. وی افزود: 250 هزار نفر از 
ماموران ناجا برای تامین امنیت انتخابات حضور دارند. وی در ادامه به راه اندازی قرارگاه جهادی آموزش 
اشاره کرد و گفت: این قرارگاه امسال راه اندازی شده و رکن اصلی آن آموزش نیروها است. جانشین 
فرماندهی نیروی انتظامی به نتایج راه اندازی این قرار گاه اشاره کرد و گفت: از ابتدای امسال که این 
قرارگاه کار خود را آغاز کرده در حوزه سرقت های خرد و کلان با کاهش روبرو بوده ایم. وی افزود: 
همچنین کشفیات مواد مخدر افزایش 20 درصدی داشته و فوت و مجروحیت عملیاتی علی رغم 

افزایش ماموریت ها کاهش 40 درصدی داشته است.

 رای AFC درباره اختلاف ایران و عربستان
گفته می شود: سعودی ها پیش از این بهانه تراشی کردند و مدعی شدند که برای رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا به ایران نمی آیند و بازی های نماینده هایشان با تیم های ایرانی باید به کشوری بی طرف 
انتقال داده شود. در این راستا فدراسیون عربستان شکایتی را تنظیم کرد و به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
فرستاد. در نتیجه قرار شد کمیته برگزاری بازی های لیگ قهرمانان آسیا در روزهای 25 و 26 ژانویه 
)5 و 6 بهمن( در هتل فورسیزن دوحه جلسه ای را با حضور مسئولان دو فدراسیون عربستان و ایران 
برگزار کنند و موضع گیری نهایی خود را درباره اختلاف بین ایران و عربستان اعلام کند. کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در روز  گذشته نخستین جلسه  خود را برای بررسی اختلافات ایران و عربستان برگزار کرد 
که در حاشیه جلسه اسدی دبیرکل فدراسیون ایران خواستار برگزاری رقابت  ها در ایران شد و تاکید 
کرد که ایران یکی از امن ترین  کشورهای جهان است. در مقابل سعودی ها به بهانه عدم امنیت در 
ایران خواستار برگزاری رقابت های لیگ قهرمانان در کشور قطر شدند. کنفدراسیون فوتبال آسیا دیروز 
درباره اختلاف فوتبالی ایران و عربستان رایی را صادر کرد که در نهایت قرار شد این دو کشور تا تاریخ 

25 اسفند مشکلات خود را حل کنند.

مایلی کهن »شرمنده« بی بی سی فارسی!  
گفته می شود: مدیرفنی سابق تیم فوتبال امید از مصاحبه اش با شبکه بی بی سی فارسی دفاع 
کرد و گفت، ناراحت است که چرا نتوانسته با خبرنگاران این شبکه بیشتر صحبت کند. محمد 
مایلی کهن در بخشی از گفت وگویش با روزنامه گل در پاسخ به این سوال که آیا می دانستید فردی 
که با او گفت وگو می کنید، خبرنگار بی بی سی فارسی است، گفت: شما می گویید نکند اطلاع نداشتید 
اما من به شما می گویم اطلاع داشتم که با بی بی سی فارسی مصاحبه می کنم. این بچه ها بارها آمدند 
سر تمرین و چون از هموطنان عزیز من بودند، تازه شرمنده شان شدم که خیلی با آنها صحبت نکردم. 
چون سعی کردم و تصمیم داشتم در حین برگزاری مسابقات زیاد مصاحبه نکنم. وقتی غریبی این 
بچه ها را به عنوان یک ایرانی دیدم، وظیفه خودم دانستم که با آنها مصاحبه کنم. ضمن این که در 
واقع رهبر کشورمان هم خودشان گفته اند که حتی اگر به من و نظام اعتقاد ندارید به عنوان یک ایرانی 
در انتخابات شرکت کنید یعنی کسانی که با نظام هم مشکل دارند می توانند ابراز عقیده کنند. آنها که 

ایرانی بودند و مشکلی نبود. باز هم می گویم می دانستم و با آنها مصاحبه کردم.

عربستان میانجی گری پاکستان را رد کرد
گفته می شود: یک روزنامه پاکستانی روز دوشنبه نوشت که وزیر امور خارجه عربستان گفته 
است هیچ گونه میانجی گری از سوی پاکستان میان تهران و ریاض در کار نیست. روزنامه انگلیسی 
زبان نیشن پاکستان به نقل از رسانه عربی گلف نیوز نوشت: عادل الجبیر که برای شرکت در کنفرانس 
همکاری های هند و اعراب به منامه پایتخت بحرین سفر کرده، روز گذشته گفته است تا زمانی که 
ایران پاسخ مثبت ندهد، میانجی گری در کار نخواهد بود. براساس این گزارش، وزیر خارجه عربستان 
به صراحت اشاره نکرده که منظورش از پاسخ مثبت ایران چیست. در همین حال، روز گذشته و 
همزمان با ادعاهای وزیر خارجه عربستان، محمد نواز شریف نخست وزیر پاکستان نیز در لندن در 
گفت و گو با خبرنگاران گفته است که کشورش همچنان علاقمند به ادامه روند میانجی گری میان 

ایران و عربستان است و برای ادامه این روند، منتظر است تا پاسخ تهران و ریاض را دریافت کند.

انصراف حائری شیرازی از نامزدی مجلس خبرگان  
گفته می شود: آیت الله حائری شیرازی از نامزدی در انتخابات پنجمین دوره خبرگان رهبری 
انصراف داد. در بخشی از متن پیام استعفای آیت الله حائری شیرازی آمده است: اینجانب به امید اعلام 
کفر به طاغوت در زمینه هایی که مورد غفلت واقع شده، می خواستم در مجلس خبرگان آینده حضور 
داشته باشم که برای حوزه انتخابیه تهران ثبت نام کردم تا آرای مرکز کشور پشتوانه کار بزرگی که می 
خواهم انجام دهم باشد ولی جامعتین تعهداتی به دیگران داشتند و غیر از مرکز تهران هم برای منظور 
حقیر مناسب نبود و از طرف دیگر مستقل وارد صحنه انتخابات شدن، ایهام مقابله با استخوان داران 

در حرکت انقلابی و اسلامی ما و پیوستن به دیگران را در پی داشت.

ایران با ایرباس چه توافقی کرد؟
گفته می شود: ایران در نخستین کنفرانس هواپیمایی بزرگ دوران پساتحریم فهرست خرید 
هواپیماهای مسافربری را به بیش از 160 هواپیمای اروپایی شامل هشت فروند سوپرجامبو گسترش 
داد. شمار هواپیماهای مسافربری که ایران احتمالا سفارش خواهد داد در نخستین روز کنفرانس 
افزایش یافت و یک مقام بلندپایه به حاضرین در این کنفرانس اعلام کرد ایران برای خرید 127 
فروند هواپیما از ایرباس قرارداد می بندد در حالیکه پیش از این شمار این هواپیماها 114 فروند برآورد 
شده بود. بر اساس گزارش رویترز، 40 هواپیمای توربوپراپ ای تی آر اروپایی به فهرست خرید ایران 

افزوده شده اند.

حذف سالار عقیلی از جشنواره موسیقی فجر
گفته می شود: طبق اعلام قبلی ستاد برگزاری سی و یکمین دوره جشنواره موسیقی فجر، قرار 
بود تا گروه موسیقی »وزیری« به سرپرستی کیوان ساکت و خوانندگی سالار عقیلی در تاریخ 23 
بهمن ماه روی صحنه برود اما سالار عقیلی خواننده این گروه در این اجرا غائب خواهد بود و کیوان 
ساکت از خواننده ای دیگر استفاده می کند. تا لحظه درج این خبر هنوز خواننده جایگزین سالار 

عقیلی در اجرای گروه »وزیری« مشخص نشده است.

بابک زنجانی در بازگرداندن اموال شوخی می کند
گفته می شود: یک نماینده مجلس تأکید کرد: بابک زنجانی شوخی  می کند که می خواهد اموال 
بیت المال را برگرداند. امیرعباس سلطانی در گفت وگو با آنا، درباره ادعاهای جدید بابک رنجانی در 
دادگاه مبنی بر اینکه »به او فرصت یک ماه داده شود تا وجوه بیت المال را برگرداند«، اظهار کرد: تا 
زمانی که عواملی در داخل و خارج از وی حمایت می کنند همین وضع ادامه دارد و نمی توان انتظار 
معجزه در این پرونده داشت. این نماینده مجلس در ادامه تأکید کرد: هنوز عواملی که در ارتباط با 
بابک  زنجانی بودند دستگیر نشده اند و تحت پیگیرد قانونی قرار نگرفته اند، پس نمی توان وعده های 
بابک زنجانی را پذیرفت و آنها را باور کرد. سلطانی خاطرنشان کرد: متأسفانه بابک زنجانی این قدرت 

را دارد که همه را سرکار بگذارد.

نامه روحانی به سران ۵+۱
گفته می شود: رئیس جمهور در جدیدترین توئیت خود از ارسال نامه به سران کشورهای 5+1 
خبر داد. حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در پیام توئیتری خود نوشته است: »در نامه ای 
به سران کشورهای 1+5: اظهار خرسندی از تلاش برای حصول توافق هسته ای و امیدواری نسبت به 
اجرای به موقع تعهدات و اقدامات لازم بر اساس برجام«. رئیس جمهور در توییت پیشین خود نیز از 
نامه به سران کشورهای همسایه خبر داده و نوشته است: امید به تلاش برای استفاده از فرصت ها و 

ظرفیت های پسابرجام برای همکاری در عرصه های مختلف.

تکذیب حذف خبرنگاری از مشاغل سخت و زیان آور
گفته می شود: معاون فنی و درآمد سازمان تامین اجتماعی پیشنهاد تأمین اجتماعی مبنی بر 
حذف خبرنگاری از مشاغل سخت و زیان آور را تکذیب کرد و گفت چنین موضوعی صحت ندارد. 
محمد حسن زدا در گفت وگو با ایسنا، در واکنش به اخباری مبنی بر انتشار اظهاراتی از سوی دبیر 
کل کانون عالی انجمن های صنفی کارگری ایران پیرامون حذف خبرنگاران از فهرست مشاغل سخت 
و زیان آور، اظهار کرد: چنین موضوعی صحت ندارد. وی افزود: اجرای قانون مشاغل سخت و زیان آور 

برای خبرنگاران به روال سابق انجام می شود.

کاندیداهای خبرگان به تلویزیون می آیند 
گفته می شود: علی اثباتی تهیه کننده برنامه »خبرگان ملت« در خصوص جزئیات این برنامه 
گفت: »خبرگان ملت« عنوان برنامه ای است که ویژه ایام انتخابات خبرگان رهبری، در 23 بهمن 
در 40 الی 45 برنامه 20 دقیقه ای از تلویزیون پخش خواهد شد. وی افزود: هم اکنون مراحل 
ساخت دکور برنامه که بر عهده امیر آبروانی بوده، به انجام رسیده است و کارهای نورپردازی در 

حال انجام است.

نامحـرمانه

شهردار قم گفت: در بودجه 95 رویکرد شهرداری بر 
کاهش بدهی ها و توسعه متوازن شهر است.

دکتر سقائیان نژاد با اشاره به مهلت شهرداری برای ارائه 
لایحه بودجه 95 به شورای اسلامی شهر اظهار داشت: 
طبق مهلت زمانی تعیین شده در جلسه علنی شورای شهر، 

پیشنهاد شهرداری برای بودجه سال 95 ارائه شد.
وی با تاکید بر اینکه یکی از اصلی ترین و بزرگترین 
های  بودجه  تصویب  شهر  اسلامی  شوراهای  کارهای 
شهرداری است، افزود: بودجه 95 شهرداری با بیش از 13 
درصد افزایش نسبت به اصلاحیه 94 یکهزار و 350 میلیارد 

تومان از محل درآمدهای نقدی و غیر نقدی است.
شهردار قم با بیان اینکه 993 میلیارد تومان از این بودجه 
عمرانی است، بیان داشت: 350 میلیارد تومان از بودجه سال 
آینده نیز جاری است که نسبت خوبی با بودجه بخش های 
دیگر دارد. وی با تاکید بر اینکه دیدگاه بودجه 95 این است 
که بتوان بدهی های گذشته را به عدالت پخش کرد، افزود: 
400 میلیارد تومان برای وصول بدهی های شهرداری در 

سال آینده در نظر گرفته شده است.
دکتر سقائیان نژاد توسعه شهر به سمت جلو را از دیگر 
رویکردهای بودجه 95 عنوان کرد و گفت: اتمام پروژه های 
نیمه تمام، توسعه پروژه های زیست محیطی، تعریف چند 
پروژه عمرانی مهم در شهر از جمله دیگر برنامه های بودجه 
95 است. وی با بیان اینکه در بودجه 95 بر تقویت محله 

محوری تاکید شده است، خاطرنشان کرد: سال آینده با 
تامین قیر مورد نیاز شهرداری، نهضت آسفالت معابر شکل 
می گیرد. شهردار قم به تقسیمات بودجه مناطق اشاره و 
تصریح کرد: برای هر منطقه بر حسب ظرفیت، تقسیمات 

بودجه صورت گرفته است. به عنوان مثال برای منطقه چهار 
340 میلیارد تومان و منطقه یك 140 میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده و در این بودجه بر تقویت مناطق محروم تاکید 

شده است.

سقائیان نژاد تشریح کرد:

رویکردهای شهرداری قم در بودجه سال ۹۵

 مدیر عامل راه آهن استان قم گفت: هم زمان با پیش 
فروش بلیت های نوروزی در سراسر کشور، بلیت قطارهای 
نوروزی از ساعت 8 صبح امروز در استان قم پیش فروش 

می شود.
بلیت های  پیش فروش  به  اشاره  با  زادخور،  فراشاد 
نوروزی اظهار داشت: هم زمان با پیش فروش بلیت های 
نوروزی در سراسر کشور، بلیت های قطارهای نوروزی  از 

ساعت 8 صبح امروز در استان قم پیش فروش می شود.
مدیر کل راه آهن استان قم افزود: آژانس های مسافرتی 
کار پیش فروش بلیت های نوروزی را انجام می دهند و 
بلیت قطار محورهای مختلف به فروش می رسد، مسافران 
می توانند بلیت ها را به صورت اینترنتی خریداری کرده و 

نیازی به حضور در آژانس ها نیست.
زادخور با اشاره به اقدامات صورت گرفته توسط راه آهن 
و  بهسازی  بیان کرد:  زائران  رفاه حال  برای  قم  استان 
نوسازی ناوگان حمل و نقلی ریلی استان قم از 4 ماه پیش 
آغاز شده و با تلاش های صورت گرفته واگن هایی که در 
اختیار مسافران قرار می گیرد نوسازی و بهسازی کامل شده 
است. وی با بیان اینکه مانورهای عملیاتی برای سفرهای 
نوروزی توسط راه آهن استان قم انجام شده است، عنوان 
کرد: از تاریخ 20 اسفند ماه سفرهای نوروزی آغاز می شود 
و از این روز کار حمل نقل مسافران نوروزی انجام می شود 

و تا 16 فروردین ماه نیز تداوم دارد.
مدیر کل راه آهن قم با بیان اینکه ناوگان ریلی استان 

قم آمادگی کامل برای جابه جایی مسافران نوروزی را دارد، 
تصریح کرد: با توجه به شرایط آب و هوایی بیشتر تردد ها 
به سمت مشهد مقدس و مناطق جنوبی است و بر اساس 

نیازهای مسافران ظرفیت قطار ها را افزایش می دهیم.
زادخور گفت: راه آهن استان قم این ظرفیت را دارد 
که روزانه کار جابه جایی 2200مسافر به مشهد مقدس و 
بالعکس را انجام دهد و همچنین 1500 مسافر را در مسیر 

جنوب جابجا کند.
و  شده  انجام  اقدامات  به  توجه  با  کرد:  بیان  وی 
ظرفیت های موجود روزانه کار جابجایی 5 هزار مسافر 
نوروزی را انجام می دهیم و همچنین در مجموع 25 هزار 

مسافر ترانزیت می شوند و از استان قم عبور می کنند.

اداره مکانیزاسیون سازمان جهاد کشاورزی  رئیس 
استان قم از اختصاص 87 میلیارد ریال تسهیلات خرید 

ادوات کشاورزی طی سال جاری در قم خبر داد. 
ارائه تسهیلات خرید  حسین طاهری در خصوص 
ادوات و دنباله بندها به کشاورزان، گفت: تسهیلات لازم 
جهت خرید ماشین آلات و ادوات کشاورزی به رانندگان 
حرفه ای، شرکت های مکانیزاسیون و کشاورزان استان 

پرداخت می شود.

اعتباری  خط  تسهیلات  اینکه  بیان  با  وی 
و  آلات  ماشین  خرید  برای   3 شماره  مکانیزاسیون 
ادوات کشاورزی به متقاضیان پرداخت می شود، افزود: 
از تکنولوژی روز در  مکانیزاسیون به معنای استفاده 
به  رسیدن  و  بهره وری  افزایش  منظور  به  کشاورزی 

توسعه پایدار است.
اداره مکانیزاسیون سازمان جهاد کشاورزی  رئیس 
قم، بیان کرد: طی امسال به میزان 87 میلیارد ریال 

تسهیلات مذکور به استان اختصاص یافته که تاکنون 
بالغ بر 24 درصد از آن جذب شده است.

خرید  تسهیلات  ارائه  نحوه  خصوص  در  طاهری 
این تسهیلات  ادامه داد:  ادوات کشاورزی  ماشین ها و 
جهت خرید انواع تراکتور، کمباین، چاپر و سایر ادوات 
و دنباله بندهای کشاورزی که در لیست مرکز توسعه 
مکانیزاسیون کشور آورده شده با تأیید کارگروه پرداخت 

می شود.

مدیر کل راه آهن استان قم خبرداد:

آغاز پیش فروش بلیت قطارهای نوروزی

رئیس اداره مکانیزاسیون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

اختصاص87 میلیارد ریال تسهیلات برای خرید ادوات کشاورزی 

اخبار
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم اعلام کرد:

ممیزی ۳۰ هزار تابلوی شهری در قم
 مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم از ممیزی 30 هزار تابلوی 

شهری در قم خبر داد.
اسماعیلی فتحی با اشاره به ورود این سازمان به موضوع ممیزی تابلوهای 
شهری گفت: در این خصوص 30 هزار تابلوی شهری را ممیزی نموده ایم تا 

بتوانیم مدیریت بهتری بر مجموعه تابلوها داشته باشیم.
وی گفت: همچنین نرم افزاری در این خصوص طراحی شده که این نرم 
افزار اندازه و نصب تابلوها را به صورت دیجیتالی مشخص کرده و به عنوان 
مشخصه کد نوسازی کار می کند. مدیرعامل سازمان زیبا سازی شهرداری قم 
گفت: در ممیزی تابلوها کارهای بررسی، شناسایی و به روز رسانی تابلوها انجام 
شده است. فتحی گفت: همچنین امسال طرح ساماندهی سازه های تبلیغاتی 
شهر اجرایی می شود که از این طرح به طرح جامع تبلیغات رسیده و در حال 
حاضر هم اجرایی شده است. وی عنوان کرد: در این طرح یك سری سازه ها 
را حذف کرده و یا جابه جا نموده ایم که موجب ساماندهی و از بین رفتن 

آشفتگی محیطی در شهر شد ه است.
مدیرعامل سازمان زیبا سازی شهرداری قم بیان کرد: یکی از اقدامات 
شهرداری، حذف زواید بصری از سطح شهر بود که در فاز اول انجام و در 
فاز بعدی نیز کارهای شناسایی در حال انجام است و تلاش می کنیم یکسان 
سازی محیطی انجام دهیم. فتحی گفت: به عنوان پایلوت در خیابان شهید 
صدوقی این کار انجام شد و با 400 مجموعه تجاری شهر کار حذفیات را آغاز 

کرده و به زیباسازی شهر کمك نموده ایم.
وی افزود: در همین راستا به همه مناطق ابلاغ نموده ایم که حق نصب 
المان و تابلوی تبلیغاتی بدون مجوز و هماهنگی با سازمان را نخواهند داشت تا 

بتوانیم در گسترش آرام سازی محیطی گام برداریم.

با راه اندازی پارکینگ پروژه شهید کاظمی:

مشکل ترافیك خیابان صفائیه 
رفع می شود

شهردار منطقه هفت قم با اشاره به احداث پروژه شهید کاظمی در خیابان 
صفائیه گفت: این پروژه دارای سه طبقه پارکینگ و دو طبقه تجاری است که 
با راه اندازی پارکینگ های این مجموعه مشکلات پارکینگ هسته مرکزی 

شهر برطرف خواهد شد.
علیرضا اقبالیان به پروژه شهید کاظمی اشاره کرد و گفت: این پروژه در 
حال اجرایی است و در کمیسیون ماده 5 نیز مجوزهای دفتر مقام معظم 

رهبری در خصوص ارتفاع آن پروژه اخذ شده است.
وی گفت: این پروژه یکی از مجموعه پروژه های مهم شهری است که در 
خیابان صفائیه قم ایجاد می شود و دارای سه طبقه پارکینگ و دو طبقه تجاری 
است که با راه اندازی پارکینگ های این مجموعه مشکلات پارکینگ هسته 

مرکزی شهر برطرف می شود.
اقبالیان در ادامه با اشاره به موضوع دستفروش ها در هسته مرکزی شهر 
قم گفت: در این خصوص نیازمند یك عزم استانی هستیم و باید تلاش کنیم 

تا این وضعیت بهبود یابد.
وی گفت: در خصوص دست فروش ها شاهد هستیم که برخی از آنها از 
استان های دیگر به قم آمده اند و اقدام به دستفروشی می کنند چرا که در 
استان های خود موضوع به صورت جدی دنبال شده و آنها مجبور می شوند به 
قم بیایند. شهردار منطقه هفت قم بیان کرد: شهرداری اقداماتی انجام داده اما تا 
زمانی که دستگاه های قضایی و انتظامی وارد عمل نشوند نمی شود کار گسترده 

انجام داد و به نتیجه مطلوب رسید.
اقبالیان گفت: در این منطقه شاهد افزایش حضوردستفروش ها در قم 
هستیم که ساماندهی آنها در اطراف حرم مطهر را صورت گرفته اما نیازمند 

کمك و مشارکت همه ارگان ها برای ساماندهی این وضعیت هستیم.

ترکمن عنوان کرد:

سه بوستان  محله ای در منطقه ۵ قم 
احداث می شود

شهردار منطقه پنج از احداث بوستان های محله ای در بلوار خلیج فارس، 
آیت الله بهاالدینی و شهید کلهری در سال آینده خبر داد.

احمد ترکمن از طراحی بوستان شهر قائم خبر داد و گفت: این بوستان به 
وسعت سه هکتار برای این منطقه در نظر گرفته شده که طراحی ها انجام شده 

و در تلاش هستیم به سرعت اجرایی کرده و آنها را به بهره برداری برسانیم.
وی گفت: همچنین بوستان های محله ای در بلوار خلیج فارس، آیت الله 

بهاالدینی و شهید کلهری نیز سال آینده به بهره برداری خواهد رسید.
شهردار منطقه پنج قم به ایمن سازی بوستان های منطقه اشاره کرد و 
گفت: در این خصوص بوستان های سطح منطقه در دستور کار قرار گرفته 
و تلاش نموده ایم تا در ایمن سازی این بوستان ها از جمله بوستان آزادگان 

بکوشیم.
ترکمن با اشاره به دفع آب های سطحی در منطقه گفت: یکی از موضوعات 
اساسی منطقه دفع آب های سطحی بود که با پیگیری متوالی این امر انجام 
شده و با توجه به بارش های امسال هیچ گونه مشکلی در این زمینه نداشته ایم.

وی گفت: تمام نهرهای بلوار خلیج فارس عملیات عمرانی برای دفع 
آب های سطحی انجام گردیده و دیگر خیابان ها و به زودی تمام نهرهای منطقه 

را نیز بهسازی خواهیم کرد.
شهردار منطقه پنج قم گفت: یکی دیگر از اقدامات شهرداری منطقه 
زیرسازی و جدول گذاری خیابان سنگبری ها بود که انجام گردیده و خیابانهای 

درودگران و صنایع چوب نیز با مشارکت مردمی انجام خواهیم داد.
ترکمن بیان کرد: به منظور تسهیل در تردد شهروندان و زائران مسجد 

مقدس جمکران نسبت به تکمیل رینگ و تراشه آسفالت اقدام خواهد شد.

شهردار منطقه یك قم خبرداد:

اجرای طرح ایمن سازی 
دیواره رودخانه خیابان لواسانی

شهردار منطقه یك قم از اتمام طرح ایمن سازی دیواره ی رودخانه )حد 
فاصل بلوار رضوی تا رمپ بیطرفان( و بهره برداری در ایام الله دهه فجر خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر افزود: در راستای ایمن سازی 
بوستان ها و شوارع، شهرداری منطقه اقدام به اجرای این پروژه نموده است.

شهردار منطقه یك بیان داشت: با توجه به اینکه فضای مذکور مورد استفاده 
شهروندان و مسافرین قرار می گیرد و از طرفی مسیر دوچرخه سواری نیز 
در این محدوده قرار دارد و از لحاظ ایمنی فاقد شرایط مناسب بوده و امکان 
سقوط به داخل رودخانه وجود داشت اقدام به اجرای دیواره ایمنی با ارتفاع 60 
سانتیمتر نموده ایم. وی اظهار داشت: بلوك گذاری، نرده گذاری، نصب دریچه 
ها، باغچه سازی و پوشش مسیر در حال انجام است که پیشرفت 70 درصدی 

را به دنبال داشته است.
شهردار منطقه یك هدف از اجرای این طرح را ابتدا ایمن سازی محدوده 
مورد نظر و سپس زیبا سازی منظر شهری و ایجاد محیطی ایمن جهت 

استفاده شهروندان و زائرین شهر کریمه اهل بیت )س( اعلام نمود.
وی تصریح کرد: طول این طرح بیش از 1300 متر می باشد که با هزینه 

ای بالغ بر 2 میلیارد ریال احداث می گردد.

 رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه معماری 
اسلامی در شهرهای ما فقط یک شعار است، گفت: پرداختن به معماری اسلامی چیزی جز 

پرداختن به کیفیت خانه ها نیست.
مصطفی سعادت طلب شامگاه یکشنبه در جلسه یکصد و شصت و پنجم شورای 
اسلامی شهر قم در نطق پیش از دستور خود با اشاره به اینکه بیشتر مجموعه ها نسبت 
به امور دیر بازده و زیربنایی کم توجه هستند، ابراز داشت: با توجه به اینکه معمولًا در 
امور زیربنایی و پایدار تصمیم گیری ها بسیار مشکل است مدیریت شهرها معمولًا به 
سوی تصمیمات زود بازده می روند اما هنر این است که تصمیماتی بگیریم که آیندگان 

سودش را ببرند.
به عقیده وی اگر بتوانیم به این سمت برویم که تصمیماتی بگیریم که مردم کمتر دیده 

و کمتر از ما تشکر کنند، می توانیم بگوییم برای آیندگان قدم های مفیدی برداشته ایم.
رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه یکی از 
مشکلاتی که در حال حاضر در شهرمان و کشورمان داریم فاصله بین حرف و عمل است 
ادامه داد: یکی از نشانه های این موضوع مربوط به دانشگاه ها است چرا که بین دانشگاه ها و 

امور کاربردی و روزمره مردم فاصله بسیاری است.
وی اضافه کرد: بنا بر اقرار وزیر علوم دانشگاه ما عمدتاً به علوم محض می بردازند درحالی 

که باید دانشگاه ها را به سوی علوم کاربردی تر برد.
سعادت طلب با اشاره به اینکه مشکل دیگر کشور ما در بازار سرمایه نهفته است، گفت: 
سرمایه هر روز و هر سال و هر دوره جایی تجمع می کند و آن فضا را به هم می زند. باید 

سرمایه را مدیریت کرد تا به صورت متوازن اختصاص یافته و به سمت تولید برود.
وی در توضیح طرح تفصیلی شهر قم ادامه داد: شهر دو قسمت دارد یکی کاربری 

مسکونی و دیگر بقیه کاربری ها مانند درمانی، آموزشی، ورزشی و ...
رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم معتقد است برای شهرها با 
توجه به ظرفیت هایی که دارد جمعیتی برای آن در نظر گرفته شده است. اگر آن ظرفیت 

را ناآگانه افزایش دهیم، آیندگان ضرر می کنند.
توسعه نامتوازن مسکن خطاست 

وی توسعه نا متوازن مسکن را امری خطا دانست و ابراز داشت: حدوداً دو سوم زمان 
زندگی مردم در مسکن به سر می برد بنابراین مسکن در زندگی مردم نقش بسیار مهمی 

ایفا می کند.
وی با اشاره به اینکه مسکن در شهرهای ما به سمت این رفته که به یک کالای تجاری 

تبدیل شده، افزود: در این شرایط کسانی که فقط به دنبال سود هستند و اصلًا نمی خواهند 
از مسکنی که می سازند استفاده کنند، در کیفیت مسکن اثرگذار می شوند.

سعادت طلب با بیان اینکه این افراد سودشان در زیربنا است و در نتیجه حمله می کنند 
به حیاط گفت: ما داریم حیاط ها را از دست می دهیم و اگر حیاطی هم داشته باشیم امکان 

گل کاری و درختکاری ندارد.
وی گفت: فضای سبز داخل خانه ها از فضای سبز بیرون شهر بسیار مؤثرتر است. اگر 
در شهر ما همه چیز ایده آل باشد، یک و نیم برابر فضای سبز شهری حیاط ها است که 

امکان درختکاری دارد.
رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: وقتی به بهانه 

پارکینگ زیر حیاط را خالی می کنیم فضای سبز را از بین می بریم.
وی گفت: اگر این حیاط را از دست بدهیم صدمه بسیار بزرگی به شهر وارد شده 
چراکه این فضای سبز کاراتر، اثرگذارتر و پرفایده تر است و بیشتر می تواند احساس تعلق 

در شهروندان ایجاد کند.
سعادت طلب اضافه کرد: معماری اسلامی در حال حاضر در شهرهای ما یک شعار است 

و عملی کردن آن چیزی جز این نیست که به کیفیت خانه بپردازیم.
وی گفت: ما طوری عمل کردیم که سرمایه گذاران ساختمان سازی عمدتاً به سراغ 
مسکن می روند. در حالی که می توانند به سمت هتل سازی فضاهای خدماتی و تجاری 
بروند و با این کار بازار ساخت و ساز جایگاه مناسب تری پیدا کرده و مردم به حقوق اصلی 

خود می رسند.
تلاش برای حداقل ها

رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مخالفت برخی 
اعضای شورا با سخنانش اضافه کرد: این اشتباه بزرگی است که فکر کنید این حرف ها ایده 
آلیستی است. اینها حداقل ها است و در شرایط کنونی اصلًا به ایده آل ها نمی شود فکر کرد.

وی معتقد است شورای شهر با حذف کردن تخفیف جرایم کمیسیون ماده صد سهم 
خود را در کاهش تخلفات در شهر انجام داده وحالا نوبت شهرداری است که در این زمینه 

اقداماتی انجام دهد.
سعادت طلب با بیان اینکه شهرداری برای موضوع تخلفات ساختمانی باید برنامه داشته 

باشد، گفت: باید نظم و نسخی به اقدامات کمیسیون ماده صد داد.
وی افزود: شورای چهارم در مرحله خوبی قرار دارد چرا که تصمیمات کلیدی گرفته و 

اگر این رویه را ادامه دهیم می توانیم در پیشگاه آیندگان سربلند باشیم.

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: از ابتدای سالجاری تاکنون 12 
بوستان با مساحت 71 هزار و 700 متر در مناطق هشتگانه احداث شده است. 

پیام جوادیان با اشاره به موقعیت فضای سبز شهری قم گفت: طبق آخرین آمار کل 
مساحت فضای سبز قم 1850 هکتار است که از این رقم، 1430 هکتار فضای جنگلی و 420 
هکتار فضای شهری است. وی بیان کرد: از این میزان حدود 251 هکتار صرفا بوستان شهری 
است و در حقیقت می توان گفت که کاربرد تفرجی دارد و مردم می توانند از آن استفاده کنند.

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم عنوان کرد: با احتساب جمعیت 
شهر قم که آخرین سرشماری بیش از یك میلیون نفر بوده و به یك میلیون و 100 هزار نفر نیز 
می رسد، کل سرانه فضای سبز 17.44 است که سرانه تفریحی شهر هم 2.38 می شود و این 

در حالی است که سرانه فضای سبز شهری قم 5.3 دهم است.

جوادیان عنوان کرد: این میزان سرانه در مقایسه با شهری همانند اصفهان که جمعیت دو 
میلیون نفری دارد کمتر می باشد چرا که شهری مثل اصفهان 38 درصد کل سرانه فضای 
سبز است که 8 درصد آن تفرجی است و در مقایسه با شهر قم مشاهده می کنیم که در این 

شهر با مشکل کمبود فضای سبز مواجه هستیم.
وی بیان کرد: یکی از اقدامات شهرداری، توسعه پارك ها و بوستان های شهری است و در این 
راستا سعی نموده ایم زمین خالی را به پارك تبدیل کنیم تا مردم بتوانند از آن استفاده کنند.

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: از ابتدای سالجاری تاکنون 12 
بوستان با مساحت 71 هزار و 700 متر در مناطق هشتگانه احداث شده است.

وی گفت: این بوستان ها می توانند به مجموعه فضای سبز شهری قم کمك کنند و 
شهرداری را در گسترش خدمات رسانی و ایجاد فضای تفرجی به شهروندان یاری رسانند.

رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم:

معماری اسلامی به شعار تبدیل شده است

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم :

شهر قم با کمبود فضای سبز مواجه است 


